
 
Ajuntament de Felanitx

ACTA DE LA SESSIÓ DE L’AJUNTAMENT PLE

Identificació de la sessió

Núm.:6/2021
Caràcter: ordinària
Convocatòria: primera
Data:10 de maig de 2021
Horari: de 20:00 hores a 23:50 hores
Lloc: sala de reunions telemàtica

Assistents

 Jaime Monserrat Vaquer, batle-president.
 Catalina Soler Torres, Pedro Acosta Durán, Sebastià Adrover Palmer,

Rafael Rubio Ferrer, Bárbara M. Barceló Pascual i Marta Cano Roig,
pel Partit Popular.

 Miquel Lluís Mestre Mestre, Maria Mesquida Artigues i  Pau Massutí
Ballester, pel Bloc per Felanitx-APIB.

 Melania Mesquida Tran, per El Pi-Proposta per les Illes Balears.
 Francisco  Duarte  Barceló,  María  Gracia  González  López  i  Damiana

Massutí Gómez, pel Partit Socialista de les Illes Balears.
 Caterina Ramon Bordoi, per Unidas Podemos-Unides Podem.
 Maria Vidal Bennàsar, de Vox-Baleares.
 Juan Aznar Hernández, regidor no adscrit.
 Antoni Obrador Picó, interventor accidental.
 Joan Garcia Cortès, secretari.

Abans  de  tractar  els  assumptes  de  l’ordre  del  dia,  el  batle  demana  al
Consistori un minut de silenci per la pèrdua del Sr. Sebastià Cerdà Capó,
que va ser regidor d’aquesta Corporació.
Transcorregut aquest minut, s’inicia la sessió.

1. APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR

Es veu l’esborrany de l’acta de la sessió ordinària de 12 d’abril de 2021, la
qual, sotmesa a votació, és aprovada per unanimitat.

2.  EXPEDIENT  233/2016.  IMPOSICIÓ  DE  PENALITATS  PER
PRESUMPTE  INCOMPLIMENT  DEL  CONTRACTE  DE
SUBMINISTRAMENT I SERVEIS DE L’ENLLUMENAT EXTERIOR.

2.1 Proposta d’imposició de penalitats per presumpte incompliment
del contracte de subministrament i serveis de l’enllumenat exterior

data:18
data:18
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El Ple de l’Ajuntament està assabentat de la proposta del regidor Sr. Juan
Aznar Hernández, d’imposició de penalitats per presumpte incompliment del
contracte de subministrament i serveis de l’enllumenat exterior, prèviament
dictaminada per la Comissió Municipal Informativa d’Economia i Assumptes
Generals de 3 de maig de 2021, que es transcriu a continuació:

«Antecedents

1. Dia  22.05.17  l’Ajuntament  de  Felanitx  va  signar  amb  l’empresa
Ferrovial Servicios, SA, el contracte de l'actuació global i integrada
del subministrament i  serveis energètics sobre les instal·lacions de
l'enllumenat exterior de l'Ajuntament de Felanitx.

2. Dia 21.01.20, els responsables del contracte varen emetre un informe
on es proposa l'inici d'un expedient sancionador i la imposició de les
penalitats  previstes  a  la  clàusula  27  del  Plec  de  clàusules
administratives particulars que regeix el contracte, per incompliments
per part del  contractista, entre ells un incompliment pel  que fa al
temps de resposta i restabliment del servei davant incidències (24h),
i incompliments en relació a la no presentació dels informes relatius
a:

- Pla de manteniment preventiu i el seu avanç.
-  Trimestrals  d'inspeccions  del  servei  (actuacions,  avaries,
fotometria).
- Informe setmanal d'inspecció nocturna

3. Dia 28.01.20, els responsables del contracte varen emetre un altre
informe on es proposa l'inici d'un expedient sancionador i la imposició
de  les  penalitats  previstes  a  la  clàusula  27  del  Plec  de  clàusules
administratives  particulars  que  regeix  el  contracte,  per  diversos
incompliments per part del contractista, relatius a:

- En data 23 de gener de 2020 al passeig República Argentina, entre
els carrers Convent i Joan Capó del nucli de Felanitx, l'enllumenat no
funciona.
- En data 25 i 26 de gener de 2020 als carrers Mossèn Bartomeu
Barceló i Sant Agustí de Felanitx i als carrers Pescadors, Romaní i
Ciutat de la Seta (tram del mirador) a Portocolom, l'enllumenat no
funciona.  Incompliment  pel  que  fa  al  temps  de  resposta  i
restabliment del servei davant incidències (24h).

4. La Junta de Govern Local, en sessió de dia 28 de gener de 2020, va
acordar  iniciar  un  expedient  d'imposició  d'una  primera  penalitat  a
l'empresa Ferrovial Servicios, SA, per incompliment del contracte de
l'actuació global i integrada del subministrament i serveis energètics
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sobre les instal·lacions de l'enllumenat exterior de l'Ajuntament de
Felanitx, i es concedí un termini de 15 dies hàbils per manifestar i/o
presentar les al·legacions escaients en defensa dels seus drets, de
conformitat al següent quadre:

Import d’adjudicació (IVA exclòs) 364.522,91 €
Falta greu (0,25% de l’import anual) 911,31 €
Falta lleu (0,1% de l’import anual) 364,52 €
Reiteració falta lleu (0,2% de l’import anual) 729,05 €
Reiteració falta lleu (0,2% de l’import anual) 729,05 €
TOTAL PENALITATS 2.733,93 €

5. La Junta de Govern Local, en sessió de dia 11 de febrer de 2020, va
acordar  iniciar  un  expedient  d'imposició  d'un  segona  penalitat  a
l'empresa Ferrovial Servicios, SA, per incompliment del contracte de
l'actuació global i integrada del subministrament i serveis energètics
sobre les instal·lacions de l'enllumenat exterior de l'Ajuntament de
Felanitx, i es concedí un termini de 15 dies hàbils per a manifestar i/o
presentar les al·legacions escaients en defensa dels seus drets, de
conformitat al següent quadre:

Import d’adjudicació (IVA exclòs) 364.522,91 €
Falta greu C/ Mn. Bartomeu Barceló (0,5% de l’import
anual)

1.822,61 €

Falta greu C/ Sant Agustí (0,5% de l’import anual) 1.822,61 €
Falta greu C/ Pescadors (0,5% de l’import anual) 1.822,61 €
Falta greu C/ Romaní (0,5% de l’import anual) 1.822,61 €
Falta greu C/ Ciutat de la Seta (0,5% de l’import anu-
al)

1.822,61 €

TOTAL PENALITATS 9.113,05 €

6. Dia  20.02.20  Ferrovial  Servicios,  SA,  va  presentar  un  escrit  on
exposa i argumenta una anàlisi detallada dels fets pels incompliments
imputats (primera penalització),  i conclou que no existeix culpabilitat
ni responsabilitat per part de l’empresa i es demana l’arxivament de
les actuacions practicades.

7. Dia  09.03.20  Ferrovial  Servicios,  SA,  va  presentar  un  escrit  on
exposa i argumenta una anàlisi detallada dels fets pels incompliments
imputats (segona penalització),  i conclou que no existeix culpabilitat
ni responsabilitat per part de l’empresa i es demana l’arxivament de
les actuacions practicades.

8. Dia  17.03.20,  els  responsables  del  contracte  varen  presentar  un
informe de resposta a les al·legacions (primera penalitat), on es diu:

-  En  el  punt  tercer  de  les  al·legacions  presentades  Ferrovial
manifesta que no s'ha produït cap tipus d'incompliment i explica el
procediment seguit en la reparació de les avaries objecte de sanció.
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En cap cas l'empresa no adjunta cap tipus de document que justifiqui
les actuacions, com puguin ser ordres de feina o registres a l'aplicació
On-VIA  de  gestió  del  manteniment  on  hi  hagi  constància  de  les
actuacions efectuades.
- En el mateix punt tercer, l'empresa manifesta que es va detectar
una avaria per un diferencial en mal estat en data 15/12/19 i que el
dia següent, 16/12/19 es va detectar que hi havia una altra avaria al
mateix centre de comandament a causa del baix aïllament d'una línia
de priduïa una derivació a terra. Com bé sap l'empresa Ferrovial, una
derivació  a  terra  suposa  que  el  diferencial  que  protegeixi  la
instal·lació caigui i deixi sense servei el centre de comandament. El
que es posa de manifest, es que l'empresa no ha resolt l'avaria d'una
manera  efectiva,  i  atorga  el  problema  al  mal  funcionament  d'un
diferencial, quan el que es produïa és una derivació a terra d'una línia
que causava caiguda del diferencial. En la resolució d'una avaria de
diferencial el que s'ha de comprovar es l'aïllament de totes les línies i
pareix que en data 15/12/19 això no es va fer de manera efectiva,
pel que l'avaria es va reproduir en data 16/12/19.
- Quant a la qualificació de la sanció, d'acord amb el punt 27.6.2 es
defineixen com a incompliments greus "el retard no sistemàtic en la
prestació dels serveis", pel que la qualificació de la sanció no és en
cap cas  ni  forçada,  ni  desproporcionada.  Únicament  aplica  el  que
estableix el plec que regeix el contracte.
- L'empresa ha presentat còpia del registre d'entrada dels informes
mensuals  d'actuacions  del  servei,  però  no  presenta  l'informe  de
manteniment  preventiu  de  2019  ni  els  setmanals  d'inspeccions
nocturnes.

Així  doncs,  l'informe  conclou  que  no  es  poden  estimar  les  al·legacions
presentades per l'empresa Ferrovial en relació a les penalitats imposades
per les avaries. En relació a les penalitats imposades per la no presentació
dels informes sol·licitats, s'estimen les al·legacions quant a la presentació
dels  informes  trimestrals  d'actuacions  i  avaries.  No  s'estimen  les
al·legacions per la no presentació del Pla de Manteniment Preventiu dels
informes setmanals d'inspecció nocturna.

Per tant, les penalitzacions a imposar queden de la següent manera:

Import d’adjudicació (sense IVA ) 364.522,91 €
Falta greu (0,25% de l’import anual) 911,31 €
Falta lleu (0,1% de l’import anual) 364,52 €
Falta lleu (0,2% de l’import anual) 729,05 €
TOTAL PENALITATS (sense IVA) 2.004,88 €
IVA (21%) 421,02 €
TOTAL PENALITATS 2.425,90€

9. Dia  08.03.21,  els  responsables  del  contracte  varen  presentar  un
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informe de resposta a les al·legacions (segona penalitat), on es diu:

-  En  el  punt  tercer  de  les  al·legacions  presentades  Ferrovial
manifesta que no s'ha produït cap tipus d'incompliment i explica el
procediment seguit en la reparació de les averies objecte de sanció. 
- En relació a l'avaria que afecta el centre de comandament FCM 16
que alimenta  els  carrers  Mossèn  Bartomeu Barceló  i  Sant  Agustí,
Ferrovial  no  adjunta  documentació  que  acrediti  o  demostri  les
actuacions  realitzades,  pel  que  se  sol·licita  que  s'aporti  la
documentació justificativa de les tasques realitzades. Si no s'aporta
documentació escaient, s'aplicarà la penalitat proposada en el primer
informe. En qualsevol cas, l'aplicació de la penalitat, si escau, només
es tendrà en compte una sola avaria, en afectar un únic centre de
comandament.
- En relació a l'avaria del carrer Pescadors, queda justificada la no
inclusió d'aquest carrer en el servei d'enllumenat responsabilitat de
l'empresa, pel que no s'aplicarà cap penalitat per l'avaria.
- En relació a les avaries dels carrers Romaní i  Ciutat de la Seta,
s'estimen les al·legacions presentades per causa de força major, a
causa del  temporal  Glòria  que va afectar  Portocolom en les dates
assenyalades.

Així doncs, l'informe conclou que se sol·liciti a l'empresa Ferrovial que, en
un  termini  de  cinc  dies,  presenti  la  documentació  justificativa  de  les
actuacions fetes per resoldre l'avaria del  centre de comandament FCM 16.

10.  Dia 11.03.21, es va requerir l'empresa Ferrovial que aportés
els documents justificatius per les actuacions fetes al esmentat centre
de comandament FCM 16.

11.  Dia 18.03.21 Ferrovial Servicios, SA, va presentar un escrit on
exposa  que  les  actuacions  realitzades  per  a  la  resolució  de  la
incidència, l'origen de la qual és una causa de força major, i aporten
la documentació acreditativa.

12.  Dia 25.03.21, els responsables del contracte varen presentar
un nou informe de resposta a les justificacions realitzades (segona
penalitat), on es diu:
-  L'empresa  ha  presentat  unes  ordres  de  feina  manuscrites  que
pretenen acreditar les tasques realitzades al FCM 16 que alimenta els
carrers  Mossèn Bartomeu Barceló i Sant Agustí. En la seva oferta,
l'empresa  Ferrovial,  es  va  comprometre  adscriure  al  contracte
l'aplicació ONVIA LIGHTING 6.0 que és l'eina que s'ha d'emprar per
gestionar les ordres de feina, incidències, validació d’aquestes, etc, i
atès que la justificació no s'ha realitzat mitjançant l'eina que s'ha d
'emprar per a la gestió del servei, no es consideren acreditades les
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actuacions realitzades al FCM 16 en les dates assenyalades.

Per tant, les penalitzacions a imposar queden de la següent manera:

Import d’adjudicació (sense IVA) 364.522,91 €
Falta greu FCM 16 (0,5% de l’import anual) 1.822,61 €
TOTAL PENALITAT (sense IVA) 1.822,61 €
IVA (21%) 382,75 €
TOTAL PENALITATS 2.205,36 €

Consideracions jurídiques

I. L’article 212.1 del Reial decret legislatiu 3/2011, de 14 de novembre, pel
qual  s’aprova  el  text  refós  de  la  Llei  de  contractes  del  sector  públic
(TRLCSP, en endavant), diu que els plecs o el document contractual podran
preveure  penalitats  en  el  cas  del  compliment  defectuós  de  la  prestació
objecte d’aquest o pel supòsit d'incompliment dels compromisos o de les
condicions  especials  d'execució  del  contracte  que  s'haguessin  establert,
conforme  als  art.  64.2  i  118.1.  Aquestes  penalitats  hauran  de  ser
proporcionals a la gravetat de l’incompliment, i la seva quantia no podrà ser
superiors  al  10%  del  pressupost  del  contracte,  (art.  27.5  del  Plec  de
clàusules administratives particulars).

II. Segons l’article 212.8 del TRLCSP les penalitats previstes s’imposaran
per acord de l’òrgan de contractació, adoptat a proposta del responsable del
contracte, que serà immediatament executiu, i es faran efectives mitjançant
deducció de les quantitats que, en concepte de pagament total o parcial,
s’hagin d’abonar al  contractista  o sobre la  garantia  que,  en el  seu cas,
s’hagués constituït, quan no es puguin deduir dels esmentats pagaments.

III. La clàusula 27.6 del PCAP regula la classificació dels incompliments que
cometi l’adjudicatari en l’execució dels serveis, i establir que es classificaran
com a molt greus, greus i lleus. 

A  la  vista  dels  antecedents  i  consideracions  jurídiques  apuntades,  es
proposa  a  l’Ajuntament  Ple,  després  de  dictamen  previ  de  la  Comissió
Informativa  d’Economia i Assumptes Generals, l'adopció del següent acord:

   Primer. Desestimar en part les al·legacions presentades per Ferrovial
Servicios, SA, dia 20.02.20 i imposar una primera penalitat de 2.425,90 €,
per considerar una falta greu el retard no sistemàtic en la prestació dels
serveis i dues faltes lleus, una per no presentar l'informe de manteniment
preventiu  de  2019  i  l'altra  per  reiteració  de  falta  lleu,  els  quals  seran
descomptats del proper pagament que s'hagi d'abonar al contractista pels
serveis prestats.

Segon. Desestimar en part les al·legacions presentades per Ferrovial
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Servicios, SA, dia 09.03.20, complementades dia 18.03.21 i imposar una
segona penalitat de 2.205,36 €, per considerar una una falta greu la no
aplicació de l'eina ONVIA LIGHTING 6.0 per gestionar les ordres de feina,
incidències,  validació  d’aquestes,  etc,  els  quals  seran  descomptats  del
proper pagament que s'hagi d'abonar al contractista pels serveis prestats.

Tercer.  Notificar  aquest  acord  a  Ferrovial  Servicios,  SA,  als
responsables del  contracte Sr. Miquel Coll  Crespí, enginyer industrial  i  Sr.
Sebastià  Llompart  Calafell,  enginyer  municipal,  i  als  departaments
d’Intervenció i Tresoreria municipals.»

2.2 Votació

No es produeix cap intervenció i se sotmet la proposta a votació. S’obtenen
16 vots a favor (6 del Partit Popular, 3 del Partit Socialista de les Illes Balears,
3 del Bloc per Felanitx-APIB, 2 del Pi-Proposta per les Illes, 1 del regidor no
adscrit i 1 d’Unides Podem) i 1 abstenció (de Vox)

En conseqüència, per majoria, s’acorda:

   Primer. Desestimar en part les al·legacions presentades per Ferrovial
Servicios, SA, dia 20.02.20 i imposar una primera penalitat de 2.425,90 €,
per considerar una falta greu el retard no sistemàtic en la prestació dels
serveis i dues faltes lleus, una per no presentar l'informe de manteniment
preventiu  de  2019  i  l'altra  per  reiteració  de  falta  lleu,  els  quals  seran
descomptats del proper pagament que s'hagi d'abonar al contractista pels
serveis prestats.

Segon. Desestimar en part les al·legacions presentades per Ferrovial
Servicios, SA, dia 09.03.20, complementades dia 18.03.21 i imposar una
segona penalitat de 2.205,36 €, per considerar una una falta greu la no
aplicació de l'eina ONVIA LIGHTING 6.0 per gestionar les ordres de feina,
incidències,  validació  d’aquestes,  etc,  els  quals  seran  descomptats  del
proper pagament que s'hagi d'abonar al contractista pels serveis prestats.

Tercer.  Notificar  aquest  acord  a  Ferrovial  Servicios,  SA,  als
responsables del  contracte Sr. Miquel Coll  Crespí, enginyer industrial  i  Sr.
Sebastià  Llompart  Calafell,  enginyer  municipal,  i  als  departaments
d’Intervenció i Tresoreria municipals.

3.  EXPEDIENT  26/2017.  APROVACIÓ  DEL  CONVENI  DE
COL·LABORACIÓ  ENTRE  EL  MINISTERI  DE  L’INTERIOR  I
L’AJUNTAMENT DE FELANITX EN MATÈRIA DE SEGURETAT

3.1  Proposta  d’aprovació  del  conveni  de  col·laboració  entre  el
Ministeri  de  l’Interior  i  l’Ajuntament  de  Felanitx  en  Matèria  de
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Seguretat

El Ple de l’Ajuntament està assabentat de la proposta del regidor Sr. Sebastià
Adrover, d’aprovació del conveni de col·laboració entre el Ministeri de l’Interior
i l’Ajuntament de Felanitx en matèria de Seguretat,  prèviament dictaminada
per la Comissió Municipal Informativa d’Economia i Assumptes Generals de 3
de maig de 2021, que es transcriu a continuació:

«Antecedents de fet

1.  El 16 d’octubre de 2012, es va signar l’acord de col·laboració entre el
Ministeri de l’Interior (Direcció General de la Guàrdia Civil) i l’Ajuntament de
Felanitx en matèria de seguretat.

Ara  se’ns  ha  remès  un  nou  conveni,  que  recull  les  modificacions  de  la
legislació en el 2019, als efectes de signar-ho per part de l’Ajuntament de
Felanitx.

3.  El  present  conveni  té  per  objecte  el  desenvolupament  i  aplicació  de
determinades mesures per reforçar la col·laboració i  coordinació entre la
Guàrdia Civil i la Policia Local de Felanitx en matèria de seguretat ciutadana,
en  l’àmbit  del  nostre  terme  municipal  i  d’acord  amb  les  respectives
competències.

4. L’article 1.3 de la Llei Orgànica 2/1986, de 13 de març, de forces i cossos
de  seguretat,  estableix  que  les  corporacions  locals  participaran  en  el
manteniment de la  seguretat  pública en els  termes establerts  en la Llei
7/1985, de 2 d’abril,  i  en el marc d’aquesta Llei Orgànica i,  en concret,
conforme a l’establert en el seu Títol V, relatiu a les policies locals.

Així  mateix,  l’article  53 de la  Llei  Orgànica  2/1986,  de 13 de març,  en
relació  amb  l’article  25.2f)  de  la  Llei  7/1985,  de  2  d’abril,  preveu  les
funcions que hauran d’exercir el cossos de policia local.

L’article 54 de la Llei Orgànica 2/1986, de 13 de març, preveu que en els
municipis que tenguin cos de policia propi, es podrà constituir una Junta
Local de Seguretat,  que serà l’òrgan competent per establir les formes i
procediments de col·laboració entre els membres de les forces i cossos de
seguretat en el seu àmbit territorial.

5. Ambdues parts volen establir el marc general que permeti una millor i
efectiva participació en el disseny, execució i evolució de les polítiques de
seguretat  ciutadana  que  es  desenvolupi  en  els  seus  respectius  àmbits
territorials,  i  establir  els  mecanismes adequats  per  assegurar  una major
participació i coordinació operativa entre les forces i cossos de seguretat de
l’Estat i els cossos de Policia Local que actuen en el mateix terme municipal.
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Ambdues  parts  consideren  la  seguretat  ciutadana  com a  un  dels  pilars
bàsics  de  la  societat  del  benestar  i  estimen  prioritari  combatre  la
inseguretat  des  de  les  respectives  administracions  públiques,  mitjançant
una  actuació  conjunta  i  coordinada,  que  a  través  d’un  Pla  Global  de
Col·laboració  entre  la  Guàrdia  Civil  i  la  Policia  Local  vengui,  de  manera
ordenada, a sumar tots els recursos destinats a tal finalitat.

6. En data 26 d’abril de 2021, la tècnica de Contractació ha informat sobre
l’exclusió del conveni de referència de l’àmbit d’aplicació de la Llei 9/2017,
de 8 de novembre, de contractes del sector públic.

7.  En data 28 d’abril  de 2021,  l’inspector  en cap de la  Policia  Local  de
l’Ajuntament  de  Felanitx,  ha  emès  informe  on  conclou  que  considera
oportuna la signatura del conveni de referència.

8.  S’ha  elaborat  la  preceptiva  Memòria  Justificativa  del  Conveni  de
referència.

Fonaments de dret

1. L’ article 1.1 de la Llei  Orgànica 2/1986, de 13 de març, de forces i
cossos  de  seguretat,  estableix  que  la  seguretat  pública  és  competència
exclusiva de l’Estat. No obstant això, l’article 1.3 de la Llei Orgànica 2/1986,
de 13 de març,  estableix que les Corporacions Locals  participaran en el
manteniment  de  la  seguretat  pública  en  els  termes  establerts  a  la  Llei
7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local (LBRL), i en el
marc de la Llei Orgànica 2/1986, de 13 de març.

2.  Que  l’article  25.2.f)  de  la  LBRL  atribueix  als  municipis,  com  a
competència pròpia, la policia local. A més, també s’atribueix als municipis
competència pròpia en actuacions en la promoció de la igualtat entre homes
i dones, així com contra la violència de gènere, en atenció a l’article 25.2.o)
de la mateixa llei.

3.  Que  l’article  57  regula  que  la  cooperació  econòmica,  tècnica  i
administrativa entre l’Administració local i les administracions de l’Estat i de
les  comunitats  autònomes,  tant  en  serveis  locals  com  en  assumptes
d’interès comú, es desenvoluparan amb caràcter voluntari, baix les formes i
en els  termes prevists  en les  lleis,  que es poden tenir  lloc,  en tot  cas,
mitjançant els consorcis o els convenis administratius que se subscriguin.

4. L’article 48 de la Llei 40/2015, d’1 d’octubre, de règim jurídic del sector
públic  regula que les administracions  públiques,  en l’àmbit  de les seves
competències, podran subscriure convenis amb subjectes de dret públic i
privat, sense que pugui suposar cessió de la titularitat de la competència.
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L’article  57  de  la  LBRL  regula  que  la  cooperació  econòmica,  tècnica  i
administrativa entre l’Administració local i les administracions de l’Estat i de
les  comunitats  autònomes,  tant  en  serveis  locals  com  en  assumptes
d’interès comú, es desenvoluparan amb caràcter voluntari, baix les formes i
en els  termes prevists  en les  lleis,  que es poden tenir  lloc,  en tot  cas,
mitjançant els consorcis o els convenis administratius que es subscriguin.

5. S’ha emès la preceptiva Memòria justificativa del Conveni de referència
on s’analitzen les distintes qüestions de l’article 50 de la Llei 40/2015: la
seva  necessitat  i  oportunitat,  el  seu  impacte  econòmic,  el  caràcter  no
contractual de l’activitat en qüestió, així com el compliment del previst en
aquesta Llei.

A la  vista dels  antecedents i  fonaments de dret exposats,  es proposa a
l’Ajuntament  Ple,  després  de  dictamen previ  de  la  Comissió  Informativa
d’Economia i Assumptes Generals, l’adopció del següent acord:

Primer.  Aprovar el  «Conveni  de col·laboració entre el  Ministeri  de
l’Interior i l’Ajuntament de Felanitx en matèria de seguretat», en els termes
que es redacta a continuació.

Segon. Facultar al batle per a la signatura del present conveni, així
com per a la signatura de qualsevol altre document que sigui necessari per
fer efectiu el present acord.

Tercer. Notificar el present acord als interessats.

«CONVENIO ENTRE EL MINISTERIO DEL INTERIOR (DIRECCION GENERAL DE LA
GUARDIA CIVIL) Y EL AYUNTAMIENTO DE FELANITX EN MATERIA DE SEGURIDAD

Madrid, a                     de 

REUNIDOS

De una parte, D/Dª. ………… ………… ............, Secretario/a de Estado de Seguridad, cargo
para el que fue nombrado/a por el Real Decreto xx/xxxx, de xx de xxxx, en uso de las
atribuciones que le  confiere el  artículo 62.2 g) de la Ley 40/2015, de 1 de octubre,  de
Régimen Jurídico del Sector Público
 
Y de otra  parte,  D.  Jaume Monserrat  Vaquer,  Alcalde  del  Ayuntamiento  de Felanitx  (en
adelante, el Ayuntamiento), cargo que ostenta por Acuerdo del Pleno de fecha 15 de junio de
2019, actuando en nombre y representación del mismo en virtud de las atribuciones que le
confiere el artículo 21.a y b de la Ley 7/1985, de 2 de abril, reguladora de las Bases de
Régimen Local, con domicilio a los efectos del presente convenio en plaza Constitución n.º 1
de Felanitx.
Ambas partes, que actúan en razón de sus respectivos cargos, declaran que intervienen con
capacidad legal necesaria y competencia suficiente para suscribir el presente convenio y, a
tal efecto,
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EXPONEN

Primero. - Por un lado, el artículo 149.1. 29ª de la Constitución Española establece que el
Estado tiene competencia exclusiva sobre la materia de seguridad pública.

Asimismo, el artículo 1.1 de la Ley Orgánica 2/1986, de 13 de marzo, de Fuerzas y Cuerpos
de  Seguridad,  establece  que  la  seguridad  pública  es  competencia  exclusiva  del  Estado,
correspondiendo su mantenimiento al Gobierno de la Nación y, en concreto, al Ministerio del
Interior. 

Por otro lado, al Ministerio del Interior, según el artículo 1.1 del Real Decreto 734/2020, de
04 de agosto,  por  el  que se desarrolla  su estructura orgánica básica,  le  corresponde la
propuesta y ejecución de la política del Gobierno en relación con la administración general de
la seguridad ciudadana; la promoción de las condiciones para el ejercicio de los derechos
fundamentales, en particular la libertad y seguridad personal, en los términos establecidos
en  la  Constitución  Española  y  en  las  leyes  que los  desarrollen;  el  mando superior  y  la
dirección y coordinación de las Fuerzas y Cuerpos de Seguridad del Estado.

Bajo la dependencia del Ministro del Interior y de la Secretaría de Estado de Seguridad, el
Director General de la Guardia Civil ejerce el mando directo de la Guardia Civil, a la que, de
acuerdo  con  la  Ley  Orgánica  2/1986,  de  13  de  marzo,  se  le  encomienda  la  misión  de
proteger el libre ejercicio de los derechos y libertades y garantizar la seguridad ciudadana
conforme a la  distribución territorial  de  competencias  fijada en el  artículo  11.2.b)  de  la
referida ley orgánica.

Segundo. - Que el artículo 1.3 de la Ley Orgánica 2/1986, de 13 de marzo, prevé que las
Corporaciones  Locales  participarán  en  el  mantenimiento  de  la  seguridad  pública  en  los
términos establecidos en la Ley 7/1985, de 2 de abril, y en el marco de esta Ley Orgánica y,
en concreto, conforme a lo establecido en su Título V, relativo a las Policías Locales. 

Asimismo, el artículo 53 de la Ley Orgánica 2/1986, de 13 de marzo, en relación con el
artículo 25.2f) de la Ley 7/1985, de 2 de abril, prevé las funciones que deberán ejercer los
Cuerpos de Policía Local. 

Tercero. - Que el artículo 54 de la Ley Orgánica 2/1986, de 13 de marzo, prevé que en los
municipios  que  tengan  Cuerpo  de  Policía  propio  podrá  constituirse  una  Junta  Local  de
Seguridad, que será el órgano competente para establecer las formas y procedimientos de
colaboración  entre  los  miembros  de  las  Fuerzas  y  Cuerpos  de  Seguridad  en  su  ámbito
territorial. 

La constitución,  competencias,  composición y régimen de funcionamiento se rigen por el
Reglamento  que  regula  las  Juntas  Locales  de  Seguridad,  aprobado  por  el  Real  Decreto
1087/2010, de 3 de septiembre.

Cuarto.  -  Que las  partes desean establecer  el  marco general  que permita  una mejor  y
efectiva  participación  en  el  diseño,  ejecución  y  evolución  de  las  políticas  de  seguridad
ciudadana  que  se  desarrolle  en  sus  respectivos  ámbitos  territoriales,  estableciendo  los
mecanismos  adecuados  para  asegurar  una  mayor  participación  y  coordinación  operativa
entre las Fuerzas y Cuerpos de Seguridad del Estado y los Cuerpos de Policía Local que
actúen en un mismo término municipal.

Ambas partes  consideran  la  seguridad  ciudadana como uno de los  pilares  básicos  de la
sociedad del bienestar y estiman prioritario combatir la inseguridad desde las respectivas
Administraciones Públicas, mediante una actuación conjunta y coordinada, que a través de
un Plan Global de Colaboración entre la Guardia Civil y la Policía Local de dicho municipio
venga, de manera ordenada, a sumar todos los recursos destinados a tal fin. 
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Por lo expuesto, las partes acuerdan suscribir el presente convenio que se regirá por las
siguientes

CLÁUSULAS

Primera. - Objeto del convenio.

El presente convenio tiene por objeto el desarrollo y aplicación de determinadas medidas
para reforzar  la  colaboración y coordinación entre  la  Guardia  Civil  y  la  Policía  Local  del
Ayuntamiento  en  materia  de  seguridad  ciudadana,  en  el  ámbito  del  término  municipal
correspondiente, de acuerdo con sus respectivas competencias. 

Segunda. - Intercambio de información en el ámbito de la seguridad ciudadana. 

1. La Dirección General de la Guardia Civil,  a través de la Zona, Comandancia o unidad
territorial de la Guardia Civil, informará al Ayuntamiento los datos estadísticos mensuales
relativos a la actividad policial y delictiva, con detalle de los aspectos que pueda determinar
la Junta Local de Seguridad.

2.  Con carácter  anual,  se  facilitará  a  la  Junta Local  de  Seguridad  un resumen sobre  la
evolución de la delincuencia en la localidad.

3. El Ayuntamiento facilitará a la Zona, Comandancia o unidad territorial de la Guardia Civil,
la información de interés policial de que disponga.

4.  Asimismo,  suministrará  los  planos  y  soportes  informáticos  actualizados  del  sistema
digitalizado de cartografía municipal,  así  como información actualizada sobre direcciones,
teléfonos, horarios y régimen de funcionamiento de los servicios sociales y asistenciales,
casas y centros de acogida existentes en el municipio, que puedan colaborar en el auxilio a
las víctimas de la violencia de género, menores en situación de desamparo y mujeres que
deseen abandonar el ejercicio de la prostitución, y cuantos otros aspectos y datos consideren
de interés mutuo para la mejora de la seguridad y asistencia ciudadana.

5.  El  presente  convenio  no  supone  cesión  ni  modificación  de  las  competencias  que
legalmente tienen atribuidas cada una de las partes.

Tercera. - Acceso a bases de datos.

1. Se habilitarán las fórmulas necesarias o, en su caso, se potenciarán las ya existentes, que
faciliten el acceso y consulta por parte de los respectivos cuerpos policiales a los bancos de
datos policiales sobre, requisitorias judiciales y personas desaparecidas, así como vehículos
sustraídos y objetos de interés policial.

2. El acceso y consulta a los bancos de datos deberá ajustarse a las pautas que determine la
Comisión  de  Seguimiento  del  presente  convenio,  la  cual  concretará  las  características
técnicas  de  equipos  y  programas,  niveles  de  acceso,  medidas  de  seguridad  sobre
confidencialidad de los datos,  cumplimiento de la normativa vigente sobre protección de
datos de carácter personal y condiciones de cesión de los datos, en su caso, a terceros.

Cuarta. - Comunicaciones policiales conjuntas.

1. Se propiciará la integración de ambos cuerpos policiales en los servicios de urgencia 112,
instalándose un sistema técnico de operaciones que permita la transferencia de llamadas a
las Salas del 062 y el 092.

2. Se procederá a la intercomunicación de las Salas 062 y 092 a través de procedimientos
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técnicos que permitan el desvío de llamadas y el intercambio automatizado de registros de
comunicaciones, sin perjuicio de la presencia de personal de la Guardia Civil y de la Policía
Local entre las respectivas Salas.

3.  Se facilitará  la utilización de frecuencias conjuntas  para determinadas comunicaciones
policiales con ocasión del establecimiento de dispositivos específicos o extraordinarios en los
que intervengan, de forma coordinada, la Guardia Civil y la Policía Local.

Quinta. - Colaboración entre dependencias policiales. 

En todo caso, las respectivas dependencias policiales de cada uno de los cuerpos servirán de
apoyo a cualesquiera de ellos, constituyéndose asimismo en oficinas receptoras y de trámites
de los asuntos que les incumban. 

Sexta. - Vínculo laboral

El  presente convenio no generará ningún tipo de vínculo contractual ni  laboral  entre las
partes firmantes y las personas físicas que desempeñen las actividades propias del mismo.

Séptima. - Junta Local de Seguridad y Planes Locales de Seguridad.

1. La Junta Local de Seguridad constituye el marco competente, en su ámbito territorial,
para establecer las formas y procedimientos para la cooperación y coordinación de políticas
en materia de seguridad, asegurando la coordinación y cooperación operativa de los distintos
cuerpos policiales.

2. La Junta Local de Seguridad elaborará, en el plazo de seis meses desde la entrada en
vigor del presente convenio, un Plan Local de Seguridad en el que se recoja la problemática
de seguridad existente en el ámbito municipal, se establezcan objetivos y se diseñen los
Programas  de  Actuación  que  se  estimen  necesarios  para  afrontar  mejor  los  problemas
existentes. Al finalizar cada año, la Junta Local de Seguridad realizará una evaluación del
trabajo y los logros alcanzados con la aplicación del mencionado Plan.

3. El Plan Local de Seguridad incluirá Programas de Actuación que tendrán como objetivo
desarrollar la actuación policial conjunta y planificada de los cuerpos de seguridad existentes
en  el  término  municipal,  así  como  su  coordinación  con  otros  profesionales  y  servicios
públicos comprometidos en la atención a los problemas que despierten mayor preocupación
en la respectiva comunidad local.

4. Igualmente, cuando se estime conveniente, se constituirán, en el seno de la Junta Local
de Seguridad, órganos de participación, que bajo la denominación de Mesas o Grupos de
Trabajo coadyuven a la detección y al asesoramiento sobre necesidades sociales relacionadas
con la seguridad ciudadana y al fomento de la colaboración entre las entidades privadas y las
Administraciones Públicas para la prevención y tratamiento de la problemática social en este
ámbito.

Octava. - Confidencialidad y protección de datos de carácter personal. 

1.  Las  partes  se  comprometen  a  mantener  la  confidencialidad  de  todos  los  datos  e
informaciones facilitados entre ellas y que sean concernientes a la ejecución del objeto del
presente convenio. En particular, será considerado como información confidencial todos los
datos  que  se  traten  en  las  bases  de  datos  del  Ministerio  del  Interior,  debiendo  el
Ayuntamiento mantener dicha información en reserva y secreto y no revelarla de ninguna
forma, en todo o en parte, a ninguna persona física o jurídica que no sea parte del presente
convenio, salvo en casos y mediante la forma legalmente previstos. 
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2. Las partes se obligan al cumplimiento de lo previsto en la normativa vigente en materia de
protección de datos

A  estos  efectos,  las  entidades  firmantes  del  convenio  tendrán  la  consideración  de
responsables de los tratamientos propios en los que se incorporen datos de carácter personal
respectivamente  recabados  en  el  ámbito  de  actuación  de  las  Fuerzas  y  Cuerpos  de
Seguridad. El acceso a los datos por parte de una de las entidades al tratamiento de la otra
parte, se realizará con la condición de encargado de tratamiento, única y exclusivamente con
la finalidad derivada de la realización de las actividades objeto del convenio. Los datos de
carácter personal  no serán cedidos ni  comunicados a terceros, salvo cuando se cedan a
encargados de tratamiento legitimados o cuando se trasladen o se deban trasladar a otros
órganos o Administraciones Públicas conforme a lo previsto legalmente. 

3.  En  relación  con  los  datos  personales  necesarios  para  el  cumplimiento  del  objeto  del
presente convenio, actuarán como responsables del tratamiento el Ministerio del Interior y la
Entidad Local, legitimados, bien: 

a)  sobre  la  base  del  cumplimiento  de  una  obligación  legal  aplicable  al  responsable  del
tratamiento para el cumplimiento de una misión realizada en interés público o en el ejercicio
de poderes públicos conferidos al responsable del tratamiento, al amparo de lo previsto en el
artículo 6.1.c) y e) respectivamente, del Reglamento General de Protección de Datos; bien, 

b) con la finalidad de prevención, investigación, detección o enjuiciamiento de infracciones
penales o de ejecución de sanciones penales, incluidas la protección y la prevención frente a
las amenazas contra la seguridad pública,  al  amparo de lo previsto en la Directiva (UE)
2016/680 del  Parlamento Europeo y del  Consejo,  de  27  de abril  de  2016,  relativa a  la
protección de las personas físicas en lo que respecta al tratamiento de datos personales por
parte de las autoridades competentes para fines de prevención, investigación, detección o
enjuiciamiento de infracciones penales o de ejecución de sanciones penales, y a la libre
circulación de dichos  datos  y por  la  que se  deroga la  Decisión Marco 2008/977/JAI  del
Consejo, y en la normativa nacional que la transponga u otra que sea de aplicación. 

4.  Las  partes  firmantes  están  obligadas  a  implantar  medidas  técnicas  y  organizativas
necesarias que garanticen la seguridad e integridad de los datos de carácter  personal  y
eviten su alteración, pérdida, tratamiento o acceso no autorizado. 

5. Las partes firmantes del convenio quedan exoneradas de cualquier responsabilidad que se
pudiera generar por incumplimiento de las obligaciones anteriores efectuada por cualquiera
otra parte. En caso de quebrantamiento de las obligaciones asumidas, la entidad que los
hubiera cometido responderá de las infracciones en que hubiera incurrido. 

Novena. - Comisión de Seguimiento. 

1. Para garantizar el normal desarrollo y ejecución del presente convenio, se creará una
Comisión de Seguimiento,  de  constitución paritaria,  que se reunirá  con una periodicidad
mínima de dos veces por año y cuya constitución deberá llevarse a efecto dentro de los dos
meses siguientes a la entrada en vigor del convenio. 

2. La presidencia será ejercida alternativamente, por periodos anuales, por el representante
de las partes intervinientes con mayor categoría. 

3. La Comisión de Seguimiento resolverá los problemas de interpretación y cumplimiento que
se deriven del presente convenio. Su funcionamiento se adecuará en lo previsto, para los
órganos colegiados, en los artículos 15 a 22 de la Ley 40/2015, de 1 de octubre, de Régimen
Jurídico del Sector Público. 
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Décima. - Financiación del convenio.

El  presente  Convenio  no  conlleva  coste  para  ninguna de  las  partes  que  lo  suscriben  ni
transferencia de recursos entre las mismas. 

Undécima. - Legislación aplicable.

Este convenio queda sometido al régimen jurídico de los convenios, previsto en el Capítulo VI
del Título Preliminar de la Ley 40/2015, de 1 de octubre, teniendo naturaleza administrativa. 

Las dudas o controversias que surjan entre las partes,  sobre los efectos,  interpretación,
modificación  o  resolución  del  mismo  que  no  puedan  resolverse  por  conciliación  en  la
Comisión de Seguimiento, serán sometidas a los tribunales competentes de la jurisdicción
contencioso-administrativa, de acuerdo con lo previsto en la Ley 29/1998, de 13 de julio,
Reguladora de la Jurisdicción Contencioso-Administrativa. 

Duodécima. - Vigencia y entrada en vigor. 

De conformidad con lo dispuesto en el artículo 48.8 de la Ley 40/2015, de 1 de octubre, el
presente convenio resultará eficaz una vez sea inscrito en el Registro Electrónico Estatal de
Órganos e  Instrumentos  de  cooperación  del  Sector  Público  Estatal  (REOICO).  Asimismo,
deberá publicarse en el Boletín Oficial del Estado. 

La vigencia de este convenio será de cuatro años. Antes de la finalización de la vigencia del
convenio,  la  Secretaría  de  Estado  de  Seguridad  y  el  Ayuntamiento  podrán  acordar,
expresamente y por escrito, su prórroga por hasta otros cuatro años adicionales. 

Decimotercera. - Régimen de modificación del convenio. 

El convenio podrá ser modificado por acuerdo unánime de las partes, mediante la suscripción
de la correspondiente Adenda, y siguiendo los trámites preceptivos y de autorización previa
establecidos en el artículo 50 de la Ley 40/2015, de 1 de octubre.
 
Decimocuarta. Causas de extinción. 

Son causas de extinción del presente convenio las establecidas en el artículo 51 de la Ley
40/2015, de 1 de octubre. 

Las partes, a propuesta de la Comisión de Seguimiento prevista en el presente Convenio,
podrán acordar la continuación y finalización de las actuaciones en ejecución en el momento
de la extinción de la vigencia del convenio, estableciendo para ello un plazo improrrogable
para su finalización,  transcurrido  el  cual  deberá realizarse  la  liquidación en los términos
establecidos en el artículo 52.2 de la citada Ley 40/2015, de 1 de octubre.

Y  en  prueba  de  conformidad  de  cuanto  antecede,  firman  el  presente  convenio  en  tres
ejemplares originales igualmente válidos, en lugar y fecha arriba indicados. 

EL/LA SECRETARIO/A EL AYUNTAMIENTO DE FELANITX
DE ESTADO DE SEGURIDAD»

3.2 Votació

No  es  produeixen  intervencions,  se  sotmet  la  proposta  a  votació  i,  per
unanimitat, s’acorda:
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Primer.  Aprovar el  «Conveni  de col·laboració entre el  Ministeri  de
l’Interior i l’Ajuntament de Felanitx en matèria de seguretat», en els termes
que es redacta a continuació.

Segon. Facultar al batle per a la signatura del present conveni, així
com per a la signatura de qualsevol altre document que sigui necessari per
fer efectiu el present acord.

Tercer. Notificar el present acord als interessats.

«CONVENIO ENTRE EL MINISTERIO DEL INTERIOR (DIRECCION GENERAL DE LA
GUARDIA CIVIL) Y EL AYUNTAMIENTO DE FELANITX EN MATERIA DE SEGURIDAD

Madrid, a                     de 

REUNIDOS

De una parte, D/Dª. ………… ………… ............, Secretario/a de Estado de Seguridad, cargo
para el que fue nombrado/a por el Real Decreto xx/xxxx, de xx de xxxx, en uso de las
atribuciones que le  confiere el  artículo 62.2 g) de la Ley 40/2015, de 1 de octubre,  de
Régimen Jurídico del Sector Público
 
Y de otra  parte,  D.  Jaume Monserrat  Vaquer,  Alcalde  del  Ayuntamiento  de Felanitx  (en
adelante, el Ayuntamiento), cargo que ostenta por Acuerdo del Pleno de fecha 15 de junio de
2019, actuando en nombre y representación del mismo en virtud de las atribuciones que le
confiere el artículo 21.a y b de la Ley 7/1985, de 2 de abril, reguladora de las Bases de
Régimen Local, con domicilio a los efectos del presente convenio en plaza Constitución n.º 1
de Felanitx.
Ambas partes, que actúan en razón de sus respectivos cargos, declaran que intervienen con
capacidad legal necesaria y competencia suficiente para suscribir el presente convenio y, a
tal efecto,

EXPONEN

Primero. - Por un lado, el artículo 149.1. 29ª de la Constitución Española establece que el
Estado tiene competencia exclusiva sobre la materia de seguridad pública.

Asimismo, el artículo 1.1 de la Ley Orgánica 2/1986, de 13 de marzo, de Fuerzas y Cuerpos
de  Seguridad,  establece  que  la  seguridad  pública  es  competencia  exclusiva  del  Estado,
correspondiendo su mantenimiento al Gobierno de la Nación y, en concreto, al Ministerio del
Interior. 

Por otro lado, al Ministerio del Interior, según el artículo 1.1 del Real Decreto 734/2020, de
04 de agosto,  por  el  que se desarrolla  su estructura orgánica básica,  le  corresponde la
propuesta y ejecución de la política del Gobierno en relación con la administración general de
la seguridad ciudadana; la promoción de las condiciones para el ejercicio de los derechos
fundamentales, en particular la libertad y seguridad personal, en los términos establecidos
en  la  Constitución  Española  y  en  las  leyes  que los  desarrollen;  el  mando superior  y  la
dirección y coordinación de las Fuerzas y Cuerpos de Seguridad del Estado.

Bajo la dependencia del Ministro del Interior y de la Secretaría de Estado de Seguridad, el
Director General de la Guardia Civil ejerce el mando directo de la Guardia Civil, a la que, de
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acuerdo  con  la  Ley  Orgánica  2/1986,  de  13  de  marzo,  se  le  encomienda  la  misión  de
proteger el libre ejercicio de los derechos y libertades y garantizar la seguridad ciudadana
conforme a la  distribución territorial  de  competencias  fijada en el  artículo  11.2.b)  de  la
referida ley orgánica.

Segundo. - Que el artículo 1.3 de la Ley Orgánica 2/1986, de 13 de marzo, prevé que las
Corporaciones  Locales  participarán  en  el  mantenimiento  de  la  seguridad  pública  en  los
términos establecidos en la Ley 7/1985, de 2 de abril, y en el marco de esta Ley Orgánica y,
en concreto, conforme a lo establecido en su Título V, relativo a las Policías Locales. 

Asimismo, el artículo 53 de la Ley Orgánica 2/1986, de 13 de marzo, en relación con el
artículo 25.2f) de la Ley 7/1985, de 2 de abril, prevé las funciones que deberán ejercer los
Cuerpos de Policía Local. 

Tercero. - Que el artículo 54 de la Ley Orgánica 2/1986, de 13 de marzo, prevé que en los
municipios  que  tengan  Cuerpo  de  Policía  propio  podrá  constituirse  una  Junta  Local  de
Seguridad, que será el órgano competente para establecer las formas y procedimientos de
colaboración  entre  los  miembros  de  las  Fuerzas  y  Cuerpos  de  Seguridad  en  su  ámbito
territorial. 

La constitución,  competencias,  composición y régimen de funcionamiento se rigen por el
Reglamento  que  regula  las  Juntas  Locales  de  Seguridad,  aprobado  por  el  Real  Decreto
1087/2010, de 3 de septiembre.

Cuarto.  -  Que las  partes desean establecer  el  marco general  que permita  una mejor  y
efectiva  participación  en  el  diseño,  ejecución  y  evolución  de  las  políticas  de  seguridad
ciudadana  que  se  desarrolle  en  sus  respectivos  ámbitos  territoriales,  estableciendo  los
mecanismos  adecuados  para  asegurar  una  mayor  participación  y  coordinación  operativa
entre las Fuerzas y Cuerpos de Seguridad del Estado y los Cuerpos de Policía Local que
actúen en un mismo término municipal.

Ambas partes  consideran  la  seguridad  ciudadana como uno de los  pilares  básicos  de la
sociedad del bienestar y estiman prioritario combatir la inseguridad desde las respectivas
Administraciones Públicas, mediante una actuación conjunta y coordinada, que a través de
un Plan Global de Colaboración entre la Guardia Civil y la Policía Local de dicho municipio
venga, de manera ordenada, a sumar todos los recursos destinados a tal fin. 

Por lo expuesto, las partes acuerdan suscribir el presente convenio que se regirá por las
siguientes

CLÁUSULAS

Primera. - Objeto del convenio.

El presente convenio tiene por objeto el desarrollo y aplicación de determinadas medidas
para reforzar  la  colaboración y coordinación entre  la  Guardia  Civil  y  la  Policía  Local  del
Ayuntamiento  en  materia  de  seguridad  ciudadana,  en  el  ámbito  del  término  municipal
correspondiente, de acuerdo con sus respectivas competencias. 

Segunda. - Intercambio de información en el ámbito de la seguridad ciudadana. 

1. La Dirección General de la Guardia Civil,  a través de la Zona, Comandancia o unidad
territorial de la Guardia Civil, informará al Ayuntamiento los datos estadísticos mensuales
relativos a la actividad policial y delictiva, con detalle de los aspectos que pueda determinar
la Junta Local de Seguridad.

2.  Con carácter  anual,  se  facilitará  a  la  Junta Local  de  Seguridad  un resumen sobre  la
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evolución de la delincuencia en la localidad.

3. El Ayuntamiento facilitará a la Zona, Comandancia o unidad territorial de la Guardia Civil,
la información de interés policial de que disponga.

4.  Asimismo,  suministrará  los  planos  y  soportes  informáticos  actualizados  del  sistema
digitalizado de cartografía municipal,  así  como información actualizada sobre direcciones,
teléfonos, horarios y régimen de funcionamiento de los servicios sociales y asistenciales,
casas y centros de acogida existentes en el municipio, que puedan colaborar en el auxilio a
las víctimas de la violencia de género, menores en situación de desamparo y mujeres que
deseen abandonar el ejercicio de la prostitución, y cuantos otros aspectos y datos consideren
de interés mutuo para la mejora de la seguridad y asistencia ciudadana.

5.  El  presente  convenio  no  supone  cesión  ni  modificación  de  las  competencias  que
legalmente tienen atribuidas cada una de las partes.

Tercera. - Acceso a bases de datos.

1. Se habilitarán las fórmulas necesarias o, en su caso, se potenciarán las ya existentes, que
faciliten el acceso y consulta por parte de los respectivos cuerpos policiales a los bancos de
datos policiales sobre, requisitorias judiciales y personas desaparecidas, así como vehículos
sustraídos y objetos de interés policial.

2. El acceso y consulta a los bancos de datos deberá ajustarse a las pautas que determine la
Comisión  de  Seguimiento  del  presente  convenio,  la  cual  concretará  las  características
técnicas  de  equipos  y  programas,  niveles  de  acceso,  medidas  de  seguridad  sobre
confidencialidad de los datos,  cumplimiento de la normativa vigente sobre protección de
datos de carácter personal y condiciones de cesión de los datos, en su caso, a terceros.

Cuarta. - Comunicaciones policiales conjuntas.

1. Se propiciará la integración de ambos cuerpos policiales en los servicios de urgencia 112,
instalándose un sistema técnico de operaciones que permita la transferencia de llamadas a
las Salas del 062 y el 092.

2. Se procederá a la intercomunicación de las Salas 062 y 092 a través de procedimientos
técnicos que permitan el desvío de llamadas y el intercambio automatizado de registros de
comunicaciones, sin perjuicio de la presencia de personal de la Guardia Civil y de la Policía
Local entre las respectivas Salas.

3.  Se facilitará  la utilización de frecuencias conjuntas  para determinadas comunicaciones
policiales con ocasión del establecimiento de dispositivos específicos o extraordinarios en los
que intervengan, de forma coordinada, la Guardia Civil y la Policía Local.

Quinta. - Colaboración entre dependencias policiales. 

En todo caso, las respectivas dependencias policiales de cada uno de los cuerpos servirán de
apoyo a cualesquiera de ellos, constituyéndose asimismo en oficinas receptoras y de trámites
de los asuntos que les incumban. 

Sexta. - Vínculo laboral

El  presente convenio no generará ningún tipo de vínculo contractual ni  laboral  entre las
partes firmantes y las personas físicas que desempeñen las actividades propias del mismo.

Séptima. - Junta Local de Seguridad y Planes Locales de Seguridad.
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1. La Junta Local de Seguridad constituye el marco competente, en su ámbito territorial,
para establecer las formas y procedimientos para la cooperación y coordinación de políticas
en materia de seguridad, asegurando la coordinación y cooperación operativa de los distintos
cuerpos policiales.

2. La Junta Local de Seguridad elaborará, en el plazo de seis meses desde la entrada en
vigor del presente convenio, un Plan Local de Seguridad en el que se recoja la problemática
de seguridad existente en el ámbito municipal, se establezcan objetivos y se diseñen los
Programas  de  Actuación  que  se  estimen  necesarios  para  afrontar  mejor  los  problemas
existentes. Al finalizar cada año, la Junta Local de Seguridad realizará una evaluación del
trabajo y los logros alcanzados con la aplicación del mencionado Plan.

3. El Plan Local de Seguridad incluirá Programas de Actuación que tendrán como objetivo
desarrollar la actuación policial conjunta y planificada de los cuerpos de seguridad existentes
en  el  término  municipal,  así  como  su  coordinación  con  otros  profesionales  y  servicios
públicos comprometidos en la atención a los problemas que despierten mayor preocupación
en la respectiva comunidad local.

4. Igualmente, cuando se estime conveniente, se constituirán, en el seno de la Junta Local
de Seguridad, órganos de participación, que bajo la denominación de Mesas o Grupos de
Trabajo coadyuven a la detección y al asesoramiento sobre necesidades sociales relacionadas
con la seguridad ciudadana y al fomento de la colaboración entre las entidades privadas y las
Administraciones Públicas para la prevención y tratamiento de la problemática social en este
ámbito.

Octava. - Confidencialidad y protección de datos de carácter personal. 

1.  Las  partes  se  comprometen  a  mantener  la  confidencialidad  de  todos  los  datos  e
informaciones facilitados entre ellas y que sean concernientes a la ejecución del objeto del
presente convenio. En particular, será considerado como información confidencial todos los
datos  que  se  traten  en  las  bases  de  datos  del  Ministerio  del  Interior,  debiendo  el
Ayuntamiento mantener dicha información en reserva y secreto y no revelarla de ninguna
forma, en todo o en parte, a ninguna persona física o jurídica que no sea parte del presente
convenio, salvo en casos y mediante la forma legalmente previstos. 

2. Las partes se obligan al cumplimiento de lo previsto en la normativa vigente en materia de
protección de datos

A  estos  efectos,  las  entidades  firmantes  del  convenio  tendrán  la  consideración  de
responsables de los tratamientos propios en los que se incorporen datos de carácter personal
respectivamente  recabados  en  el  ámbito  de  actuación  de  las  Fuerzas  y  Cuerpos  de
Seguridad. El acceso a los datos por parte de una de las entidades al tratamiento de la otra
parte, se realizará con la condición de encargado de tratamiento, única y exclusivamente con
la finalidad derivada de la realización de las actividades objeto del convenio. Los datos de
carácter personal  no serán cedidos ni  comunicados a terceros, salvo cuando se cedan a
encargados de tratamiento legitimados o cuando se trasladen o se deban trasladar a otros
órganos o Administraciones Públicas conforme a lo previsto legalmente. 

3.  En  relación  con  los  datos  personales  necesarios  para  el  cumplimiento  del  objeto  del
presente convenio, actuarán como responsables del tratamiento el Ministerio del Interior y la
Entidad Local, legitimados, bien: 

a)  sobre  la  base  del  cumplimiento  de  una  obligación  legal  aplicable  al  responsable  del
tratamiento para el cumplimiento de una misión realizada en interés público o en el ejercicio
de poderes públicos conferidos al responsable del tratamiento, al amparo de lo previsto en el
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artículo 6.1.c) y e) respectivamente, del Reglamento General de Protección de Datos; bien, 

b) con la finalidad de prevención, investigación, detección o enjuiciamiento de infracciones
penales o de ejecución de sanciones penales, incluidas la protección y la prevención frente a
las amenazas contra la seguridad pública,  al  amparo de lo previsto en la Directiva (UE)
2016/680 del  Parlamento Europeo y del  Consejo,  de  27  de abril  de  2016,  relativa a  la
protección de las personas físicas en lo que respecta al tratamiento de datos personales por
parte de las autoridades competentes para fines de prevención, investigación, detección o
enjuiciamiento de infracciones penales o de ejecución de sanciones penales, y a la libre
circulación de dichos  datos  y por  la  que se  deroga la  Decisión Marco 2008/977/JAI  del
Consejo, y en la normativa nacional que la transponga u otra que sea de aplicación. 

4.  Las  partes  firmantes  están  obligadas  a  implantar  medidas  técnicas  y  organizativas
necesarias que garanticen la seguridad e integridad de los datos de carácter  personal  y
eviten su alteración, pérdida, tratamiento o acceso no autorizado. 

5. Las partes firmantes del convenio quedan exoneradas de cualquier responsabilidad que se
pudiera generar por incumplimiento de las obligaciones anteriores efectuada por cualquiera
otra parte. En caso de quebrantamiento de las obligaciones asumidas, la entidad que los
hubiera cometido responderá de las infracciones en que hubiera incurrido. 

Novena. - Comisión de Seguimiento. 

1. Para garantizar el normal desarrollo y ejecución del presente convenio, se creará una
Comisión de Seguimiento,  de  constitución paritaria,  que se reunirá  con una periodicidad
mínima de dos veces por año y cuya constitución deberá llevarse a efecto dentro de los dos
meses siguientes a la entrada en vigor del convenio. 

2. La presidencia será ejercida alternativamente, por periodos anuales, por el representante
de las partes intervinientes con mayor categoría. 

3. La Comisión de Seguimiento resolverá los problemas de interpretación y cumplimiento que
se deriven del presente convenio. Su funcionamiento se adecuará en lo previsto, para los
órganos colegiados, en los artículos 15 a 22 de la Ley 40/2015, de 1 de octubre, de Régimen
Jurídico del Sector Público. 

Décima. - Financiación del convenio.

El  presente  Convenio  no  conlleva  coste  para  ninguna de  las  partes  que  lo  suscriben  ni
transferencia de recursos entre las mismas. 

Undécima. - Legislación aplicable.

Este convenio queda sometido al régimen jurídico de los convenios, previsto en el Capítulo VI
del Título Preliminar de la Ley 40/2015, de 1 de octubre, teniendo naturaleza administrativa. 

Las dudas o controversias que surjan entre las partes,  sobre los efectos,  interpretación,
modificación  o  resolución  del  mismo  que  no  puedan  resolverse  por  conciliación  en  la
Comisión de Seguimiento, serán sometidas a los tribunales competentes de la jurisdicción
contencioso-administrativa, de acuerdo con lo previsto en la Ley 29/1998, de 13 de julio,
Reguladora de la Jurisdicción Contencioso-Administrativa. 

Duodécima. - Vigencia y entrada en vigor. 

De conformidad con lo dispuesto en el artículo 48.8 de la Ley 40/2015, de 1 de octubre, el
presente convenio resultará eficaz una vez sea inscrito en el Registro Electrónico Estatal de
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Órganos e  Instrumentos  de  cooperación  del  Sector  Público  Estatal  (REOICO).  Asimismo,
deberá publicarse en el Boletín Oficial del Estado. 

La vigencia de este convenio será de cuatro años. Antes de la finalización de la vigencia del
convenio,  la  Secretaría  de  Estado  de  Seguridad  y  el  Ayuntamiento  podrán  acordar,
expresamente y por escrito, su prórroga por hasta otros cuatro años adicionales. 

Decimotercera. - Régimen de modificación del convenio. 

El convenio podrá ser modificado por acuerdo unánime de las partes, mediante la suscripción
de la correspondiente Adenda, y siguiendo los trámites preceptivos y de autorización previa
establecidos en el artículo 50 de la Ley 40/2015, de 1 de octubre.
 
Decimocuarta. Causas de extinción. 

Son causas de extinción del presente convenio las establecidas en el artículo 51 de la Ley
40/2015, de 1 de octubre. 

Las partes, a propuesta de la Comisión de Seguimiento prevista en el presente Convenio,
podrán acordar la continuación y finalización de las actuaciones en ejecución en el momento
de la extinción de la vigencia del convenio, estableciendo para ello un plazo improrrogable
para su finalización,  transcurrido  el  cual  deberá realizarse  la  liquidación en los términos
establecidos en el artículo 52.2 de la citada Ley 40/2015, de 1 de octubre.

Y  en  prueba  de  conformidad  de  cuanto  antecede,  firman  el  presente  convenio  en  tres
ejemplares originales igualmente válidos, en lugar y fecha arriba indicados. 

EL/LA SECRETARIO/A EL AYUNTAMIENTO DE FELANITX
DE ESTADO DE SEGURIDAD»

4. EXPEDIENT 1652/2018. POSADA A DISPOSICIÓ DE 8.257,68 M2
DE  TERRENY  A  FAVOR  DE  LA  CONSELLERIA  COMPETENT  EN
MATÈRIA  D’EDUCACIÓ  DE  LA  comunitat  autònoma DE  LES  ILLES
BALEARS,  AMB  LA  FINALIAT  CONCRETA  DE  LA  CONSTRUCCIÓ  I
FUNCIONAMENT POSTERIOR D’UN NOU CENTRE  D’ENSENYAMENT
INFANTIL I PRIMÀRIA DE DUES LÍNIES A FELANITX

4.1 Proposta de la posada a disposició de 8257,68 m2 de terreny a
favor  de  la  Conselleria  competent  en  matèria  d'educació  de  la
comunitat autònoma de les Illes Balears, amb la finalitat concreta de
la  construcció  i  funcionament  posterior  d’un  nou  centre
d'ensenyament infantil i primari de dues línies a Felanitx.

El Ple de l’Ajuntament està assabentat de la proposta del batle, Sr. Jaume
Monserrat, relativa a la posada a disposició de 8257,68 m2 de terreny a favor
de la Conselleria competent en matèria d'educació de la comunitat autònoma
de les Illes Balears, amb la finalitat concreta de la construcció i funcionament
posterior d’un nou centre d'ensenyament  infantil i primari de dues línies a
Felanitx,  prèviament  dictaminada  per  la  Comissió  Municipal  Informativa
d’Economia i Assumptes Generals de 3 de maig de 2021, que es transcriu a
continuació:
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«ANTECEDENTS

Primer. Junta de Portaveus de dia 4 de juny de 2018.  

El dia 4 de juny de 2018 els portaveus dels grups municipals Proposta per les
Illes-El PI, Partit Socialista PSOE, Bloc per Felanitx i Partit Popular presenten,
per sotmetre a la sessió plenària següent, la proposta per iniciar els tràmits
per a la construcció d’una nova escola d’infantil i primària al nucli de Felanitx.

Segon. Acord del Ple de l'Ajuntament de Felanitx de dia 11 de juny de 2018.  

El Ple de l’Ajuntament de Felanitx, en sessió ordinària de dia 11 de juny de
2018, acorda sol·licitar a la Conselleria d’Educació i Universitat que comenci
els tràmits i les gestions pertinents per a la construcció d’una nova escola
d’infantil i primària al nucli de Felanitx, la qual permetria descarregar les que
ja  estan  saturades,  especialment  el  CEIP  Joan  Capó,  així  com iniciar  les
gestions  pertinents  per  comptar  amb  un  nou  equipament  escolar  en  el
planejament urbanístic on es pugui ubicar un nou centre escolar en el nucli de
Felanitx i cedir-lo a la Conselleria d’Educació i Universitat.

Tercer. Escrit de la Conselleria d’Educació, Universitat i Recerca de dia 14 de
novembre de 2019 E-RC 6394.  

El dia 14 de novembre de 2019 E-RC 6394, la Direcció General de Planificació,
Ordenació i Centres de la Conselleria d’Educació, Universitat i Recerca remet
escrit a l'Ajuntament de Felanitx sobre informació diversa en relació amb la
construcció d’un nou CEIP al nucli de Felanitx, que indica les condicions dels
terrenys a cedir.

Quart. Acord de la Junta de Govern Local de dia 23 de març de 2021.  

Després dels tràmits legals pertinents, per Acord de la Junta de Govern Local
de dia 23 de març de 2021 s'adjudica l'adquisició de terrenys amb la finalitat
concreta de la construcció i  funcionament posterior d'un centre educatiu a
Felanitx,  a l'entitat  Camí  de  Son  Prohens  SL,  titular  de  la  finca  registral
número 30120 de Felanitx.

Aquesta entitat presenta l'escrit de dia 10 de febrer de 2021 E-RC 520, que
adjunta  documentació  referent  en  aquesta  finca,  entre  la  qual  s'ha  de
destacar:

a) L'informe topogràfic de dia 16 de març de 2020, redactat per Oscar Tizón
Casero,  tècnic  superior  en  desenvolupaments  urbanístics  i  operacions
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topogràfiques, que delimita l'àmbit real de la finca registral número 30120 de
Felanitx (informació gràfica i alfanumèrica).

b) El certificat de no invasió de domini públic viari del Consell de Mallorca de
dia 4 de juny de 2020.

Cinquè. Adquisició de la finca registral número 30120 de Felanitx.  

Mitjançant l'escriptura pública de compravenda atorgada davant la notària de
Felanitx Maria Magdalena Sans Gelabert de dia 26 de març de 2021, amb
número de protocol 378, l'Ajuntament de Felanitx ha adquirit la finca registral
número 30120 de Felanitx, amb aquesta descripció: 

RÚSTICA: Porció de terreny de secà situada al terme de Felanitx, i districte de
l’Arenal, sa Punta i les Roques noms amb els quals és coneguda. Amb una
cabuda aproximada de cinc quartons seixanta-nou destres, equivalents a una
hectàrea, una àrea i tres centiàrees (10.103 m2), o el que realment fos, tal i
com està tancada de paret dient al títol presentat que es troba travessada de
Nord a Sud per la nova carretera de Felanitx a Manacor. Limita: pel Nord,
amb camí de Son Prohens; Sud, amb camí de Son Batlum, segons el títol
presentat actualment en desús; Est, amb un altre camí que arriba al camí de
Son Batlum; i per l’Oest, amb la carretera de Manacor a Felanitx.

DADES  CADASTRALS.-  Formada  conjuntament  per  la  parcel·la  70  del
polígon  18  que  té  assignades  les  referències  cadastrals  números
07022A0180007000000WX i  3395602ED1639N0001UX,  i  la  parcel·la  155
del  polígon  18  que  té  assignada  la  referència  cadastral
07022A018001550000WF. 

INSCRIPCIÓ.-  Consta  inscrita  en  el  Registre  de  la  Propietat  de  Felanitx
número 1, tom 4592, llibre 889 de Felanitx, foli 113, finca número 30120.

CÀRREGUES, GRAVÀMENS, ARRENDAMENTS I LIMITACIONS.- La finca està
lliure de tota càrrega, gravamen, limitació i arrendament.
Sisè.   Descripció de la part de la finca   que ha de ser objecte de cessió a favor  
de la Conselleria competent en matèria d'educació de la comunitat autònoma
de les Illes Balears   (8257,68 m  2   de terreny).       

La carretera de Felanitx a Manacor (Ma-4010),  amb la referència cadastral
07022A018090020000WS  (polígon  18  parcel·la  9002),  de  titularitat  del
Consell  de Mallorca,  divideix la  finca registral  30120 de Felanitx  en dues
finques independents.

La finca romanent, de 8257,68 m2 de terreny, que ha de ser objecte de cessió
a favor de la Conselleria competent en matèria d'educació de la comunitat
autònoma de les Illes Balears, amb la finalitat concreta de la construcció i
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funcionament posterior d'un centre educatiu a Felanitx, s'ubica al costat oest
de la carretera de Felanitx a Manacor (Ma-4010), amb aquesta descripció:

«Porció de terreny de secà situada al terme de Felanitx, i districte de l’Arenal,
Sa Punta i les Roques noms amb els quals és coneguda. Amb una cabuda,
segons l’amidament recent, de  vuitanta dues àrees cinquanta-set centiàrees i
seixanta-vuit decímetres quadrats (8257,68 m2) equivalents a una quarterada
i seixanta-cinc destres. Fa partió: pel Nord, en sentit oest-est, en part amb la
confluència dels carrers Ciutat de Sant Pere i carrer de Manacor, amb una línia
de vint-i-sis metres i vuitanta-dos decímetres lineals (26,82 m) i  en part amb
el camí de Son Prohens, amb una línia de cent noranta-dos metres i vuitanta-
nou decímetres lineals (192,89 m); pel Sud, en sentit est-oest, en part amb
les  parcel·les  120 i  119 del  polígon 18,  de +++ i  +++,  amb una línia
trencada de cent dos metres i vuitanta-un centímetres lineals (102,81 m) i en
part amb camí de Son Batlum, amb una línia de cent seixanta-quatre metres i
devuit decímetres lineals (164,18 m), actualment en desús segons el títol
presentat; per l’Est, amb el domini públic viari de la carretera Ma-4010, amb
una línia de trenta-vuit metres i vint-i-vuit decímetres lineals (38,28 m); i per
l’Oest,  amb  la  confluència  dels  carrers  Ciutat  de  Sant  Pere  i  carrer  de
Manacor, amb una línia de quatre metres i quaranta decímetres lineals (4,40
m).

DADES CADASTRALS.- Formada per la parcel·la 70 del  polígon 18 que té
assignades les referències cadastrals números 07022A0180007000000WX i
3395602ED1639N0001UX».

Setè. Descripció de la part de la finca  que no ha de ser objecte de cessió
(1941,87 m2 de terreny).

La finca segregada, de 1941,87 m2 de terreny, que no ha de ser objecte de
cessió, s'ubica al costat est de la carretera de Felanitx a Manacor (Ma-4010),
amb aquesta descripció: 

«Porció de terreny de secà situada al terme de Felanitx, i districte de l’Arenal,
Sa Punta i les Roques noms amb els quals és coneguda. Amb una cabuda,
segons  l’amidament  recent,  de  denou  àrees  quaranta-una  centiàrees  i
vuitanta-set  decímetres quadrats (1941,87 m2) equivalents a un quartó i nou
destres. Fa partió: pel Nord, amb el camí de Son Prohens, amb una línia de
quaranta-set metres i quaranta-set decímetres lineals (47,47 m); pel Sud,
amb la parcel·la 121 del polígon 18 dels hereus d’+++, amb una línia de
quaranta-cinc metres i cinquanta-nou decímetres lineals (45,59 m); per l’Est,
amb un tram de camí que uneix els camins de Son Prohens i Son Batlum,
amb una  línia  de  quaranta-un metres  i  noranta-quatre  decímetres  lineals
(41,94 m); i per l’Oest, amb el domini públic viari de la carretera Ma-4010,
amb una línia de trenta-nou metres i vuitanta-dos decímetres lineals (39,82
m).
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DADES CADASTRALS.- Formada per la parcel·la 155 del polígon 18 que té
assignada la referència cadastral 07022A018001550000WF».

Vuitè.   Informe tècnic municipal de   dia 8 d'abril de 2021.      

L'informe tècnic municipal de dia 8 d'abril de 2021 ha informat que la parcel·la
70 del polígon 18 de Felanitx està inclosa dins l’àmbit d’un sòl urbanitzable
sense pla parcial aprovat, no desclassificat per la Llei 6/1999, de 3 d’abril, de
les directrius d’ordenació territorial (DOT), segons la MPPGSR-2002, metre
que segons el PTM es tracta de sòl rústic comú dins la categoria d’àrea de
transició de creixement (AT-C).

La parcel·la 155 del polígon 18 de Felanitx, en ambdós planejaments, està
classificada com a sòl rústic comú, dins la categoria d’àrea de transició segons
MPPGSR- 2002, i dins la categoria d’àrea de transició d’harmonització (AT-H)
segons PTM-2004.

Novè. Acord de la Junta de Govern Local de dia 13 d'abril de 2021.  

Per Acord de la Junta de Govern Local de dia 13 d'abril de 2021, s'ha acordat
elevar a escriptura pública la divisió de terrenys de la finca registral número
30120 de Felanitx  i  facultar  el  batle  Jaume Monserrat  Vaquer  per  signar
l'escriptura  corresponent i  tots  els  documents  necessaris  per  a  la  seva
inscripció en el Registre de la Propietat de Felanitx.

Desè. Escriptura pública de divisió de terrenys de la finca registral número
30120 de Felanitx.  

Mitjançant  l'escriptura  pública atorgada  davant  el  notari  de  Felanitx  Luis
Leoncio Bustillo Tejedor de dia 20 d'abril de 2021, amb número de protocol
632, s'ha procedit a la divisió de terrenys de la finca registral número 30120
de Felanitx, tal i com s'ha descrit en els antecedents sisè i setè anteriors.

Onzè.   Informe tècnic municipal de   dia 27 d'abril de 2021.      

L'informe tècnic municipal de dia 27 d'abril de 2021 ha informat que la finca
romanent,  de  8257,68  m2 de  terreny,  que  s'ubica  al  costat  oest  de  la
carretera  de  Felanitx  a  Manacor  (Ma-4010),  té  bona  comunicació  i
accessibilitat, i que no hi ha cap inconvenient amb la seva dotació de serveis.
Per  això,  s'està  redactant  el  projecte  de  dotació  de  serveis,  però  que
indiscutiblement haurà d’anar d’acord a la informació interna del solar (cotes,
recollida  d’aigües,  ubicació  edifici,  accessos,...)  de  la  que,  a  dia  d’avui,
l'Ajuntament de Felanitx no disposa.

Dotzè  . Informe jurídic municipal de dia     28 d'abril de 2021.      
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L'informe  jurídic  municipal  de  dia  28  d'abril  de  2021  ha  informat
favorablement que el Ple de l'Ajuntament de Felanitx acordi procedir a la
posada  a  disposició  de  8257,68 m2 de terreny a  favor  de la  Conselleria
competent  en  matèria  d'educació  de  la  comunitat  autònoma  de  les  Illes
Balears, amb la finalitat concreta de la construcció i funcionament posterior
d'un centre educatiu a Felanitx, en aplicació dels següents

FONAMENTS DE DRET

I.  D'acord amb la normativa urbanística actualment en vigor al municipi de
Felanitx (PGOU de Felanitx de 1969 i la Modificació Puntual en Sòl Rústic del
PGOU de  Felanitx,  aprovada  definitivament  el  24  de  juliol  de  2002),  els
terrenys adquirits per a la construcció d'una nova escola d'infantil i primària al
nucli de Felanitx no tenen la qualificació d'equipament públic d’ús educatiu.

No obstant l'anterior, la construcció d'una nova escola d'infantil i primària al
nucli de Felanitx es pot tramitar a través del procediment que està previst en
el Decret llei 1/2018, de 19 de gener (BOIB número 10 de dia 20 de gener de
2018),  de  mesures  urgents  per  a  la  millora  i/o  l’ampliació  de  la  xarxa
d’equipaments públics d’usos educatius, sanitaris o socials de la comunitat
autònoma de les Illes Balears (en endavant,  DLXEP).  Aquest procediment
preveu  que  el  Consell  de  Govern  de  les  Illes  Balears  pugui  declarar
equipaments  públics  d’ús  educatiu,  de  salut  o  de  serveis  socials  com  a
inversions d’interès autonòmic de les Illes Balears, i regula els efectes que
comporta aquesta declaració. En concret, l'article 7 del DLXEP disposa que:

«Article 7 Declaració d’un equipament públic d’ús educatiu, sanitari o social
com a una inversió d’interès autonòmic de les Illes Balears 

Un equipament públic d’ús educatiu, sanitari o social es considera com a una
inversió d’interès autonòmic quan així ho declari expressament el Consell de
Govern de les Illes Balears, en compliment de l’article 5 de la Llei 4/2010, de
16 de juny,  de mesures  urgents  per  a  l’impuls  de la  inversió  a  les  Illes
Balears, i en les condicions que el Consell de Govern determini per executar-
lo. 

Per a la declaració d’un equipament públic d’ús educatiu, sanitari o social com
a una inversió d’interès autonòmic, el Consell de Govern de les Illes Balears
ha d’identificar els terrenys on s’ubica o s’ha d’ubicar l’equipament públic,
indicar l’Administració a la qual correspon la titularitat, determinar l’ús concret
que  s’ha  de  donar  a  l’equipament  i  assenyalar  el  sistema  general
d’equipament al sòl al qual s’adscriu o, si és el cas, informar de la classificació
i la qualificació urbanística de l’equipament si aquest ja existeix».

Per  tant,  la  construcció  d'una nova escola d'infantil  i  primària  al  nucli  de
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Felanitx en els terrenys adquirits es pot tramitar a través del procediment
extraordinari establert pel DLXEP, i necessitarà que el Consell de Govern de
les Illes Balears declari aquest equipament públic d'ús educatiu com a una
inversió d’interès autonòmic.

II.  L’article 25 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del
règim local (en endavant, LBRL) i l'article 29 de la Llei 20/2006, de 15 de
desembre, municipal i  de règim local de les Illes Balears, disposen que el
municipi,  per  a  la  gestió  dels  seus  interessos  i  en  l’àmbit  de  les  seves
competències,  pot  promoure  activitats  i  prestar  els  serveis  públics  que
contribueixin a satisfer les necessitats i aspiracions de la comunitat veïnal;
l’urbanisme  és  una  de  les  matèries  en  les  que  els  municipis  tenen
competència pròpia, atès que les polítiques públiques relatives a la regulació,
l’ordenació, l’ocupació, la transformació i  l’ús del sòl  tenen com a finalitat
comú la utilització d’aquest recurs conforme a l’interès general, tendent a la
millora de la qualitat de vida dels ciutadans.

Així  mateix,  han  d’adoptar  les  mesures  adequades  de  generació  i/o
construcció d’edificis amb destí a equipaments públics i/o sistemes generals,
atès que d’acord amb el que preveu l’article 3 lletra h), de la Llei 12/2017, de
29 de desembre, d’urbanisme de les Illes Balears (en endavant, LUIB), les
polítiques públiques a les que s’ha fet esment, han de procurar subordinar els
usos del  sòl  i  de les  construccions,  sigui  quina sigui  la  seva titularitat,  a
l’interès general definida a la pròpia LUIB i a la planificació urbanística.

III. Per altra banda i dins aquest context, la Llei 40/2015, d’1 d’octubre, de
règim jurídic del sector públic, determina com a principis generals que les
administracions públiques, serveixen amb objectivitat els interessos generals i
actuen  d’acord  amb  els  principis  d’eficàcia,  jerarquia,  descentralització,
desconcentració i  coordinació,  i  hauran de respectar en la seva actuació i
relacions, entre d’altres, els principis de servei efectiu als ciutadans, el de
responsabilitat  per  la  gestió  pública,  i  el  de  cooperació,  col·laboració  i
coordinació entre les administracions públiques.

Per l’efectiva coordinació i eficàcia administrativa i d’acord amb el principi de
lleialtat institucional, hauran, en les seves relacions recíproques, de respectar
l’exercici legítim per les altres administracions de les seves competències i les
conseqüències  que  del  mateix  es  derivin  per  les  pròpies,  ponderant,  en
l’actuació de les competències pròpies, a fi de facilitar en l’àmbit propi, la
cooperació i assistència activa a altres administracions que poguessin precisar
per l’eficaç compliment de les seves tasques, tot això d’acord amb el que
preveu l’article 55 de la LBRL. 

IV. Com fa esment l’Exposició de Motius del DLXEP, l’increment continuat de
la població d’aquesta comunitat autònoma, fet que també ha afectat a aquest
terme  municipal  de  Felanitx,  ha  generat  una  demanda  considerable  de
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serveis,  tant  per  a  la  població  resident  com per  a  la  flotant,  i  posen en
evidència importants carències d’equipaments públics bàsics.

L’estat del  benestar no és un concepte buit i  defineix un marc o model
general sobre el qual es construeixen i organitzen les comunitats humanes
en un context estatal, i a l’hora és determinat per principis i mecanismes
per assolir objectius d’igualtat i benestar de la ciutadania.  Així doncs, el
concepte genèric d’estat del benestar fa referència a un model general en el
qual  l’Estat  proveeix  serveis  a  la  ciutadania  com  a  garantia  d’uns
determinats drets socials. 

Específicament,  l’estat  del  benestar  es  vehicula  a  partir  d’un  conjunt
d’intervencions  de  caire  socioeconòmic  que  duu  a  terme  l’Estat  amb
l’objectiu de millorar el benestar social, econòmic i material de la població.

Sota aquest concepte s’inclouen tot un conjunt de serveis públics, els més
rellevants dels quals són l’educació, la sanitat o els serveis socials. 

V. La  finalitat  del  DLXEP,  té  per  objecte  impulsar  i/o  ampliar  la  xarxa
d’equipaments d’usos educatius, sanitaris i socials de la CAIB, establint les
mesures d’agilització i simplificació dels procediments administratius relatius a
l’execució  d’obres  i  inversions  públiques  per  a  dotacions  d’aquests
equipaments públics i regular els efectes de la declaració d’inversions d’interès
autonòmic de les Illes Balears, amb la finalitat d’atendre la demanda creixent
de serveis i  prestacions en aquests àmbits, atès, fa esment l’Exposició de
Motius, que es fa imprescindible, amb el DLXEP, de disposar d’un instrument
jurídic que permeti, amb la màxima celeritat, desenvolupar nous equipaments
educatius,  sanitaris  i  de serveis  socials;  construccions,  que es  consideren
prioritaris  i  d’interès  general  per  a  les  Illes  Balears,  establint  mesures
concretes i idònies pel que es considera una situació excepcional, adoptant
aquesta  mesura  legislativa  de  caràcter  general  aplicable  a  la  regulació
d’aquests equipaments que s’han de considerar com a inversions d’interès
autonòmic,  regulant  les  conseqüències  d’aquesta  declaració  amb  vista  a
possibilitar-ne l’execució, incorporant una tramitació específica per facilitar la
implantació d’aquests equipaments, que són considerats prioritaris.

Per dur a terme aquestes actuacions pel que fa a l’execució d’equipaments
públics, en terrenys que siguin propietat d’una altra administració, l'article 3
del DLXEP estableix que:

«Article 3 Redacció i aprovació de projectes d’obres per executar en terrenys
propietat d’una altra administració

Per a actuacions que es duguin a terme per a l’execució d’equipaments públics
d’usos educatius, sanitaris o socials de la comunitat autònoma de les Illes
Balears situats en terrenys que siguin propietat d’una altra administració, la
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conselleria o l’ens instrumental corresponent pot tramitar la redacció i aprovar
el projecte d’obres, una vegada que hagi rebut la comunicació de la voluntat
d’aquella administració per procedir a la posada a disposició dels terrenys a
favor de l’Administració de la comunitat autònoma o d’un ens del seu sector
públic, sense perjudici de la necessitat d’instrumentar posteriorment la cessió
de la titularitat dels terrenys o l’atorgament del títol habilitant per executar les
obres de l’equipament.

Per a l’execució de les obres de l’actuació, la comunitat autònoma de les Illes
Balears o l’ens instrumental  que executi  el  projecte ha de disposar de la
cessió  formal  dels  terrenys on s’ubicarà l’equipament o del  títol  habilitant
corresponent».

El Govern de les Illes Balears, a proposta de la conselleria corresponent i
amb un informe municipal previ que s’ha d’emetre en el termini de 15 dies
a partir de la sol·licitud, pot autoritzar la modificació, l’agregació o el canvi
d’un  ús  específic  en  equipaments  públics  destinats  als  usos  objecte  del
DLXEP, sempre que aquest ús específic estigui dins dels compresos en els
usos globals educatius, sanitaris i socials i sempre que no s’alteri la resta
dels  paràmetres  urbanístics  prevists  pel  planejament  municipal.  Aquesta
alteració  de  l’ús  específic  de  l’equipament  públic  s’ha  d’instrumentar
mitjançant  un  acord  del  Consell  de  Govern  i,  sens  perjudici  de  la  seva
efectivitat  immediata,  s’ha  de  comunicar  a  l’ajuntament  corresponent
perquè  l’incorpori  al  planejament  urbanístic  quan  se’n  dugui  a  terme la
revisió o modificació, tot això d’acord amb els articles 1, 3 i 4 del DLXEP.

VI. Un equipament públic d’ús educatiu, sanitari o social es considera com a
unainversió d’interès autonòmic quan així ho declari expressament el Consell
de Govern de les Illes Balears, en compliment de l’article 5 de la Llei 4/2010,
de 16 de juny, de mesures urgents per a l’impuls de la inversió a les Illes
Balears, i en les condicions que el Consell de Govern determini per executar-
ho. Per a la declaració d’un equipament públic d’ús educatiu, sanitari o social
com a unainversió  d’interès  autonòmic,  el  Consell  de  Govern  de les  Illes
Balears ha d’identificar els terrenys on s’ubica o s’ha d’ubicar l’equipament
públic, indicar l’Administració a la qual correspon la titularitat, determinar l’ús
concret que s’ha de donar a l’equipament i  assenyalar el sistema general
d’equipament al sòl al qual s’adscriu o, si és el cas, informar de la classificació
i la qualificació urbanística de l’equipament si aquest ja existeix, article 7 del
DLXEP.

Com s’ha dit  anteriorment, el  DLXEP estableix un procediment jurídic que
permeti, amb la màxima celeritat, desenvolupar nous equipaments educatius,
sanitaris i de serveis socials a les Illes Balears, que impliquin modificacions
puntuals  de  planejament  que  criden  a  la  participació  de  diverses
administracions públiques, atès que es considera que aquestes actuacions són
considerades prioritàries i d’interès general per a les Illes Balears, declarant-
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se inversions d’interès autonòmic.

En  aquest  sentit,  l’article  8  del  DLXEP  disposa  que  la  declaració  d’un
equipament públic  d’ús educatiu,  sanitari  o  social  com d'inversió  d’interès
autonòmic, a més de les determinacions aplicables de la Llei 4/2010, de 16 de
juny, de mesures urgents per a l’impuls de la inversió a les Illes Balears,
comporta el següent:

«1. Qualificació del sòl

Els terrenys on s’acordi la ubicació de l’equipament públic s’han de qualificar
automàticament com a sistema general d’equipament de l’ús corresponent.
Els sistemes generals d’equipaments en sòl  rústic no es poden situar en
terrenys qualificats com a sòl rústic protegit.

2. Determinacions urbanístiques de l’equipament

Les determinacions urbanístiques de l’equipament han de correspondre a les
requerides per al projecte necessari per dur a terme l’actuació i, per tant,
no han de dependre del desenvolupament territorial o urbanístic previ ni
dels  instruments  de  gestió  corresponents,  i  han  de  ser  efectives
immediatament.

3. Condicions del projecte de construcció de l’equipament

El projecte d’edificació, signat pel tècnic competent, ha de respondre a les
necessitats funcionals i edificatòries de l’equipament proposat, i ha de donar
compliment  a  les  normatives  d’habitabilitat,  accessibilitat,  seguretat  i
activitats,  així  com respectar  les  normes d’aplicació  directa  previstes  en
l’article 68 de la Llei 12/2017, de 29 de desembre, d’urbanisme de les Illes
Balears.

El projecte, si és el cas, s’haurà de sotmetre a l’avaluació ambiental d’acord
amb la legislació aplicable, si bé s’ha d’aplicar l’article 8 de la Llei 4/2010,
de 16 de juny, de mesures urgents per a l’impuls de la inversió a les Illes
Balears, sense perjudici del que estableix la legislació bàsica de l’Estat.

4. Aprovació del projecte de construcció de l’equipament

Correspon al Consell de Govern l’autorització del projecte a proposta de la
conselleria corresponent, amb el tràmit previ d’informació pública de 15 dies
naturals i l’informe favorable de l’ajuntament on s’ubiqui l’equipament, que
s’ha d’emetre en el mateix termini.

L’informe  de  l’ajuntament  s’ha  d’elaborar  d’acord  amb  la  disposició
addicional setena de la Llei 7/2013, de 26 de novembre, de règim jurídic
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d’instal·lació, accés i exercici d’activitats a les Illes Balears, i ha de tenir
present el que comporta per a l’actuació la declaració com a unainversió
d’interès autonòmic de les Illes Balears. Transcorregut aquest termini sense
que l’òrgan municipal competent notifiqui una resolució en contra, l’informe
s’entendrà favorable.

5. Execució de les obres de construcció de l’equipament

Per  a  l’execució  de  les  obres  de  construcció  dins  aquest  àmbit,  no  és
necessària  l’obtenció  de  cap  tipus  de  llicència  o  autorització  insular  o
municipal.

6. Terminis d’execució de l’actuació

L’Administració  o  ens  instrumental  públic  promotor  disposa,  des  de  la
declaració  d’un equipament públic  d’ús educatiu,  sanitari  o social  com a
unainversió d’interès autonòmic de les Illes Balears, d’un termini màxim de
dos anys per a la presentació del projecte, i altres dos anys a continuació
per  iniciar-ne  l’execució.  L’incompliment  de  qualsevol  d’aquests  terminis
determinarà la caducitat de la declaració.

7. Finalització de les obres, primera ocupació i utilització de l’equipament

Una  vegada  acreditada  la  finalització  de  les  obres  previstes  i  l’ajust
d’aquestes als  projectes autoritzats per la conselleria o ens instrumental
públic, correspon al Govern de les Illes Balears l’autorització de la primera
ocupació i utilització de les edificacions i les instal·lacions autoritzades.

La proposta de resolució d’autorització regulada en aquesta disposició s’ha
de  trametre  a  l’ajuntament  on  s’ubiqui  l’equipament,  juntament  amb la
resta de la documentació, perquè n’emeti un informe dins l’àmbit de les
seves competències. Aquest informe s’ha d’emetre en el termini de 15 dies
naturals, transcorregut el qual han de prosseguir les actuacions per tal de
resoldre definitivament l’autorització.

Corresponen a l’ajuntament on s’ubiqui l’equipament els actes d’intervenció
administrativa, inspecció, control i sanció, d’acord amb el que, amb caràcter
general, regula la Llei 12/2017, de 29 de desembre, d’urbanisme de les Illes
Balears.

8. Adequació urbanística

Així  mateix,  l’ajuntament  ha d’incorporar  al  seu  planejament,  quan se’n
dugui a terme la revisió o la modificació, la regularització urbanística de
l’equipament  públic  executat,  sense  perjudici  de  la  seva  efectivitat
immediata».
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En aquest sentit,  i relacionant el procediment especial del  DLXEP amb la
normativa patrimonial (la Llei 7/1985, de 2 d'abril, de bases de règim local i
el Reial Decret 1372/1986, de 13 de juny, que aprova el Reglament de Béns
de les Entitats Locals) és d'aplicació de manera excepcional el procediment
extraordinari establert pel DLXEP, i necessitarà que el Consell de Govern de
les  Illes  Balears  declari  aquest  equipament  públic  d'ús  educatiu  com  a
unainversió d’interès autonòmic i  que,  com a tal,  el  DLXEP ho considera
prioritari i d'interès general per les Illes Balears i que perfectament ha de
ser entès com l’acord exprés acreditatiu de la legalitat i oportunitat.

A més a més, l’aplicació especial i preferent del DLXEP, implicarà l’afectació
implícita del bé al servei públic d’interès general per les Illes Balears amb
l’aprovació del projecte d’obra pública de construcció de l’equipament.

La Sentència del Tribunal Constitucional 166/1986, de 19 de desembre (RTC
1986\166), amb relació a les llei singulars o de cas únic, assenyala que (FJ
10è):

«10.  Respecto  al  primero  de  los  problemas  enunciados  debe  hacerse
previamente  la  precisión  conceptual  y  terminológica  de  que  el  término
«Leyes singulares» es aquí utilizado en el sentido de «Leyes de caso único»,
definidas  como  aquéllas  dictadas  en  atención  a  un  supuesto  de  hecho
concreto y singular, que agotan su contenido y eficacia en la adopción y
ejecución  de  la  medida  tomada  por  el  legislador  ante  ese  supuesto  de
hecho, aislado en la Ley singular y no comunicable con ningún otro. 

La resistencia conceptual que, en principio, suscitó esta clase de Leyes se
encuentra actualmente superada por la moderna doctrina científica, según
la cual, el dogma de la generalidad de la Ley no es obstáculo insalvable que
impida al  legislador  dictar,  con  valor  de  Ley,  preceptos  específicos  para
supuestos únicos o sujetos concretos. 

Ello no quiere, sin embargo, decir que las Leyes singulares sean totalmente
equiparables  a  las  Leyes  generales  en  el  sentido  de  que  constituyan
ejercicio  normal  de  la  potestad  legislativa,  sino  que  se  configura  como
ejercicio excepcional de esta potestad, subordinada a rigurosos límites, que
desarrollaremos,  a  continuación,  en  el  marco  de  nuestro  Derecho
Constitucional».

Configurats pel Tribunal Constitucional les lleis singulars com a un exercici
excepcional de la potestat legislativa subordinada a rigorosos límits, el propi
Tribunal Constitucional determina, a la mateixa Sentència (FJ 11è), quins
són aquests, dins dels que resulta constitucionalment legítim al legislatiu
l'aprovació de lleis de cas únic i del que s'ha de destacar el següent:
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«11. (...) En su consecuencia, de la misma forma que el ejercicio por el
Gobierno de la potestad legislativa que, a título excepcional, le concede el
art. 86.1 de la Constitución para supuestos de «extraordinaria y urgente
necesidad» debe utilizarse tan sólo cuando tales supuestos requieren una
prontitud de respuesta que no puede dar el poder legislativo de las Cortes,
la adopción de Leyes singulares debe estar  circunscrita a aquellos casos
excepcionales que, por su extraordinaria trascendencia y complejidad, no
son  remediables  por  los  instrumentos  normales  de  que  dispone  la
Administración, constreñida a actuar con sujeción al principio de legalidad,
ni por los instrumentos normativos ordinarios, haciéndose por ello necesario
que el legislador intervenga singularmente, al objeto exclusivo de arbitrar
solución adecuada, a una situación singular».

Aquesta  Sentència  del  Tribunal  Constitucional  ha  estat  citada  en  el
Dictamen 63/1997, de 14 d'octubre, del Consejo Consultivo de Castilla-La
Mancha, que s'ha pronunciat sobre la promulgació d'una Llei que li permetia
al Govern Autonòmic excepcionar l'aplicació de la normativa patrimonial.

Per tant, a la vista que l'article 12.3 de l'Estatut d'Autonomia de les Illes
Balears de 1983 disposa que les institucions pròpies d'aquesta comunitat
autònoma han de promoure l'educació, com a principi rector de la política
econòmica i social; que la Llei 7/1985, de 2 d'abril, de bases del règim local,
disposa que el municipi per a la gestió dels seus interessos i en l'àmbit de
les seves competències urbanístiques pot desenvolupar aquestes polítiques
públiques d'acord amb l'interès general; i a l'empara del DLXEP, norma que
ha  de  ser  entesa  amb caràcter  singular,  que  regula  excepcionalment  la
implantació  d'aquests  equipaments  de  forma  extraordinària  per  la  seva
transcendència i complexitat, es pot comunicar la voluntat de l'Ajuntament
de Felanitx de la posada a disposició de 8257,68 m2 de terreny a favor de la
Conselleria competent en matèria d'educació de la comunitat autònoma de les
Illes  Balears,  amb  la  finalitat  concreta  de  la  construcció  i  funcionament
posterior d'un centre educatiu a Felanitx.

VII. La cessió gratuïta directe dels terrenys s'ha de fer mitjançant Acord del
Ple de la Corporació Municipal, amb el vot favorable de la majoria absoluta del
nombre legal dels membres del Ple de la Corporació Municipal, d’acord amb el
que disposa l’article 47 lletra ny) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de
les bases del règim local (LBRL), en el marc de la cooperació i assistència
activa  a  altres  administracions  que  poguessin  necessitar  per  a  l’eficaç
compliment de les seves tasques, tot això d’acord amb el que preveu l’article
55 de la LBRL i a l’empara del procediment especial i extraordinari regulat en
el DLXEP.

En base als fets i fonaments de dret exposats, amb el dictamen previ de la 
Comissió Informativa d'Economia i Assumptes Generals, propòs al Ple de 
l'Ajuntament de Felanitx l'adopció del següent acord:
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Primer. Comunicar  la  voluntat  de  l'Ajuntament  de  Felanitx  per
procedir a la posada a disposició de  la finca romanent de la finca registral
número  30120  de  Felanitx,  de  8257,68  m2 de  terreny, que  consta  a
l'Escriptura pública de divisió de terrenys atorgada davant el notari de Felanitx
Luis  Leoncio  Bustillo  Tejedor de dia  20 d'abril  de  2021,  amb número de
protocol 632, a favor de la Conselleria competent en matèria d'educació de la
comunitat  autònoma de  les  Illes  Balears,  amb  la  finalitat  concreta  de  la
construcció i funcionament posterior d’un nou centre d'ensenyament infantil i
primari de dues línies a Felanitx (en endavant, CEIP), sense perjudici de la
necessitat d’instrumentar posteriorment la cessió gratuïta de la titularitat dels
terrenys, tot això d’acord amb el que preveu l’article 3 del Decret llei 1/2018,
de 19 de gener, de mesures urgents per a la millora i/o l’ampliació de la xarxa
d’equipaments públics d’usos educatius, sanitaris o socials de la comunitat
autònoma de les Illes Balears (en endavant, DLXEP). La descripció d'aquesta
finca, que s'ubica al costat oest de la carretera de Felanitx a Manacor (Ma-
4010), és la següent:

«Porció de terreny de secà situada al terme de Felanitx, i districte de l’Arenal, Sa
Punta i les Roques noms amb els quals és coneguda. Amb una cabuda, segons el
mesurament recent, de  vuitanta dues àrees cinquanta-set centiàrees i seixanta-vuit
decímetres  quadrats  (8257,68  m2)  equivalents  a  una  quarterada  i  seixanta-cinc
destres. Fa partió: pel Nord, en sentit oest-est, en part amb la confluència dels carrers
Ciutat de Sant Pere i carrer de Manacor, amb una línia de vint-i-sis metres i vuitanta-
dos decímetres lineals (26,82 m) i  en part amb el camí de Son Prohens, amb una
línia de cent noranta-dos metres i vuitanta-nou decímetres lineals (192,89 m); pel
Sud, en sentit est-oest, en part amb les parcel·les 120 i 119 del polígon 18, de +++ i
+++ amb una línia trencada de cent dos metres i vuitanta-un centímetres lineals
(102,81 m) i en part amb camí de Son Batlum, amb una línia de cent seixanta-quatre
metres i devuit decímetres lineals (164,18 m), actualment en desús segons el títol
presentat; per l’Est, amb el domini públic viari de la carretera Ma-4010, amb una línia
de trenta-vuit metres i vint-i-vuit decímetres lineals (38,28 m); i per l’Oest, amb la
confluència dels carrers Ciutat de Sant Pere i carrer de Manacor, amb una línia de
quatre metres i quaranta decímetres lineals (4,40 m).

DADES CADASTRALS.- Formada per la parcel·la 70 del polígon 18 que té assignades
les  referències  cadastrals  números  07022A0180007000000WX  i
3395602ED1639N0001UX».

Segon. Aquest Acord implica la cessió de la titularitat dels terrenys a
favor  de  la  conselleria  competent  en  matèria  d'educació  de  la  comunitat
autònoma  de  les  Illes  Balears i  s’adopta  assumint  els  compromisos
següents: 

a) La cessió gratuïta de la titularitat dels terrenys està condicionada a la
finalitat concreta de la construcció i funcionament posterior del CEIP.

b)  La  cessió  gratuïta  de  l'ús  del  CEIP  que  es  construeixi  a  favor  de  la
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comunitat autònoma de les Illes Balears per al consegüent ús educatiu com a
CEIP.

c) De conformitat amb l’informe de l’arquitecta tècnica municipal de dia 27
d'abril de 2021, comunicar que els terrenys posats a disposició tenen bona
comunicació i accessibilitat, amb dotació de serveis propers, i l’Ajuntament de
Felanitx  es  farà càrrec  de  l'aprovació  del  projecte  i  de  les  actuacions
oportunes que s’hagin de dur a terme, conforme a la normativa urbanística
aplicable, per tal de dotar dels accessos i dels serveis urbanístics necessaris i
suficients (aigua, electricitat, telefonia, clavegueram i pluvials) els terrenys on
s'ha de construir i posar en funcionament el futur CEIP.

d) La cessió gratuïta de la titularitat dels terrenys es fa lliure de càrregues,
gravàmens,  arrendaments,  servituds  o  altres  limitacions  d’ús  i,
especialment, es fa lliure de servituds incompatibles amb la construcció i
funcionament del CEIP.

e) Eliminar qualsevol impediment, obstacle o condicionament que hi pugui
haver o succeir en els terrenys per a la normal licitació i execució de les
obres i l'ús del centre educatiu. A aquests efectes, es tendran en compte,
especialment,  el  contingut,  indicacions  i  instruccions  dels  informes
sectorials.

f)  Atès  que  el  punt  cinquè  de  l’article  8  del  DLXEP  disposa  que  per  a
l’execució  de les  obres  de construcció  de l'equipament  educatiu  no serà
necessària  l’obtenció  de  cap  tipus  de  llicència  o  autorització  insular  o
municipal, el projecte estarà exonerat de:

- El pagament de la taxa per a la tramitació de l’expedient de concessió de
llicència urbanística, atès que no es dona el fet imposable regulat en l’article
20.4 lletra h) del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, que aprova el
text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals.

- El pagament de l’impost sobre construccions, instal·lacions i obres, atès
que no es dona el fet imposable regulat en l’article 100.1 del Reial decret
legislatiu  2/2004,  de  5  de  març,  que  aprova  el  text  refós  de  la  Llei
reguladora de les hisendes locals, i en aquest sentit, les Sentències del TSJ
de Madrid número 677/2010 de 17 de juny (JT 2010/932), la STS de 24 de
novembre de 2003 (RJ 2003/8770) i STSJ de Madrid número 1228/2010 de
02 ded desembre (JT 2011/295), pel que respecte a obres promogudes per
ens públics que tenguin marcat interès públic.

Tercer.  La cessió de titularitat de terrenys s’haurà de sotmetre al
tràmit d’informació pública de 15 dies.

Quart. Els terrenys objecte de la cessió revertiran a l’Ajuntament de
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Felanitx  en cas d’incomplir  qualsevol  dels  terminis  previstos a l’article  8
punts sisè i setè del DLXEP:
- La reversió es produirà si transcorren dos anys des de la declaració de
l’equipament públic d’ús educatiu com a inversió d’interès autonòmic de les
Illes Balears, sense que s’hagi presentat el projecte.

- També es produirà la reversió si,  una vegada autoritzat el projecte de
construcció de l’equipament, no es dona inici a les obres de construcció en
el termini de dos anys.

-  Finalitzades  les  obres  de  construcció  de  l’equipament  educatiu,  els
terrenys objecte de la cessió, revertiran a l’Ajuntament de Felanitx, si el
Govern de les Illes Balears no autoritza la primera ocupació i utilització de
les edificacions i les instal·lacions.

- Es produirà la reversió si  l’equipament autoritzat no es destinàs a l’ús
educatiu objecte de la finalitat de la cessió dels terrenys, una vegada s’hagi
produït  l’autorització  de  primera  ocupació  i  posada  en  servei  de  les
instal·lacions, o deixassin de destinar-se a l’ús educatiu amb posterioritat
per  circumstàncies  sobrevingudes,  es  considerarà  resolta  la  cessió  de
titularitat  dels  terrenys  a  favor  de  la  Conselleria  competent  en  matèria
d'educació de la comunitat autònoma de les Illes Balears, i revertiran aquells
a l’Ajuntament de Felanitx al seu patrimoni municipal, amb totes les seves
pertinències i accessions.

Cinquè.  Notificar aquest acord a  la conselleria competent en matèria
d'educació de la comunitat autònoma de les Illes Balears en forma legal.»

4.2 Debat

Intervé en primer lloc la Sra. Marta Cano, la qual considera que avui és un dia
important, perquè l’Ajuntament posa a disposició de la Conselleria un solar
per  a  la  construcció  d’un  centre  educatiu  d’infantil  i  primària  a  aquest
municipi. Vol agrair la feina dels tècnics municipals, que han tengut molt poc
temps des de la compra del solar. És una feina impecable que avui permet a
l’Ajuntament  poder  començar  a  resoldre  un  gran  problema,  com  és  la
congestió  que ara  mateix  hi  ha  als  centres  educatius.  Aquesta  congestió
també s’ha vist reflectida a la situació sanitària que s’ha viscut, perquè amb
l’augment  del  nombre  de  matriculacions  de  l’alumnat  i  la  redistribució  i
reubicació que han hagut de fer les escoles, ha quedat de manifest que el
municipi necessita un nou centre. Vol demanar, avui que hi són tots presents,
que facin feina conjuntament, que no es posin traves, que disposar d’un nou
centre educatiu  és una prioritat i com més prest millor, aconseguir que sigui
una realitat.

Intervé el Sr. Francisco Duarte i recorda que el 2018 la plataforma per una
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escola nova va fer arribar la petició a l’Ajuntament, tant a l’equip de govern,
com al de l’oposició, que en aquell moment era el Partit Popular, però també
s’hi varen adherir altres partits que aleshores no tenien representació. Com ha
dit la Sra. Cano, avui és un dia important, això s’ha aconseguit amb dos
equips distints, però l’objectiu era comú, la necessitat era real i avui sí que
enyoren que la plataforma sigui aquí present, perquè ells varen ser qui va
iniciar aquest assumpte i ells varen fer posar les piles als representats polítics
de l’Ajuntament en aquest aspecte. Creu que els 17 regidors de l’Ajuntament
poden estar ben orgullosos d’haver arribat fins aquí i efectivament, com diu la
Sra. Cano, no s’han de posar traves, tots han de col·laborar perquè el que
està en joc és el benestar i, sobretot, l’educació dels nostres nins.

El batle vol mencionar que certament és d’agrair la feina i la implicació de la
plataforma, com a pares, com a ciutadans coneixedors de la problemàtica.
També vol dir que, després de la reunió de la Comissió Informativa, es va
convocar la plataforma, perquè es mereixien ser informats de la proposta
d’acord de cessió dels terrenys a la Conselleria.

4.3 Votació

Se sotmet la proposta a votació , per unanimitat, s’acorda:

Primer. Comunicar  la  voluntat  de  l'Ajuntament  de  Felanitx  per
procedir a la posada a disposició de  la finca romanent de la finca registral
número  30120  de  Felanitx,  de  8257,68  m2 de  terreny, que  consta  a
l'Escriptura pública de divisió de terrenys atorgada davant el notari de Felanitx
Luis  Leoncio  Bustillo  Tejedor de dia  20 d'abril  de  2021,  amb número de
protocol 632, a favor de la Conselleria competent en matèria d'educació de la
comunitat  autònoma de  les  Illes  Balears,  amb  la  finalitat  concreta  de  la
construcció i funcionament posterior d’un nou centre d'ensenyament infantil i
primari de dues línies a Felanitx (en endavant, CEIP), sense perjudici de la
necessitat d’instrumentar posteriorment la cessió gratuïta de la titularitat dels
terrenys, tot això d’acord amb el que preveu l’article 3 del Decret llei 1/2018,
de 19 de gener, de mesures urgents per a la millora i/o l’ampliació de la xarxa
d’equipaments públics d’usos educatius, sanitaris o socials de la comunitat
autònoma de les Illes Balears (en endavant, DLXEP). La descripció d'aquesta
finca, que s'ubica al costat oest de la carretera de Felanitx a Manacor (Ma-
4010), és la següent:

«Porció de terreny de secà situada al terme de Felanitx, i districte de l’Arenal, Sa
Punta i les Roques noms amb els quals és coneguda. Amb una cabuda, segons el
mesurament recent, de  vuitanta dues àrees cinquanta-set centiàrees i seixanta-vuit
decímetres  quadrats  (8257,68  m2)  equivalents  a  una  quarterada  i  seixanta-cinc
destres. Fa partió: pel Nord, en sentit oest-est, en part amb la confluència dels carrers
Ciutat de Sant Pere i carrer de Manacor, amb una línia de vint-i-sis metres i vuitanta-
dos decímetres lineals (26,82 m) i  en part amb el camí de Son Prohens, amb una
línia de cent noranta-dos metres i vuitanta-nou decímetres lineals (192,89 m); pel
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Sud, en sentit est-oest, en part amb les parcel·les 120 i 119 del polígon 18, de +++ i
+++ amb una línia trencada de cent dos metres i vuitanta-un centímetres lineals
(102,81 m) i en part amb camí de Son Batlum, amb una línia de cent seixanta-quatre
metres i devuit decímetres lineals (164,18 m), actualment en desús segons el títol
presentat; per l’Est, amb el domini públic viari de la carretera Ma-4010, amb una línia
de trenta-vuit metres i vint-i-vuit decímetres lineals (38,28 m); i per l’Oest, amb la
confluència dels carrers Ciutat de Sant Pere i carrer de Manacor, amb una línia de
quatre metres i quaranta decímetres lineals (4,40 m).

DADES CADASTRALS.- Formada per la parcel·la 70 del polígon 18 que té assignades
les  referències  cadastrals  números  07022A0180007000000WX  i
3395602ED1639N0001UX».

Segon. Aquest Acord implica la cessió de la titularitat dels terrenys a
favor  de  la  conselleria  competent  en  matèria  d'educació  de  la  comunitat
autònoma  de  les  Illes  Balears i  s’adopta  assumint  els  compromisos
següents: 

a) La cessió gratuïta de la titularitat dels terrenys està condicionada a la
finalitat concreta de la construcció i funcionament posterior del CEIP.

b)  La  cessió  gratuïta  de  l'ús  del  CEIP  que  es  construeixi  a  favor  de  la
comunitat autònoma de les Illes Balears per al consegüent ús educatiu com a
CEIP.

c) De conformitat amb l’informe de l’arquitecta tècnica municipal de dia 27
d'abril de 2021, comunicar que els terrenys posats a disposició tenen bona
comunicació i accessibilitat, amb dotació de serveis propers, i l’Ajuntament de
Felanitx  es  farà càrrec  de  l'aprovació  del  projecte  i  de  les  actuacions
oportunes que s’hagin de dur a terme, conforme a la normativa urbanística
aplicable, per tal de dotar dels accessos i dels serveis urbanístics necessaris i
suficients (aigua, electricitat, telefonia, clavegueram i pluvials) els terrenys on
s'ha de construir i posar en funcionament el futur CEIP.

d) La cessió gratuïta de la titularitat dels terrenys es fa lliure de càrregues,
gravàmens,  arrendaments,  servituds  o  altres  limitacions  d’ús  i,
especialment, es fa lliure de servituds incompatibles amb la construcció i
funcionament del CEIP.

e) Eliminar qualsevol impediment, obstacle o condicionament que hi pugui
haver o succeir en els terrenys per a la normal licitació i execució de les
obres i l'ús del centre educatiu. A aquests efectes, es tendran en compte,
especialment,  el  contingut,  indicacions  i  instruccions  dels  informes
sectorials.

f)  Atès  que  el  punt  cinquè  de  l’article  8  del  DLXEP  disposa  que  per  a
l’execució  de les  obres  de construcció  de l'equipament  educatiu  no serà
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necessària  l’obtenció  de  cap  tipus  de  llicència  o  autorització  insular  o
municipal, el projecte estarà exonerat de:

- El pagament de la taxa per a la tramitació de l’expedient de concessió de
llicència urbanística, atès que no es dona el fet imposable regulat en l’article
20.4 lletra h) del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, que aprova el
text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals.

- El pagament de l’impost sobre construccions, instal·lacions i obres, atès
que no es dona el fet imposable regulat en l’article 100.1 del Reial decret
legislatiu  2/2004,  de  5  de  març,  que  aprova  el  text  refós  de  la  Llei
reguladora de les hisendes locals, i en aquest sentit, les Sentències del TSJ
de Madrid número 677/2010 de 17 de juny (JT 2010/932), la STS de 24 de
novembre de 2003 (RJ 2003/8770) i STSJ de Madrid número 1228/2010 de
02 ded desembre (JT 2011/295), pel que respecte a obres promogudes per
ens públics que tenguin marcat interès públic.

Tercer.  La cessió de titularitat de terrenys s’haurà de sotmetre al
tràmit d’informació pública de 15 dies.

Quart. Els terrenys objecte de la cessió revertiran a l’Ajuntament de
Felanitx  en cas d’incomplir  qualsevol  dels  terminis  previstos a l’article  8
punts sisè i setè del DLXEP:
- La reversió es produirà si transcorren dos anys des de la declaració de
l’equipament públic d’ús educatiu com a inversió d’interès autonòmic de les
Illes Balears, sense que s’hagi presentat el projecte.

- També es produirà la reversió si,  una vegada autoritzat el projecte de
construcció de l’equipament, no es dona inici a les obres de construcció en
el termini de dos anys.

-  Finalitzades  les  obres  de  construcció  de  l’equipament  educatiu,  els
terrenys objecte de la cessió, revertiran a l’Ajuntament de Felanitx, si el
Govern de les Illes Balears no autoritza la primera ocupació i utilització de
les edificacions i les instal·lacions.

- Es produirà la reversió si  l’equipament autoritzat no es destinàs a l’ús
educatiu objecte de la finalitat de la cessió dels terrenys, una vegada s’hagi
produït  l’autorització  de  primera  ocupació  i  posada  en  servei  de  les
instal·lacions, o deixassin de destinar-se a l’ús educatiu amb posterioritat
per  circumstàncies  sobrevingudes,  es  considerarà  resolta  la  cessió  de
titularitat  dels  terrenys  a  favor  de  la  Conselleria  competent  en  matèria
d'educació de la comunitat autònoma de les Illes Balears, i revertiran aquells
a l’Ajuntament de Felanitx al seu patrimoni municipal, amb totes les seves
pertinències i accessions.
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Cinquè.  Notificar aquest acord a  la conselleria competent en matèria
d'educació de la comunitat autònoma de les Illes Balears en forma legal.

5. EXPEDIENT 813/2021. DETERMINACIÓ DE LES FESTES LOCALS DEL
MUNICIPI PER A L’ANY 2022

5.1 Proposta de determinació de les festes locals del municipi per a
l’any 2022

El Ple de l’Ajuntament està assabentat de la proposta del batle Sr. Jaume
Monserrat, de determinació de les festes locals del municipi per a l’any 2022,
dictaminada prèviament per la Comissió Municipal Informativa d’Economia i
Assumptes Generals de 3 de maig de 2021, que seguidament es transcriu:

«Atès el que disposa l'article 46 del Reial Decret 2001/1983, de 28 de juliol,
sobre regulació de jornades, hores extraordinàries i descansos, l’Ajuntament
ha d’establir dues festes locals en l’àmbit municipal.

Una vegada examinat el calendari de l’any vinent, i després d’escoltar el
parer  dels  membres de l’equip  de  govern,  propòs a  l’Ajuntament  Ple  la
determinació de les següents festes per a l’any 2022:

 Felanitx:
◦ Dia 20 de juliol (dimecres): Santa Margalida 
◦ Dia 29 d'agost (dilluns): Dilluns de Sant Agustí
 

 Portocolom:
◦ Dia 16 de juliol (dissabte): Mare de Déu del Carme
◦ Dia 25 de juliol (dilluns): Sant Jaume

 S’Horta:
◦ Dia 16 de maig (dilluns): Dilluns de Sant Isidre
◦ Dia 6 de juny (dilluns): Dilluns de Cinquagesma

 Cas Concos:
◦ Dia 17 de gener (dilluns): Sant Antoni
◦ Dia 10 de setembre(dissabte): Sant Nicolau

 Cala Ferrera:
◦ Dia 17 de gener (dilluns): Sant Antoni
◦ Dia 16 de maig (dilluns): Dilluns de Sant Isidre

5.2 Votació

Atès que no es produeixen intervencions, se sotmet la proposta a votació i,
per unanimitat, s’acorda la determinació de les següents festes per a l’any
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2022:

 Felanitx:
◦ Dia 20 de juliol (dimecres): Santa Margalida 
◦ Dia 29 d'agost (dilluns): Dilluns de Sant Agustí
 

 Portocolom:
◦ Dia 16 de juliol (dissabte): Mare de Déu del Carme
◦ Dia 25 de juliol (dilluns): Sant Jaume

 S’Horta:
◦ Dia 16 de maig (dilluns): Dilluns de Sant Isidre
◦ Dia 6 de juny (dilluns): Dilluns de Cinquagesma

 Cas Concos:
◦ Dia 17 de gener (dilluns): Sant Antoni
◦ Dia 10 de setembre(dissabte): Sant Nicolau

 Cala Ferrera:
◦ Dia 17 de gener (dilluns): Sant Antoni
◦ Dia 16 de maig (dilluns): Dilluns de Sant Isidre

6.  EXPEDIENT  1009/2021.  RECONEIXEMENT  EXTRAJUDICIAL  DE
CRÈDITS 10.2021

6.1 Proposta de reconeixement extrajudicial de crèdits 10.2021

El Ple de l’Ajuntament està assabentat de la proposta de la regidora Sra.
Melania  Mesquida,  de  reconeixement  extrajudicial  de  crèdits  10.2021,
dictaminada prèviament per la Comissió Municipal Informativa d’Economia i
Assumptes Generals de 3 de maig de 2021, que seguidament es transcriu:

«Antecedents 

Durant les primeres setmanes del 2021, s’han anat presentant una sèrie de
factures emeses en forma legal que detallen prestacions dutes a terme per
diversos proveïdors a l’Ajuntament durant l’exercici anterior.

Fonaments de Dret

1. Es tracta d’una relació de factures per les quals en l’exercici d’origen no
hi havia crèdit  pressupostari,  però que estan conformades pels tècnics i
regidors corresponents, pel que s’acredita així  que els subministraments,
serveis  i/o  obres  han  estat  efectivament  realitzats  i  conforme  amb  les
condicions i els preus acordats, essent tots ells necessaris i indispensables
per al normal desenvolupament dels distints serveis municipals i la prestació
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dels serveis gestionats per aquest Ajuntament.

2. Una despesa sense consignació pressupostària serà nul·la de ple dret. No
obstant això, el particular que ha contractat de bona fe no pot quedar en
indefensió per aquesta causa.

En aquest sentit,  i  en virtut del  principi  general  del  dret segons el  qual
ningú no pot enriquir-se en detriment d’un altre, neix una obligació ex lege i
l’Administració ha de restituir el seu enriquiment davant del particular.

3. L’aprovació de totes aquestes factures suposa l’incompliment del principi
d’anualitat  pressupostària,  així  com la  convalidació  d’un  acte  nul  de ple
dret,  si  bé  es  considera  necessari  i  obligat  atendre  les  despeses
incorregudes  per  evitar  el  perjudici  dels  tercers  contractants  amb
l’administració i el correlatiu enriquiment injust o sense causa d’aquesta.

Vista la incoació de l’expedient de reconeixement extrajudicial de crèdits,
vist l’informe núm. 237/2021 d’Intervenció i Secretaria amb discrepància, i
després  de  dictamen  previ  de  la  Comissió  Informativa  d’Economia  i
Assumptes Generals, propòs al Ple de l’Ajuntament de Felanitx l’adopció del
següent acord:

Primer. Salvar la discrepància d’Intervenció i Secretaria i seguir amb
la  tramitació  de  l’expedient  de  reconeixement  extrajudicial  de  crèdits
10.2021, per a l’aprovació de la relació de factures objecte del present, atès
que el fet de no pagar-les produiria un clar enriquiment injust que imposa a
aquesta administració la compensació del benefici econòmic rebut.

Segon.  Aprovar l’expedient 10.2021 de reconeixement extrajudicial
de crèdits, d’acord amb les següents relacions d’obligacions, amb càrrec a
les aplicacions pressupostàries del pressupost municipal vigent.

a) Puntuals amb memòria justificativa:

NOM TERCER DESCRIPCIÓ PARTIDA IMPORT
CHAPISTERIA I GRUES JAUME
MONSERRAT S.L.

REPARACIÓ VEHICLE IB6476BP BRIGADA 9201 214000 295,87

DISTRIBUCIONES UNIVERSAL
MALLORCA SL

MATERIAL PER OFICINES 9200 220020 74,61

METALISTERIA SIERRA, S.L. TANCAMENT 2A FASE BARRERA CEIP S'ALGAR 3230 212000 1.313,00

TOTAL 1.683,48 

b) Puntuals sense memòria justificativa:

NOM TERCER DESCRIPCIÓ PARTIDA IMPORT
RAMIS VIDAL SEBASTIAN TREBALLS REPÀS PINTURA ESCOLES 3230 212000 1.639,55
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TOTAL 1.639,55 

Observació: a l’expedient no consten els requisits exigits en l’article 118 de la Llei 9/2017 de
Contractes del Sector Públic.

TOTAL: 3.323,03 euros

Tercer.  Declarar que de la resolució de l’expedient de reconeixement
extrajudicial de crèdits no s’ha apreciat responsabilitat per danys ni perjudicis
a la hisenda municipal.»

6.2 Votació

En no haver-hi intervencions, se sotmet el dictamen a votació i s’obtenen 9
vots a favor (6 del Partit Popular, 2 del Pi-Proposta per les Illes i 1 del regidor
no adscrit) i 8 abstencions (3 del Partit Socialista de les Illes Balears, 3 del
Bloc per Felanitx-APIB, 1 d’Unides Podem i 1 de Vox Baleares).

En conseqüència, per majoria, s’acorda:

Primer. Salvar la discrepància d’Intervenció i Secretaria i seguir amb
la  tramitació  de  l’expedient  de  reconeixement  extrajudicial  de  crèdits
10.2021, per a l’aprovació de la relació de factures objecte del present, atès
que el fet de no pagar-les produiria un clar enriquiment injust que imposa a
aquesta administració la compensació del benefici econòmic rebut.

Segon.  Aprovar l’expedient 10.2021 de reconeixement extrajudicial
de crèdits, d’acord amb les següents relacions d’obligacions, amb càrrec a
les aplicacions pressupostàries del pressupost municipal vigent.

a) Puntuals amb memòria justificativa:

NOM TERCER DESCRIPCIÓ PARTIDA IMPORT
CHAPISTERIA I GRUES JAUME
MONSERRAT S.L.

REPARACIÓ VEHICLE IB6476BP BRIGADA 9201 214000 295,87

DISTRIBUCIONES UNIVERSAL
MALLORCA SL

MATERIAL PER OFICINES 9200 220020 74,61

METALISTERIA SIERRA, S.L. TANCAMENT 2A FASE BARRERA CEIP S'ALGAR 3230 212000 1.313,00

TOTAL 1.683,48 

b) Puntuals sense memòria justificativa:

NOM TERCER DESCRIPCIÓ PARTIDA IMPORT
RAMIS VIDAL SEBASTIAN TREBALLS REPÀS PINTURA ESCOLES 3230 212000 1.639,55

TOTAL 1.639,55 

Observació: a l’expedient no consten els requisits exigits en l’article 118 de la Llei 9/2017 de
Contractes del Sector Públic.
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TOTAL: 3.323,03 euros

Tercer.  Declarar que de la resolució de l’expedient de reconeixement
extrajudicial de crèdits no s’ha apreciat responsabilitat per danys ni perjudicis
a la hisenda municipal.

7.  EXPEDIENT 108/2021.  PROPOSTA D’ESTRUCTURA DE COSTOS I
FÓRMULES DE REVISIÓ DE PREUS DEL LOT 1 DEL CONTRACTE DE
SERVEIS DE RECOLLIDA, TRANSPORT DE RESIDUS I NETEJA VIÀRIA
DEL TERME MUNICIPAL DE FELANITX

7.1 Proposta d’estructura de costos i fórmules de revisió de preus del
lot  1  del  contracte  de serveis  de  recollida,  transport  de  residus  i
neteja viària del terme municipal de Felanitx

El Ple de l’Ajuntament està assabentat de la proposta de la regidora Sra.
Marta Cano, d’estructura de costos i fórmules de revisió de preus del lot 1 del
contracte de serveis de recollida, transport de residus i neteja viària del terme
municipal  de  Felanitx,  dictaminada  prèviament  per  la  Comissió  Municipal
Informativa d’Economia i Assumptes Generals de 3 de maig de 2021, que
seguidament es transcriu:

«Antecedents de fet  

 L’Ajuntament Ple en sessió de dia 18 de gener de 2021, va acordar
iniciar l’expedient de contractació del servei de recollida i transport dels
residus  municipals,  gestió  de  les  deixalleries  i  recollida  de  residus
voluminosos domèstics i neteja viària del municipi de Felanitx, en tres
lots. Així mateix, va encomanar a GRAM Illes Balears 21 SL la redacció
del plec tècnic i altres aspectes a tenir en compte en la licitació d’aquest
servei; i es varen sol·licitar a cinc operadors econòmics del sector les
seves estructures de costos.

 Durant el termini concedit a l’efecte tres dels operadors econòmics
varen presentar  les seves estructures de costos,  les quals  varen ser
remeses dia 12 de febrer de 2021 a GRAM Illes Balears SL, per tal que
pogués  redactar  la  corresponent  proposta  d’estructura  de  costos  i
fórmules de revisió de preus del servei.

 Dia 30 d’abril de 2021 el Sr. +++, en representació de GRAM Illes
Balears SL, va presentar la  proposta d’estructura de costos i fórmules
de  revisió  de  preus  del  lot  1  del  contracte  de  serveis  de  recollida,
transport de residus i neteja viària, del terme municipal de Felanitx.

Fonaments de dret
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El Reial  decret 55/2017, de 3 de febrer,  pel  que es desenvolupa la Llei
2/2015, de 30 de març, de desindexació de l’economia espanyola, en el seu
article 9.7 estableix que per als contractes amb un preu igual o superior a
cinc  milions  d’euros,  l’òrgan  de  contractació  inclourà  en  l’expedient  de
contractació un informe preceptiu valoratiu de l’estructura de costos, emès
pel Comitè Superior de Preus de Contractes de l’Estat. A aquests efectes,
l’òrgan de contractació haurà de:

1. Elaborar una proposta d’estructura de costos de l’activitat.
2. Sotmetre la seva proposta d’estructura de costos a un tràmit d’infor-

mació pública per un termini de 20 dies.
3. Remetre la seva proposta d’estructura de costos al Comitè Superior

de Preus de Contractes de l’Estat, que haurà d’evacuar l’informe pre-
ceptiu. En el cas de les entitats locals, aquest informe podrà ser re-
captat de l’òrgan autonòmic consultiu en matèria de contractació pú-
blica.

A  la  vista  dels  antecedents  i  consideracions  jurídiques  apuntades,  es
proposa  a  l’Ajuntament  Ple,  amb  el  dictamen  previ  de  la  Comissió
Informativa d’Economia i Assumptes Generals, l'adopció del següent acord: 

Primer. Donar  conformitat  a  la  proposta  d’estructura  de  costos  i
fórmules de revisió de preus del lot 1 del contracte de serveis de recollida,
transport  de  residus  i  neteja  viària,  del  terme  municipal  de  Felanitx,
presentada dia 30 d’abril de 2021 per GRAM Illes Balears SL.

Segon. Sotmetre a informació pública per un termini de 20 dies la
proposta d’estructura de costos i fórmules de revisió de preus del lot 1 del
contracte de serveis de recollida, transport de residus i neteja viària, del
terme municipal de Felanitx.

Tercer. Remetre a la Junta Consultiva de Contractació Administrativa
de les Illes Balears la proposta d’estructura de costos i fórmules de revisió
de preus del lot 1 del contracte de serveis de recollida, transport de residus
i neteja viària, del terme municipal de Felanitx, per tal que pugui emetre
l’informe preceptiu valoratiu de l’estructura de costos.»

7.2 Votació

En no haver-hi intervencions, se sotmet la proposta a votació i, per majoria
de 14 vots a favor (6 del Partit Popular, 3 del Bloc per Felanitx-APIB, 2 del
Pi-Proposta per les Illes, 1 del regidor no adscrit, 1 d’Unides Podem i 1 de
Vox Baleares)  i  3 abstencions (del  Partit  Socialista de les Illes Balears),
s’acorda:

Primer. Donar  conformitat  a  la  proposta  d’estructura  de  costos  i
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fórmules de revisió de preus del lot 1 del contracte de serveis de recollida,
transport  de  residus  i  neteja  viària,  del  terme  municipal  de  Felanitx,
presentada dia 30 d’abril de 2021 per GRAM Illes Balears SL.

Segon. Sotmetre a informació pública per un termini de 20 dies la
proposta d’estructura de costos i fórmules de revisió de preus del lot 1 del
contracte de serveis de recollida, transport de residus i neteja viària, del
terme municipal de Felanitx.

Tercer. Remetre a la Junta Consultiva de Contractació Administrativa
de les Illes Balears la proposta d’estructura de costos i fórmules de revisió
de preus del lot 1 del contracte de serveis de recollida, transport de residus
i neteja viària, del terme municipal de Felanitx, per tal que pugui emetre
l’informe preceptiu valoratiu de l’estructura de costos.

8. EXPEDIENT 1049/2021. MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL UNIDES
PODEM  PER  A  LA  REVISIÓ  DE  LES  ORDENANCES  FISCALS  I  LA
MODIFICACIÓ DE TAXES I PREUS PÚBLICS ATENENT AL CRITERI DE
CAPACITACIÓ ECONÒMICA DELS SUBJECTES PASSIUS

8.1 Moció del grup municipal Unides Podem per a la revisió de les
ordenances  fiscals  i  la  modificació  de  les  taxes  i  preus  públics
atenent al criteri de capacitació econòmica dels subjectes passius

Seguidament es veu la moció amb núm. RGE 946, de data 27 d’abril de
2021,  presentada pel  grup municipal  Unides  Podem, que es  transcriu  a
continuació:

«Exposició de motius: 

És més que evident que la crisi provocada per la Covid-19 ens està deixant
duríssimes  conseqüències  econòmiques.  Persones  sense  ingressos:
treballadores i treballadors per compte propi i aliè, petits empresaris, etc.
És a dir, precarietat, pobresa i un pobre futur és l'horitzó ara mateix per a
milers de ciutadanes i ciutadans. 

És  per  això  que,  mitjançant  les  polítiques  publiques  de  les  diferents
administracions i en la mesura de les seves possibilitats i competències, es
fa  més  necessari  que  mai  consolidar  i  reforçar  el  nostre  dèbil  estat  de
benestar en tots els pilars que ho vertebren: educació, sanitat, recerca i
desenvolupament, protecció a la desocupació, habitatge, pensions i altres
serveis públics. 
Els impostos, en el marc d'un sistema tributari suficient i just, són l'eina
necessària  per  a  finançar  aquest  estat  de  benestar  i  contribuir  a  la
redistribució de renda i riquesa, així com a la protecció del medi ambient.
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Els  impostos  han  d'atendre  els  principis  d'igualtat,  generalitat  i
progressivitat,  de  manera  que  tots  contribuïm  d'acord  amb  la  nostra
capacitat econòmica. O dit d'una altra manera, els qui més tenen, més han
de contribuir al sistema. 

El principi de progressivitat inspira tots els sistemes tributaris moderns que
intenten aconseguir  una eficaç  redistribució  de la  renda i  justícia  social.
D'acord amb aquests principis, Unides Podem de Felanitx defensa en l'àmbit
local la necessitat d'establir ordenances fiscals que atenguin en les seves
taxes, i també en els preus públics, les diferents capacitats econòmiques
dels  individus,  determinant  una  necessària  graduació  en  les  tarifes  i,
sobretot,  en relació a aquelles taxes que es donen per la prestació dels
serveis  públics  essencials.  Perquè aquest  és també un principi  recollit  a
l’article  31.1  de  la  Constitució  Espanyola,  que  estableix  que  “tots
contribuiran al sosteniment de les despeses públiques d'acord amb la seva
capacitat  econòmica  mitjançant  un  sistema  tributari  just  inspirat  en  els
principis  d'igualtat  i  progressivitat  que,  en  cap  cas,  no  tindrà  abast
confiscatori”. 

Cal  recordar  que  les  taxes  també  són  tributs,  com  els  impostos  i  les
contribucions especials. De fet, recentment el Tribunal Suprem ha recordat
sempre, en diferents sentències, que els principis de capacitat econòmica i
d'equivalència poden operar a la vegada com a criteris moduladors de la
quantia de les taxes en les ordenances fiscals. 

Per tot això, i com a garantia d'un sistema tributari just en les hisendes
locals, atenent també la crisi  econòmica provocada per la Covid 19, a la
pèrduda  de  poder  adquisitiu  d'una  bona  part  de  la  població,  es  fa
imprescindible que l'administració local es posi del costat dels ciutadans i
sobretot dels mes desfavorits. 
Així  les  coses,  respectant  el  límit  màxim que  significa  el  cost  total  del
conjunt de serveis, Unides Podem de Felanitx considera necessari per tant
que el  repartiment individual  de la taxes de les ordenances fiscals  sigui
desigual mitjançant la seva modulació amb criteris de capacitat econòmica
objectivats i raonables i de pautes de proporcionalitat que fins i tot pugui
tenir en compte el grau d'utilització del servei. 

Els que més tenen, han de pagar les taxes més altes i els que tenen menys
recursos, és de justícia que paguin taxes més baixes. De fet, més enllà del
remarcat pel Tribunal Suprem, ja és la pròpia Llei reguladora d'hisendes
locals (LRHL), en el seu article 24.4 la que estableix també que per a la
quantia de les taxes podran tenir-se en compte criteris genèrics de capacitat
econòmica  dels  subjectes  obligats  a  satisfer-les.  Des  d’Unides  Podem
demanem, per tant, a la resta de grups polítics que comparteixin aquest
objectiu fonamental: establir en aquest municipi unes taxes amb uns criteris
progressius de renda per tenir en compte i poder beneficiar amb una revisió
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del preu a la baixa de les taxes municipals als individus en funció del seu
poder adquisitiu i capacitat econòmica. 

Per tot això, el Ple de l’Ajuntament adopta els següents: 

ACORDS: 

PRIMER- Iniciar  l’estudi  i  la  revisió  gradual  de les  ordenances fiscals  de
l’Ajuntament de Felanitx, amb la finalitat d’actualitzar-les i/o modificar-les
per  tal  d’homogeneïtzar  el  seu  articulat  i,  en  aquelles  que  per  la  seva
naturalesa  de  recepció  obligatòria,  per  ser  serveis  públics  essencials,
s’adeqüen millor, i d’acord al principi constitucional de progressivitat de les
normes tributàries i al que possibilita l’  article 24.4 de la Llei reguladora
d’hisendes locals, aplicar-hi criteris de capacitació econòmica a l’ hora de
fixar tarifes diferenciades a les diferents taxes, amb l’ objectiu just que les
persones amb un menor poder adquisitiu vegin minorada la seva aportació
tributària. 

SEGON- Iniciar l’ estudi i revisió gradual dels preus públics de l’ Ajuntament
de Felanitx amb la finalitat d’homogeneïtzar el seu articulat i generalitzar-ne
l’ús de tarifes minorades, augmentades o en consonància respecte al cost
del servei, en funció del major o menor nivell d’ingressos de l’ usuari o per
qualssevol altres raons, d’acord al que possibilita l’ article 44.2 de la Llei
reguladora d’hisendes locals. 

8.2 Debat

La Sra. Maria Vidal manifesta que veu que l’esquerra no perd el costum de
posar damunt la taula aquests temes d’homogeneïtzar imposts i taxes, però
sempre han acabat malament i han perjudicat el ciutadà. Aquesta moció
que presenta la Sra. Ramon diu molt clarament que el que més tenen, més
han de contribuir al sistema. Realment no sap quina és la funció d’aquesta
moció, però creu que els valors que transmet no són correctes. Si la moció
diu que el que més té, més paga, demana a la Sra. Ramon per què han
d’estudiar, per què han de mirar que els fills treguin un profit, facin feina i
lluitin el seu futur. Si ella decideix que no vol fer feina i que amb un sou
mínim pot subsistir  i  el  seu veïnat li  ha de pagar el  que la Sra. Ramon
considera que ella no ha de pagar, no importa fer res. Creu que aquesta
moció  és  un  disbarat  total,  creu  que  no  parla  d’igualtat,  sinó  de
discriminació i creu que xerra d’una ideologia i un intent que la societat no
entengui per què s’ha de lluitar un futur, perquè si se lluita un futur, haurà
de pagar el doble, haurà de mantenir el que no vol fer feina. Afirma a la
Sra. Ramon que això no és igualtat i anuncia que de cap manera votaran a
favor d’aquesta moció. Diu que hi ha un punt de la moció on la Sra. Ramon
hi fica el tema de la Covid19 i assegura que hi ha molta gent que en el seu
moment tenia un poder adquisitiu molt més alt, que a dia d’avui està molt
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per davall dels mínims i que en cap moment no volia passar per aquesta
crisi  econòmica  catastròfica.  Per  tant,  no  és  motiu  perquè els  que més
tenguin hagin de pagar més, per tal que la resta no hagi de pagar tant.
Repeteix que el seu vot serà en contra d’aquesta moció.

El Sr. Francisco Duarte opina que, tal com ha posat damunt la taula la Sra.
Vidal, és cert que el fons de la moció podria tenir interpretacions vàries, és
cert que costa molt l’aplicació dels imposts progressius, però no per això
s’ha de deixar de pensar en ells. El que sí que agrada al seu grup d’aquesta
moció és que efectivament hi ha molts d’imposts municipals i ordenances
fiscals que necessiten una revisió i creuen que és prou important posar-ho
en valor. Creu que el que s’ha de posar en valor d’aquesta moció són més
els acords que el fons. Hi ha tributs i imposts que no estan adaptats ni a
l’actual situació, ni al moment que vivim. Per tant, anuncia que el vot del
seu grup serà favorable. Diu que, si no s’aprova la moció, creu que serà
hora que l’Ajuntament es posi a fer feina en la revisió gradual de tots els
imposts municipals.

La Sra. Catalina Soler, com a grup municipal Popular, està en part d’acord
amb el que ha dit la Sra. Vidal en relació a la frase de la moció que diu que
qui més té, més paga. Suposa que el Sr. Iglesias ho pensava abans de ser
qui és ara. Diu que el seu grup probablement no estaria d’acord amb la
filosofia de la moció, però amb els acords que proposen no hi poden estar
en contra, perquè no votaran mai en contra, com a partit constitucionalista
que  són,  del  que  diu  la  Constitució  i  del  el  que  diu  la  Llei  reguladora
d’hisendes locals en el seu article 24.4, on s’ha de tenir en compte el poder
adquisitiu de les persones que han de tributar. Amb aquest punt hi estan
totalment d’acord. També estan d’acord amb el punt segon, perquè creuen
fermament  que  l’administració  té  el  deure  de  revisar  les  taxes,  preus
públics, etc., per adequar-los cada vegada més a les necessitats del servei
i, efectivament, dins aquesta revisió, un dels principis que s’han de tenir en
compte són les capacitats tributàries. Diu a la Sra. Ramon que no interpreti
el fet d’haver llegit els dos acords proposats perquè vulgui allargar la sessió
i que després no puguin fer preguntes, és perquè la Sra. Ramon no ha llegit
aquests acords i creu que els que segueixen el Ple per youtube, després de
l’explicació de la Sra. Vidal, han pogut interpretar que és una moció molt
mesclada  dels  antecedents  de  fet  amb els  acords  i  els  ha  volgut  llegir
perquè el PP hi està totalment d’acord.

La Sra. Melania Mesquida, com a regidora del Pi i membre de l’equip de
govern,  anuncia que votaran a favor d’aquesta moció, malgrat que estiguin
més o menys a favor de l’exposició de motius, perquè és cert que dins la
gestió  de  l’Ajuntament  és  necessari  iniciar  l’estudi  i  revisió  de  totes  les
ordenances i taxes, ja que, com ha dit el Sr. Duarte, n’hi ha algunes que
estan desfasades i s’han d’adaptar a la nova legislació i als nous temps. 
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La Sra. Ramon agraeix als partits constitucionalistes que votin a favor de la
moció, que l’única cosa que fa és recordar el que diu la Constitució.

8.3 Votació

En  haver  finalitzat  les  intervencions,  se  sotmet  la  moció  a  votació  i
s’obtenen 16 vots a favor (6 del Partit Popular, 3 del Partit Socialista de les
Illes Balears, 3 del Bloc per Felanitx-APIB, 2 del Pi-Proposta per les Illes, 1
del  regidor  no  adscrit  i  1  d’Unides  Podem)  i  1  vot  en  contra  (de  Vox
Baleares).

En conseqüència, per majoria, s’acorda:

PRIMER- Iniciar  l’estudi  i  la  revisió  gradual  de les  ordenances fiscals  de
l’Ajuntament de Felanitx, amb la finalitat d’actualitzar-les i/o modificar-les
per  tal  d’homogeneïtzar  el  seu  articulat  i,  en  aquelles  que  per  la  seva
naturalesa  de  recepció  obligatòria,  per  ser  serveis  públics  essencials,
s’adeqüen millor, i d’acord al principi constitucional de progressivitat de les
normes tributàries i al que possibilita l’  article 24.4 de la Llei reguladora
d’hisendes locals, aplicar-hi criteris de capacitació econòmica a l’ hora de
fixar tarifes diferenciades a les diferents taxes, amb l’ objectiu just que les
persones amb un menor poder adquisitiu vegin minorada la seva aportació
tributària. 

SEGON- Iniciar l’ estudi i revisió gradual dels preus públics de l’ Ajuntament
de Felanitx amb la finalitat d’homogeneïtzar el seu articulat i generalitzar-ne
l’ús de tarifes minorades, augmentades o en consonància respecte al cost
del servei, en funció del major o menor nivell d’ingressos de l’ usuari o per
qualssevol altres raons, d’acord al que possibilita l’ article 44.2 de la Llei
reguladora d’hisendes locals. 

9. EXPEDIENT 1068/2021. MOCIÓ DE L’EQUIP DE GOVERN PER DUR
LA SEU DE LA FACULTAT DE BELLES ARTS A FELANITX

9.1 Moció de l’equip de govern per dur la seu de la Facultat de Belles
Arts a Felanitx

A continuació es veu la moció amb núm. RGE 971, de data 28 d’abril de 2021,
presentada pels grups municipals Partit Popular, Pi-Proposta per les Illes i el
regidor no adscrit Sr. Joan Aznar, que es transcriu a continuació:

«Després  de  conèixer  el  passat  19  d'abril  del  present  any  a  través  dels
mitjans de comunicació que l'Escola Universitària ADEMA, centre adscrit a la
Universitat de les Illes Balears, té previst la implantació del Grau Universitari
de Belles  Arts  per  al  curs  2022-2023 i  que  un dels  principals  motius  de
l'expropiació d’Es Sindicat per part del Consell de Mallorca i del Consistori de
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Felanitx era convertir-lo en un centre internacional relacionat amb les arts
plàstiques,  perquè  generaria  un  dinamisme  social,  cultural  i  econòmic  a
Felanitx i a la comarca del Llevant, aquest equip de Govern considera que
seria  interessant  que  el  Consell  dugués  a  terme  les  passes  necessàries,
juntament amb el Govern dels Illes Balears, per convertir Es Sindicat en la
seu de la futura Facultat de Belles Arts.

A més, aquest equip de govern considera que Es Sindicat no és només un
espai idoni per a convertir-se en una Facultat de Belles Arts, sinó que també
pot  albergar  més  d'un  centre  relacionat  amb l'art  i  la  cultura,  com per
exemple les arts escèniques.

Fa gairebé dos anys que el Consell de Mallorca és propietari d’aquest edifici
tan emblemàtic per a tots els felanitxers, sense que avui dia es tengui un
projecte clar i real del que es farà i quan. Creim que el fet d'implantar el
Grau de Belles Arts per part de la Universitat de les Illes Balears és motiu
prou rellevant perquè les institucions públiques facin feina de forma plegada
per  poder  tancar  un  projecte,  juntament  amb  la  UIB,  per  convertir  Es
Sindicat en un centre artístic i educatiu. 

Per tot el que s'ha exposat, proposam al Ple el següent 

ACORD

Únic-  Instar  el  Consell  de Mallorca perquè dugui  a terme, amb la major
celeritat possible, les actuacions necessàries, juntament amb el Govern de les
Illes Balears, per destinar Es Sindicat a la futura Facultat de Belles Arts i
estudiar la possibilitat d’acollir altres tipus d'arts, com les escèniques.»

9.2 Debat

La Sra. Maria Vidal manifesta que Felanitx té el privilegi de tenir un edifici
d’aquestes  característiques.  Creu  que  hi  ha  pocs  municipis  que  puguin
comptar amb un edifici així i on s’hi puguin dur a terme tantes funcions. Des
de Vox creuen que aquesta moció és una gran iniciativa, que està molt ben
planejada i plantejada. Pensen que és un lloc totalment adequat i d’acord per
treure-li aquest profit. Per tant, Vox votarà a favor de la moció.

La Sra. Caterina Ramon explica que Unides Podem creu en el projecte o la
idea inicial de convertir Es Sindicat en un centre internacional d’art. El que
passa és que no li pareix que la moció estigui ben enfocada, per diversos
motius. Primer, parla del grau de Belles Arts, que serà una escola privada,
ADEMA, amb la qual cosa ja no hi estarien d’acord, perquè pensen que hauria
de ser la Universitat pública amb un preu públic, no una escola privada on els
alumnes suposadament hauran de pagar més de 9.000 €. Per altra banda,
aquests estudis ja estan aprovats, el pla d’estudis ja ha estat a exposició
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pública i només s’està pendent de l’aprovació d’ANECA, per tant, no estarà
massa  mesos  a  aprovar-se.  Demanar  això  per  al  Sindicat,  potser  també
suposaria retardar l’inici d’aquests estudis i hi ha molta gent que els espera,
malgrat que siguin privats. Per tant, si el curs 2022-2023 lliguen una cosa
amb l’altra, pot suposar un retard i un perjudici per a les persones que vulguin
cursar aquests estudis, tot i que, com ha dit, no estan gens d’acord que la
Universitat pública de les Illes Balears faci convenis amb escoles privades per
oferir títols que ells mateixos podrien oferir. Diu que tot això no vol dir que no
estiguin d’acord que Es Sindicat hagi de ser un centre d’ensenyament superior
d’art, però no acaben de veure clar el plantejament d’aquesta moció. Demana
si li poden explicar per què han lligat el tema d’ADEMA i el tema del Consell,
perquè, en tot cas, hauria de ser el Govern Balear, perquè el Consell no té
competència en educació superior.

El Sr. Francisco Duarte diu que, com és lògic, com estava en el seu programa
electoral, votaran a favor que un Grau d’Arts es pugui realitzar a Felanitx,
perquè,  ja  que eren  els  únics  que ho duien  al  seu  programa,  segueixen
apostant i creient en la idea. Se senten molt satisfets que l’equip de govern
s’inspiri en els seus projectes, els agrada que els llegeixin. Apunta que farà
unes quantes matisacions, perquè pensa que la Sra. Mesquida està un poc
perduda. Afirma que el Sindicat no es va comprar per fer un centre de belles
arts, es va comprar perquè era un espai amb la categoria de BIC, que feia
molts d’anys que el seu propietari no el conservava i el Consell de Mallorca va
iniciar  l’expedient  d’expropiació,  després  de  molts  d’anys  i  moltes
reivindicacions.  Es  va  comprar,  precisament  per  preservar  un  element
etnològic  tan important per als  felanitxers  i  un edifici  únic  per a tots els
mallorquins. Quant a l’afirmació que el Consell no inverteix tot el que podria,
creu que a la visita que va fer l’equip de govern a la que no varen convidar la
resta de membres de l’oposició, varen poder comprovar com sí que s’hi han
gastat els doblers, com se n’han duit la uralita que, com va indicar la Sra.
Soler, va estar dipositada molts d’anys per part de l’Ajuntament i fins i tot
se’n varen dur la que no era seva. Diu que tots saben que els doblers s’han
gastat i se segueixen gastant. Han de recordar que encara no fa 2 anys de la
compra del Sindicat i veure el que han avançat en relació amb els 12 anys
que va estar el PP al govern municipal, o els 4 que la Sra. Soler va estar al
Consell, que tampoc no es va fer cap passa en aquest aspecte. El que és cert
és que el tema més important l’ha posat enmig la Sra. Ramon que, com ell,
és llicenciada en Belles Arts i els crea un conflicte que no entenen, perquè la
moció no parla enlloc de la paraula ADEMA i la Sra. Mesquida diu que ADEMA
serà com a l’encarregada d’implantar aquests cursos. Explica que ADEMA és
una empresa privada que fa graus respecte a la seva demanda. Varen decidir
tirar endavant amb el Grau de Belles Arts fa 2 anys, davant la demanda que
hi havia perquè els estudiants havien d’anar a estudiar a fora. La necessitat
era real i varen tenir el vistiplau de la UIB, que fins aleshores no tenia prevista
la implantació d’aquests estudis. Com ha dit la Sra. Ramon, estan pendents
de l’aprovació del seu pla d’estudis per part d’ANECA i segurament podrien
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iniciar el curs l’any 2022. Però la moció diu que cediran l’espai a ADEMA, una
empresa privada, i això és el que no li acaba de quedar clar. I ja que han
mencionat ADEMA, que no surt a la moció, cosa que tampoc no entén, també
li agradaria saber quantes vegades la Sra. Mesquida ha parlat amb ADEMA, o
si s’han reunit per saber la seva estratègia.

Segueix el Sr. Duarte i demana que s’expliqui en què consisteix cedir un espai
que és de tots els mallorquins, perquè una empresa privada hi faci aquests
estudis.  Troba  que  en  aquesta  moció  la  pressa  ha  guanyat  a  l’equip  de
govern, perquè se’ls va encendre la bombeta i la varen presentar, però potser
s’han oblidat de coses prou importants. Creu que abans de fer passes en
aquest tema, no hauria estat malament, per exemple, haver-se reunit amb la
Conselleria d’Universitats, que ara mateix és la mateixa que la de Cultura, per
saber com estava aquest tema i li  podrien haver explicat de primera mà,
perquè el tema segueix i avança. També li podrien haver explicat, perquè és
la  mateixa  Conselleria,  que  ara  es  lliuraran  molts  de  doblers  dels  fons
europeus  i  que  molta  part  d’aquests  doblers  podran  anar  destinats,
precisament, a rehabilitar edificis emblemàtics, a temes de sostenibilitat, i el
Sindicat podria molt bé sumar-se a aquestes ajudes. Tal vegada a la moció li
falta contingut, l’acord és clar i únic i anuncia que hi votaran a favor, però el
fons planteja molts de dubtes, perquè no s’arriba a entendre què és el que
realment cedim a una empresa privada.

La Sra. Melania Mesquida diu que no sap si han llegit bé la moció, perquè
l’únic que diu és que el Grau de Belles Arts l’impartira l’escola universitària
ADEMA.  És  veritat  que  s’han  posat  en  contacte  telefònic  amb  l’equip  de
govern per saber si aquest Ajuntament els donaria suport perquè Belles Arts
es fes a la seva escola i aquest equip de govern els ho ha donat, però en cap
moment no s’ha parlat de cedir cap espai a l’escola universitària ADEMA. No
és el primer Grau que es dóna a Balears mitjançant una empresa privada i
també mitjançant  la  Universitat,  Turisme es fa a l’Escola  de Turisme i  la
Universitat també imparteix estudis de Turisme de manera gratuïta. El que
planteja a la moció és que a Felanitx s’imparteixin els estudis de Belles Arts,
amb independència  que  un  altre  centre  universitari  també  els  imparteixi.
Afirma que a la moció no diu que se cedeixi cap espai. És cert que ella no té
estudis de Belles Arts, ni de Gestió Cultural, però ho fa el millor que pot. Quan
el Consell va signar amb els propietaris, el Sr. Ensenyat va dir que una de les
intencions  de  l’expropiació  no  era  només  que  l’edifici  fos  propietat  dels
felanitxers i de la ciutadania, sinó que també era per poder fer-hi un centre
cultural i no només ho duia al seu programa el Partit Socialista, sinó que l’hi
duien tots els partits que avui són aquí. Per tant, convida el Sr. Duarte que
també faci un exercici de cercar a l’hemeroteca i vegi el que varen dir els
altres, com el que en aquell moment era el president del Consell de Mallorca.
És cert que hi haurà els fons europeus, per això espera que el Consell faci
exercici del seu poder i demani que una part d’aquest fons vengui al Sindicat.
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La Sra. Catalina Soler assegura que no hauria intervingut, però com que el Sr.
Duarte, cada dues paraules, diu el seu nom, no sap si per posar odre dins el
Partit Socialista, perquè dins el Partit Popular n’hi ha, o per tenir enveja de la
seva gestió, perquè encara no ha arribat a conseller, o no sap per què. Si la
idea d’aquesta moció és del Sr. Duarte, li dóna l’enhorabona, perquè l’equip
de govern actual és tan dolent i és tan magre, que li copia les seves idees. Li
diu que pot estar content d’haver deixat petjada a l’actual equip de govern i li
hagi copiat una idea seva. El que li sap greu és que no hagi presentat la moció
el Sr. Duarte i l’equip de govern hi hauria votat a favor, com anteriorment han
fet amb una moció de Podem. Explica que si avui presenten aquesta moció és
perquè no se’ns deixi de banda com a Ajuntament que s’ha dit per activa i per
passiva que la  Facultat  de Belles Arts  pugui  estar  ubicada al  Sindicat  de
Felanitx, perquè també se’ls va vendre, per activa i per passiva, que la casa
De la Rosa havia de ser un museu marítim i quan han anat a estirar fil per
veure com està  aquest  tema, ha resultat  que aquella  signatura a la  que
l’anterior equip de govern va assistir, que no varen convidar l’oposició quan
ella era oposició, va ser un «paripé». I aquesta casa, futur museu marítim, a
dia d’avui Ports encara la té. Per tant, si és necessària aquesta moció per
reclamar que Es Sindicat sigui la seu de Belles Arts, la presentaran dues i tres
vegades, perquè el Consell i el Govern sàpiguen que som presents. Aprofita
per donar l’enhorabona a la Sra. Gracia González, perquè està segura que des
del seu posicionament de nova secretària del Fons Europeu, sabrà reclamar
els doblers necessaris, perquè si no és via fons europeus, al Sindicat no s’hi
podran fer més inversions. I això no són paraules seves, són paraules de la
consellera que va venir,  i  va convidar  l’equip de govern i  no va dir  que
convidassin ningú més, a visitar el Sindicat. Si no duen inversions d’Europa,
no es podran executar les obres necessàries. Per això, si des de l’oposició
veuen tants de problemes i  veuen els membres de l’equip de govern tan
ignorants quan mesclen escoles públiques, escoles privades ... que rectifiquin
la moció, l’esmenin i l’equip de govern hi votarà a favor.

La Sra. Ramon proposa una esmena. La moció diu «la futura Facultat de
Belles  Arts»  i  així  sembla  que es  refereix  a  ADEMA.  Per  tant,  llevaria  la
paraula «futura» i ho deixaria com «la Facultat de Belles Arts», però no la
futura, perquè la futura és d’ADEMA.

La Sra. Soler accepta l’esmena.

El Sr. Duarte manifesta  que no vol entrar a valorar la intervenció de la Sra.
Soler, perquè ha dit molts de disbarats. El que li interessa és el que ha dit la
Sra. Mesquida, que és la que ha explicat la moció i la que gestiona l’àrea de
Cultura. Diu a la Sra. Mesquida que, en cap moment, no ha dit res referent a
la seva gestió, li sap greu si s’ha sentit al·ludida. Si ell diu que és llicenciat en
Belles Arts, igual que la Sra. Mesquida és llicenciada en Dret, no és per fer
ningú de més, perquè cadascú ha estudiat el que li ha agradat. Simplement
és  que  coneix  aquests  estudis  perquè  els  ha  cursat.  Diu  que  ha  fet  el
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seguiment  amb  ADEMA  des  que  es  va  iniciar,  el  coneix.  També  coneix
l’oferiment que l’altre dia li va fer el batle, que estaria disposat a cedir el
Sindicat si li demanassin i ADEMA també cerca espais per poder desenvolupar
la seva tasca. També vol dir que amb aquest anunci s’ha de pensar amb la
imprecisió d’aquesta llicenciatura pública de Belles Arts en aquests moments,
perquè encara està en un procés quasi embrionari i, al mateix temps, potser
que hagin creat un perjudici a aquesta empresa que és ADEMA, del seu pla
docent i educatiu que, efectivament ja tenen experiència en altres graus. Per
altra part, la Sra. Mesquida ha dit «tots els felanitxeros» i són felanitxers, en
català i  en castellà.  Anuncia que votaran a favor  de l’esmena de la  Sra.
Ramon i de la moció, perquè l’acord és correcte.
El  batle  vol  fer  un aclariment sobre aquesta  moció.  Explica que fa molts
d’anys el Sr. Duarte era a les xerrades que es varen fer entre Montuïri  i
Manacor, respecte a les intencions del Consell de Mallorca de llavors quant el
Sindicat. Diu que aquesta és una moció molt senzilla, és una moció d’un punt,
d’una pàgina d’exposició de motius i que l’han dotad d’un contingut de gelosia
o  de  sensibilitat  extrema i  sobrepassada.  Duen  a  aprovació  un  punt  per
aconseguir que una cosa tan important com tenir un centre més a Felanitx,
requereix una intervenció política, en conjunt, d’aproximadament 3 minuts. La
moció és una declaració d’intencions i ja avança que, com a Corporació, no
serà  la  darrera,  perquè  la  intenció  d’aquesta  moció  és  clarament  deixar
constància d’aquests pensaments, que uns ho varen fer amb discursos, altres
amb cartes  damunt  el  «Felanitx»,  altres  amb debats  interns,  amb opinió
personal, amb programa electoral, de mil formes diferents, però que aquí,
com a 17 responsables que són de la part que pertoca a cada un, un dia han
de posar l’assumpte damunt la taula i s’han de posar a escriure. Per tant,
aquesta decisió parteix per fer públic i deixar constància de la petició que Es
Sindicat sigui la Facultat de Belles Arts, amb la qual cosa no poden dir que el
Consell no s’hagi preocupat en fer la feina que ha fet, però si el Sr. Duarte,
que es proposa com a creador i  impulsor  d’aquesta  idea inicial,  s’hagués
conformat amb llevar la uralita, creu que li haurien dit que s’ha retut pel camí.
És públic l’agraïment d’aquesta Corporació per la feina que ha fet el Consell de
Mallorca per intentar mantenir el Sindicat en les millors condicions possibles i
avui el reitera, però això no és suficient i amb això no ens hen de conformar.
D’aquí ve el donar forma a aquesta declaració d’intencions.

9.3 Votació

Havent  finalitzat  les  intervencions,  se  sotmet  la  moció  a  votació,  amb la
introducció de la rectificació proposada per la Sra. Ramon i s’obtenen 17 vots
favorables.

En conseqüència, per unanimitat, s’acorda:

Únic - Instar el Consell de Mallorca perquè dugui a terme, amb la major
celeritat possible, les actuacions necessàries, juntament amb el Govern de les



 
Ajuntament de Felanitx

Illes Balears, per a destinar Es Sindicat a la Facultat de Belles Arts i estudiar la
possibilitat d’acollir altres tipus d'arts, com les escèniques.

10. EXPEDIENT 1070/2021. MOCIÓ DE L’EQUIP DE GOVERN ENVERS
L’APROVACIÓ  DEFINITIVA  DE  LA  TARIFA  D’INCINERACIÓ  DE
RESIDUS SÒLIDS URBANS (RSU) PEL CONSELL DE MALLORCA

10.1 Moció de l’equip de govern envers l’aprovació definitiva de la
tarifa  d’incineració  de  residus  sòlids  urbans  (RSU)  pel  Consell  de
Mallorca

A continuació es veu la moció amb núm. RGE 972, de data 28 d’abril de 2021,
presentada pels grups municipals Partit Popular, Pi-Proposta per les Illes i el
regidor no adscrit Sr. Joan Aznar, que es transcriu a continuació:

«Dia 12 de novembre de 2020 l’equip de govern va dur al Ple del Consell de
Mallorca una proposta d’aprovació inicial de la tarifa d’incineració de residus
sòlids urbans (RSU).  Aquesta tramitació contemplava una baixada de la
tarifa.

Després de 6 mesos de tramitació, aquesta aprovació inicial es va anul·lar i
no ha estat fins al Ple extraordinari de dia 26  d’abril de 2021,  quan
l’executiu, presidit per Catalina Cladera, ha aprovat inicialment una nova
proposta de la tarifa d’incineració. 

Per aquest motiu, al llarg d’aquests durs i complicats mesos de pandèmia,
no s’ha pogut fer efectiva aquesta baixada de la taxa,  impedint als
ciutadans, als petits i mitjans empresaris, als autònoms i a la societat en
general,  que  s’hagin pogut beneficiar de la rebaixa,  tot derivat de
l’anul·lació de la primera proposta i del retard en la tramitació d’aquest
expedient.

Els ajuntaments inicien l’aprovació les seves ordenances fiscals el mes de
setembre,  i és per això que necessiten que el Consell de Mallorca hagi
aprovat definitivament aquesta rebaixa per poder aplicar-la als seus
administrats.

Aquesta rebaixa s’ha de fer efectiva com més aviat millor,  ja que,  amb
aquesta greu crisi econòmica que patim a Mallorca, es fa més necessari que
mai que les institucions siguin àgils en la tramitació dels expedients.

Per tot això, el grup popular proposa al Ple l’aprovació dels següents acords:

Primer -  L’Ajuntament de Felanitx  demana al Consell de Mallorca
l’aprovació definitiva de la tarifa d’incineració de residus sòlids urbans (RSU)
de l’any 2021  de forma urgent,  perquè som al mes de maig de 2021 i la
rebaixa encara no ha entrat en vigor.
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Segon - L’Ajuntament de Felanitx demana al Consell de Mallorca l’aprovació
definitiva de la tarifa d’incineració de residus sòlids urbans (RSU) de l’any
2022 abans del mes de setembre de l’any 2021, per poder aplicar-la l’any
2022,  mitjançant  l’aprovació  de  la  rebaixa  de  les  ordenances  fiscals
municipals»

10.2 Debat

La  Sra.  Caterina  Ramon  diu  que  desconeix  si  la  Sra.  Soler  sap  de
tramitacions, però han de passar 30 dies hàbils abans de fer-se aquestes
efectives. Diu que està aprovada de dia 26 d’abril i han de passar 30 dies
hàbils.  Potser el que demana la Sra. Soler és que es boti el procediment
administratiu per aprovar-la abans d’hora i, per tant, pugui ser impugnada
perquè no s’han complert els terminis.

La Sra. Maria Vidal explica que està d’acord amb que la Conselleria s’hauria de
dedicar al que realment és important i no entretenir-se en altres coses. Diu
que Vox també està d’acord amb el contingut de la moció, per la qual cosa hi
votarà a favor.

El Sr. Miquel Lluís Mestre afirma que aquesta és una moció que fa mal votar-
hi a favor i també fa mal votar-hi en contra. Diu a la Sra. Soler que sap que hi
ha un compromís per part del Consell que hi hagi aquesta baixada. Ben igual
que l’equip de govern diu que no té la seguretat jurídica per fer bonificacions
amb la taxa de fems, el Consell també necessita la seva garantia jurídica per
arribar al punt d’aprovació. Per tant, entén la reclamació que fa l’equip de
govern d’aquest Consistori, però el seu grup ni pot votar-hi a favor, ni pot
votar-hi  en contra perquè, com deia la Sra.  Ramon, s’han de complir  els
tràmits  i  també  perquè  s’ha  d’aconseguir  la  garantia  jurídica  d’aquesta
aprovació, ja que, cas contrari, el mal pot ser més greu.

La Sra. Catalina Soler contesta a la Sra. Ramon que no demana que es botin
els tràmits administratius, el que demana, i la Sra. Ramon ho hauria de saber
perquè la Sra. Aurora Ribot  és del seu mateix partit polític, és que algú pugui
explicar  per  què  la  tarifa  aprovada  dia  12  de  novembre,  que  era  una
abaixada, i no és que hagin passat 30 dies, és que n’han passat 120, no s’ha
arribat a aprovar mai definitivament. Demana què ha passat, per què no s’ha
aprovat definitivament des de novembre, s’ha recalculat i s’ha fet una tarifa
nova. Demana que algú els doni un poc de llum perquè han d’entendre que al
maig  els  ajuntaments  ja  tenen totes  les  ordenances  aprovades,  com per
poder abaixar la tarifa. Almanco si l’aproven ara, en recalcular la de setembre
sí que sabran què han de fer. Creu que el Sr. Mestre ho té clar i entén que
l’Ajuntament faci aquesta reclamació i ella entén el que contestaria el Consell,
perquè  el  recàlcul  del  novembre  és  al  Contenciós,  ja  que  a  l’empresa
concessionària no li va anar bé i pensa que han recalculat la tarifa en previsió
del  contenciós  que  tenen  interposat.  Però  també  han  d’entendre  que  si
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l’Ajuntament  hagués  de  fer  el  càlcul  al  mes  de  maig,  no  podrien  fer  el
Pressupost.

La Sra. Ramon diu a la Sra. Soler que, si té la resposta clara, no torni a fer la
pregunta. Efectivament, el novembre TIRME va presentar al·legacions i s’ha
hagut d’arribar a un acord amb l’empresa concessionària, això és tot, no hi ha
cap més misteri.

10.3 Votació

Finalitzades les intervencions, se sotmet la moció a votació i, per majoria de
10 vots a favor (6 del Partit Popular, 2 del Pi-Proposta per les Illes, 1 del
regidor no adscrit i 1 de Vox) i 7 abstencions (3 del Partit Socialista de les
Illes Balears, 3 del Bloc per Felanitx-APIB i 1 d’Unides Podem), s’acorda:

Primer - L’Ajuntament de Felanitx demana al Consell de Mallorca l’aprovació
definitiva de la tarifa d’incineració de residus sòlids urbans (RSU)  de l’any
2021  de forma urgent,  perquè som  al mes de maig de 2021  i la rebaixa
encara no ha entrat en vigor.

Segon - L’Ajuntament de Felanitx demana al Consell de Mallorca l’aprovació
definitiva de la tarifa d’incineració de residus sòlids urbans (RSU) de l’any
2022 abans del mes de setembre de l’any 2021, per poder aplicar-la l’any
2022,  mitjançant  l’aprovació  de  la  rebaixa  de  les  ordenances  fiscals
municipals.

11. EXPEDIENT 1091/2021. MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL VOX EN
RELACIÓ A LA COL·LOCACIÓ DE CONTENIDORS PER A MASCARETES A
LES PLATGES

11.1  Moció  del  grup  municipal  Vox  en  relació  a  la  col·locació  de
contenidors per a mascaretes a les platges

Acte seguit, es veu la moció amb núm. RGE 1012, de data 30 d’abril de 2021
presentada pel grup municipal Vox, que es transcriu a continuació:

«EXPOSICIÓ DE MOTIUS:  

La pandèmia ha agreujat la contaminació per plàstics d’un sol ús a tot el
planeta. L’organització de conservació  marina Oceans Asia ha quantificat
aquest  problema i  ha calculat  que el  2020 els  oceans  han rebut  1.560
milions de mascaretes facials, el que suposa una contaminació addicional de
més de 5.000 tones de plàstic.

Els models quirúrgics poden contenir  de 3 a 4 grams de polipropilè per
unitat. En moltes ocasions acaben dins els oceans, degut a uns sistemes de
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gestió  de  residus  inadequats,  inexistents  o  totalment  saturats,
circumstàncies a les que s’uneix la desídia dels usuaris, potser generada, en
ocasions, per la falta de llocs on desfer-se d’aquests elements de protecció.

Davant la proximitat de l’inici de la temporada estival i l’ús de les platges,
considerem de gran utilitat que s’estableixin, a totes les platges del municipi
de Felanitx, dipòsits específics per a mascaretes facials.

Per tot això, el grup municipal VOX proposa, per al seu debat i aprovació, si
escau, el següent

ACORD:

Únic.- L’Ajuntament  de  Felanitx  insta  el  Govern  Balear,  a  realitzar  les
gestions necessàries perquè totes i cada una de les platges del municipi de
Felanitx disposin de dipòsits de recollida de mascaretes facials.»

11.2 Debat 

La Sra. Maria Vidal vol puntualitzar que, malgrat que no ho hagi posat a
l’exposició de motius de la moció, no es pot obligar cap ciutadà a tirar les
mascaretes a un contenidor específic, però sí que s’hauria d’activar el civisme
de la societat i intentar que les mascaretes no acabin a la mar.

La Sra. Catalina Soler explica que aquesta no és una iniciativa que hagués
duit a terme l’equip de govern, perquè entenen que a les platges hi ha un
concessionari, però, vist que és una moció que insta el Govern a que doni a
l’Ajuntament uns contenidors específics per a les mascaretes a les platges, hi
votaran a favor. Tot el que sigui venir recursos des de fora, bé siguin doblers,
bé sigui en qualsevol tipus de millora, va bé.

11.3 Votació

En haver acabat les intervencions, se sotmet la moció a votació i, per majoria
de 13 vots a favor (6 del Partit Popular, 3 del Partit Socialista de les Illes
Balears, 2 del Pi-Proposta per les Illes, 1 del regidor no adscrit i 1 de Vox), 3
abstencions (del Bloc per FelanitX-APIB) i 1 vot en contra (d’Unides Podem),
s’acorda:

Únic.- L’Ajuntament de Felanitx insta el Govern Balear a realitzar les gestions
necessàries perquè totes i cada una de les platges del municipi de Felanitx
disposin de dipòsits de recollida de mascaretes facials.

En aquests moments, el batle manifesta que el grup municipal socialista ha
presentat  dues  mocions  urgents  i  anuncia  un  recés  de  5  minuts,
transcorreguts els quals, es reinicia la sessió.
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12.  ESTUDI  I  RESOLUCIÓ  DE  LES  MOCIONS  QUE  PUGUIN  SER
PRESENTADES I LA URGÈNCIA DE LES QUALS SIGUI DECLARADA DE
FORMA LEGAL

12.1.1 Moció del grup municipal del PSOE per millorar el benestar
animal  i  una  gestió  eficient  de  les  colònies  felines  en  el  terme
municipal de Felanitx

A continuació,  es veu la  següent moció  del  grup municipal  del  PSOE per
millorar el benestar animal i una gestió eficient de les colònies felines en el
terme municipal de Felanitx:

« Exposició de motius: 

La convivència en l'àmbit domèstic amb animals és un fenomen freqüent en
el  marc  de  totes  les  societats,  tractant-se  d'un  costum  arrelat  en  les
societats humanes. A més, en els últims anys, gràcies al major grau de
desenvolupament social i cultural del nostre entorn, així com als corrents
ideològics  i  de  pensament  partidaris  de  considerar  els  animals  com  a
subjectes de drets,  assistim a un procés de canvi en la consideració del
respecte  als  animals  i  en  la  sensibilització  a  favor  d'un  major  grau  de
protecció i de benestar per a tots els animals. 

Fa  unes  setmanes  el  Congrés  dels  Diputats  va  admetre  a  tràmit  la
proposició de llei de modificació del Codi Civil perquè els animals deixin de
ser considerats coses i passin a ser tractats com a éssers que senten. Arran
d’això, el debat sobre la violència que s'exerceix sobre ells està més viu que
mai. La nova reforma promet establir les bases perquè la cosificació dels
animals deixi de ser una realitat al nostre país. 

L'abandó animal és una trista realitat, i a Espanya s'abandonen cada any
135.000 animals. És el país de la Unió Europea on més abandons hi ha en
proporció a la població. Els moixos són uns dels animals més afectats a
causa  de  la  seva  multiparitat  i  el  seu  curt  temps  de  gestació.  A  causa
d'aquests abandons s'han anat creant diferents colònies felines. 

És important per tant, prendre en consideració la gestió d'aquestes colònies,
l’esterilització  d'animals,  campanyes  d'educació  i  sensibilització,  foment
d'adopció  i  conductes  responsables  amb  els  animals,  evitant  així  el
maltractament i abandó d'animals de companyia. Els beneficis d'una colònia
felina regulada, gestionada i controlada són molt amplis: 

• Control de la natalitat dels moixos. 
• Disminució de plagues en les zones on existeixen les colònies felines. 
• Eliminació de crits, miols i baralles entre els felins durant l'època de zel. 
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• Millora en la salut dels moixos que conformen la colònia. 

Els socialistes de Felanitx presentam aquesta moció, que pretén potenciar el
caràcter  proteccionista  dirigit  als  animals  i,  en  concret,  el  concepte  de
benestar  animal,  per  garantir-los,  una  vida  conforme  a  la  seva  pròpia
naturalesa i les atencions mínimes que han de rebre els animals quant al
tracte,  higiene,  compte,  protecció,  facilitant  el  seu  desenvolupament
integral i natural. El fet de desenvolupar una normativa cada vegada més
proteccionista està molt lligat a la percepció dels animals com a éssers que
senten  (sentient  beings),  una  consideració  que  té  el  seu  fonament  en
nombrosos estudis i recerques científiques en les quals es prova la capacitat
de l'animal per sentir (dolor, sofriment, alegria, etc..) 

Per tot l’abans exposat, el grup socialista presenta els següents acords per
ser aprovats: 

1. L’Ajuntament de Felanitx es compromet a elaborar una ordenança de
benestar  i  tinença  d'animals  que  viuen  en  l'entorn  humà  pel  terme
municipal  de  Felanitx.  Aquest  document  hauria  de  concentrar-se  a
concretar,  a  més,  les  normes  sobre  tinença  responsable  d'animals
domèstics,  animals  de  caça,  animals  exòtics  i  animals  potencialment
perillosos. Un document integrador i d'acord amb les polítiques de protecció
animal i la regulació ètica de les colònies felines.

2. L’Ajuntament de Felanitx es compromet al reconeixement formal de les
colònies felines i promoció de polítiques públiques de protecció dels moixos
pertanyents a aquestes colònies. Implementació del mètode de gestió CER
com  a  procediment  de  gestió  d’aquestes  colònies.  “Mètode  CER”,
procediment amb el qual, respectant la casuística específica dels moixos de
la colònia,  es controla el  naixement de nous membres i  comportaments
durant les èpoques de zel. Consisteix en capturar (C) els membres de la
colònia,  tant  femelles  com  mascles,  per  a  la  seva  esterilització  (E)  i
posterior retorn (R) a la colònia d'origen.

3. L’Ajuntament de Felanitx es compromet a establir protocols d'actuació
per  a  casos  de  maltractament  i  abandó  d'animals;  sent  especialment
sensibles a la diversitat  d'espècies i  al  tractament específic  que cadascú
precisa, implementant per a això la formació dels professionals encarregats
d'atendre  tals  casos.  També en  cas  de  trobar  verí  en  la  via  pública,  o
d'actuació en cas de trobar un animal ferit al carrer d'aquest municipi.

4. L’Ajuntament de Felanitx es compromet a millorar la nostra seguretat
viària amb distintes accions, ja que molts d'aquests animals es troben en
entorns pròxims a carreteres i autovies, i són protagonistes de nombrosos
atropellaments que, en no poques ocasions, acaben per costar-los la vida,
posant  en  risc  al  mateix  temps  la  integritat  física  de  les  persones  i
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automovilistes.

5.  L’Ajuntament  de  Felanitx  es  compromet  a  la  creació  d'una  taula  de
benestar animal, formada per la Policia Local, Guàrdia Civil,  associacions
protectores d'animals, regidor/a de Benestar Animal.

6. L’Ajuntament de Felanitx es compromet a organitzar cursos formatius per
al  personal  treballador  de  les  àrees  implicades  en  el  tracte  d'animals  i
mascotes  perquè  puguin  fer  aquestes  tasques  de  manera  efectiva  i
professional.

7.  L’Ajuntament  de  Felanitx  es  compromet  a  realitzar  una  campanya
d'informació i sensibilització contra el maltractament i l'abandó d'animals,
que sigui transversal, tocant àrees com Educació, Medi Ambient, o Caça,
que  compti  amb  la  coordinació  de  les  persones  i  entitats  del  terme
municipal dedicades a aquestes tasques.
 
8. L’Ajuntament de Felanitx es compromet a realitzar  una campanya de
conscienciació a la població de la importància de l'esterilització i del no a
l'abandó dels animals.
 
9. L’Ajuntament de Felanitx es compromet a lluitar  contra la introducció
il·legal  i  la  reproducció  incontrolada  d'espècies  animals  invasores  que
amenacen  l'equilibri  del  nostre  ecosistema,  i  posen  en  perill  espècies
autòctones de la flora i fauna protegides.

10. L’Ajuntament de Felanitx es compromet a promoure valors i conductes
inspirades  en  els  principis  fonamentals  de  la  bioètica,  vetllant  per  un
tractament digne als nostres animals, incentivant la presa en consideració i
l'adequada  cura,  no  sols  d'aquelles  espècies  que  estan  situades  en  els
nostres entorns naturals, sinó també de les que són utilitzades com a part
fonamental per a determinades activitats econòmiques o culturals, ja siguin
pràctiques  inserides  en  l'àmbit  rural,  o  esdeveniments  festius,  esports
vernacles o espectacles.

11.  L’Ajuntament  de  Felanitx  es  compromet  a  conseguir  un “Felanitx  pet
friendly», una etiqueta que projectarà una imatge molt positiva del municipi i
molt valorat per tots aquells visitants sensibles amb els drets dels animals.»

12.1.2 Debat

El Sr. Juan Aznar manifesta que és evident que aquesta és una problemàtica a
resoldre i  és una realitat  que les diferents  Associacions han fet  arribar  a
l’equip de govern. Han tengut algunes reunions i l’Ajuntament està en procés
de tramitar totes les peticions de les Associacions, tant pel que fa a adaptar
els espais urbans, com la tramitació d’una ordenança. El que passa és que
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aquesta moció proposa un acord amb 11 punts i  troba que és una mica
precipitat votar-ne la d’urgència. De totes maneres, és una realitat que hi fan
feina.

La  Sra.  Maria  Vidal  manifesta  que  han  agafat  un  mal  costum,  que  és
presentar d’urgència mocions que realment no són urgents i afirma que no ho
és cap de les dues que ha presentat el grup municipal socialista. Troba que
aquesta moció s’hauria pogut presentar en el pròxim Ple. Creu que el factor
sorpresa és interessant, ella mateixa en altres ocasions ha presentat mocions
urgents, però com a norma general no es tracta d’una o dues mocions, sinó
que  se’n  presenten  més  i  pensa  que  tots  haurien  d’intentar  regir-se  pel
termini que tenen per presentar les mocions i no haver d’estudiar-les en tan
poc temps, i més aquesta amb tant de contingut.

La Sra. Caterina Ramon explica que el seu grup sí  que considera que és
urgent i, per tant, votaran a favor de la urgència i de la moció.

El Sr. Miquel Lluís Mestre diu que el fet que una moció pugui ser tractada en
qualsevol moment, per al seu grup no deixa de tenir sentit, o no deixa que la
puguin  considerar  com a urgent.  És  cert,  l’haguessin  pogut  presentar  en
qualsevol altre moment i també hi haguessin votat a favor, tant la urgència,
com el contingut. A més, és un tema que ja havien treballat a l’anterior equip
de govern. Per tant, el seu vot serà positiu. Si algunes vegades diuen que les
mocions  són  declaracions  d’intencions  i  declaracions  polítiques,  en  altres
també han de ser bons per aprovar certes urgències al Ple.

El  Sr.  Francisco  Duarte  explica  que  és  cert  que  les  mocions  es  poden
presentar per dues vies, una per la via ordinària i l’altra per urgència. A la
passada plenària en varen presentar una pel registre i avui n’han presentat
dues d’urgència, com ha fet Vox i la resta de partits. Diu que aquesta moció
té  un  contingut  bastant  extens  i  agraeix  a  totes  les  persones  que  han
col·laborat en la seva elaboració, perquè molts dels punts que s’hi inclouen
són molt concrets i han volgut que hi constin perquè les entitats i associacions
necessiten ser escoltades, malgrat que algunes encara no estan constituïdes.
Per  altra  part,  agafa  la  paraula  a  la  Sra.  Ramon,  el  benestar  animal  és
totalment urgent i cabdal i, amb independència dels colors que governin al
Consistori, han de vetllar i tenir-ne cura. Creu que la part més important és
que el Congrés de Diputats fa poc va estar a favor de modificar el Codi Civil,
en el que deia que els animals deixen de ser coses per ser éssers sensibles,
que senten, que pateixen dolor i senten felicitat. Per tant, creu que un canvi
en el Codi Civil és un precedent hiperimportant per canviar la tendència i la
consideració que tenim envers els animals. Conclou dient que el maltracte
animal és present, la urgència hi és i, si no passa avui, i anticipa que demà
mateix la  tornaran a  presentar  pel  Registre,  ja  que moltes  coses que es
tracten al Ple són propostes de la ciutadania.
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12.1.3 Votació de la urgència

Sotmesa a votació la urgència de la moció, s’obtenen 7 vots a favor (3 del
Partit Socialista de les Illes Balears, 3 del Bloc per Felanitx-APIB i 1 d’Unides
Podem), 9 vots en contra (6 del Partit Popular, 2 del Pi-Proposta per les Illes i
1 del regidor no adscrit) i 1 abstenció (de Vox Baleares).

En conseqüència, el Ple de l’Ajuntament no aprecia la urgència de la moció del
grup municipal PSOE per millorar el benestar animal i una gestió eficient de
les colònies felines en el terme municipal de Felanitx. 

12.2.1 Moció del grup municipal PSOE per instar Google i Facebook a
utilitzar correctament el topònim de Felanitx
 
A continuació es veu la moció del grup municipal PSOE per instar a Google i
Facebook a utilitzar correctament el topònim de Felanitx que seguidament es
transcriu:

« Exposició de motius: 

Les interferències lingüístiques són un fet constant a les xarxes socials i que
contribueixen a desvirtuar els models lingüístics. És per això molt important
que la premsa digital  i  les xarxes socials  utilitzin  de manera correcta la
llengua en la qual redacten. 

Una situació que ha causat polèmica entre els usuaris de les xarxes socials,
amb la tendència a la castellanització de molts de topònims de les altres
llengües peninsulars de manera abusiva, amb formes sense cap tradició en
la llengua i sense correspondència lingüística natural. 

Aquest mal ús provoca que molts d'Ajuntaments hagin d'exigir l'ús correcte
dels noms dels municipis, per evitar la confusió. Aquesta es deu al fet que
aquesta traducció, forassenyada en alguns casos, que no només succeeix
quan  l'usuari  té  configurada  l'aplicació  en  castellà,  sinó  que  si  es  té
configurat en català també es continua la utilització incorrecta. 

Les Illes Balears no són una excepció, i sovint trobem que municipis com
Deià que apareix com Deyà, Llucmajor com LLuchmayor, o en el nostre cas
Felanitx com Felanich. 

Facebook encapçalava de nou en 2021 el rànquing de les xarxes socials
amb més usuaris actius, amb aproximadament 2.700 milions i Google Maps
més de 1.000 milions de persones usen aquesta aplicació a escala mundial
per  ubicar-se  i  planejar  rutes.  La  darrera  és  una  de  les  eines  de
geolocalització més esteses entre la població. 
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És per tant, de suma importància el compliment de la Llei 3/1986, de 29
d'abril, de normalització lingüística a les Illes Balears i, per evitar confusions
innecessàries, que l'Ajuntament de Felanitx insti les empreses que presten
serveis de geolocalització que només utilitzin la forma correcta de la nostra
toponímia i sol·licitar a Facebook i Google Maps que utilitzin correctament el
topònim del terme municipal de Felanitx. 

Per tot l’abans exposat, el grup socialista presenta el següent acord per ser
aprovat: 

Únic.- L'Ajuntament de Felanitx es compromet a sol·licitar a les empreses
que presten serveis de geolocalització, com Facebook i Google Maps, que
utilitzin correctament el topònim del terme municipal de Felanitx en lloc de
"Felanich".

12.2.2 Debat

El batle anuncia que l’equip de govern no votarà la urgència, per respecte als
regidors que han estat implicats en l’intent que es faci aquest canvi, perquè
sembla ser que no és una cosa gens fàcil. No votaran la urgència per respecte
als tècnics municipals que també hi han estat implicats i que moltes altres
vegades han hagut de deixar aparcades moltíssimes de les feines que tenen.
Creu que la magnitud d’aquesta moció és d’un prec o d’una pregunta, però no
correspon requerir aquesta notorietat per donar-li forma de moció,  sobretot
quan ja sap que hi ha gent que té per feina aquesta encomana dins la seva
llista de tasques.

La  Sra.  Maria  Vidal  es  reitera  en  la  seva anterior  intervenció  quant  a  la
urgència. Explica que és cert que hauria votat a favor del contingut, si passa
la urgència de la moció. Però Vox considera que aquesta moció no és urgent i
s’hauria pogut presentar al pròxim Ple.

El Sr. Pau Massutí, manifesta que, com ha dit abans el seu portaveu, el seu
grup considera que totes les mocions poden ser presentades de dues maneres
i, per tant, estan obertes a debat, i  hi votaran a favor. Cas de passar la
urgència, s’abstendrien, perquè, malgrat que està d’acord que els topònims
s’han d’escriure bé, tal com marca l’Estatut d’Autonomia i la Universitat de les
Illes Balears, en aquest cas el problema quan s’obri el Facebook o el Google
maps no és  directament  seu,  sinó  que ve  d’una altra  banda,  que és  on
haurien d’anar a atacar.  Haurien d’atacar,  per dir-ho d’alguna manera,  la
comunitat  de  Wikipedia  castellana,  que  és  d’on  s’agafa  tota  aquesta
informació. Ho diu perquè, si volen presentar la moció al pròxim Ple, ho posin
i  tenguin  en  compte  que  és  la  Wikipedia  castellana  la  que  diu  tots  els
topònims i  totes les empreses tecnològiques agafen els noms d’allà. Si s’hi
fixen, en anglès el nom està escrit igual que en català, si posen als mòbils
aplicacions en anglès, els topònims sortiran correctament, el problema sorgeix
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quan les posen en castellà, perquè la Wikipèdia en castellà té els noms mal
posats, perquè, després de consultar un llibre, va decidir que els noms eren
aquests. Si miren l’historial de la Wikipedia trobaran tot l’historial molt ben
explicat.  Per  tant,  creu que haurien d’instar  Wikipedia que posi  els  noms
correctes.

El  Sr.  Duarte  agraeix  l’explicació  del  Sr.  Massutí  i  li  dóna  tota  la  raó.
Proposaran al Bloc fer la moció conjunta, perquè creu que aquest tema no  és
un problema polític, sinó d’escriure bé i desperta sensibilitats a ambdós grups.
Quant a la intervenció del batle, aquesta moció no intenta posar enrere la
tasca que hagin pogut fer altres persones i li demana que, si efectivament la
feina està feta els informi de com es troba en aquests moments. Vol fer notar
que el primer que ha dit és «reincidir» o «tornar demanar». S’ha fet i s’ha fet
bé, però no se’ls ha atès, per tant, han de seguir demanant-ho. El context és
ben clar: posar en valor la tasca que s’ha fet fins ara i tornar a reiterar que
s’escriguin les coses com toca.

12.2.3 Votació de la urgència

Sotmesa a votació la urgència de la moció, s’obtenen 7 vots a favor (3 del
Partit Socialista de les Illes Balears, 3 del Bloc per Felanitx-APIB i 1 d’Unides
Podem) i 10 vots en contra (6 del Partit Popular, 2 del Pi-Proposta per les
Illes, 1 del regidor no adscrit i 1 de Vox Baleares).

En conseqüència, el Ple de l’Ajuntament no aprecia la urgència de la moció del
grup municipal PSOE per instar a Google i Facebook a utilitzar correctament el
topònim de Felanitx.

13.  DONAR  COMPTE  DE  L’ESTAT  D’EXECUCIÓ  PRESSUPOSTÀRIA  I
DELS MOVIMENTS I SITUACIÓ DE LA TRESORERIA CORRESPONENT
AL PRIMER TRIMESTRE DE 2021

Acte  seguit,  es  dóna  compte  de  l’estat  d’execució  pressupostària  i  dels
moviments i situació de la Tresoreria, corresponent al primer trimestre de
2021, i els presents en queden assabentats.

14.  DONAR  COMPTE  DEL  DECRET  DE  BATLIA  2021-0392  DE
DELEGACIÓ DE LA PRESIDÈNCIA DE LA JUNTA DE GOVERN LOCAL DE
DIA 27 D’ABRIL DE 2021. EXP. 1041/2021

A continuació, es dóna compte del decret de Batlia 2021-0392 de delegació de
la presidència de Govern Llocal de dia 27 d’abril de 2021, i la Corporació en
queda assabentada.

15.  DONAR  COMPTE  DE  LES  RESOLUCIONS  ADOPTADES  PER  LA
BATLIA



 
Ajuntament de Felanitx

Seguidament es dóna compte de les resolucions adoptades per la Batlia, que
van des de la núm. 2021-0344 fins a la núm. 2021-0425, i els presents en
queden assabentats.

16. PRECS I PREGUNTES

16.1 Obres a la plaça Comerç

La Sra. Maria Vidal, en referència a la plaça Comerç, diu que ha pogut veure
que hi ha uns senyals d’obres que finalitzen el juny. Demana què s’hi farà.

La Sra. Catalina Soler contesta que potser hi hagi els senyals, però encara no
han començat. L’aparellador municipal ha redactat un «mini» projecte per a
unes millores que s’han de fer a aquesta plaça, on hi ha peces que s’aixequen
i redols amb desperfectes i aviat començaran. Com ja li va dir, no es fan
grans projectes, sinó simplement projectes de millora per part dels tècnics
municipals.

16.2 Instal·lació de cables per les façanes particulars per part d’una
empresa de comunicacions

La Sra. Caterina Ramon vol transmetre una queixa veïnal i malestar general
ocasionat  per  una empresa de comunicacions que instal·la  cables  per  les
façanes sense permís dels propietaris, atura el trànsit d’una manera un poc
irregular, perquè posa escales sense deixar passar els cotxes i ha generat cert
malestar. Voldria saber quant de cablejat poden aguantar les nostres façanes,
perquè ja n’aguanten molts i, en alguns llocs, excessius; si totes les empreses
de comunicacions que volen, poden posar cables a les façanes sense demanar
permís als propietaris; i, si hi ha un de nou a les nostres façanes, qui ha de
pagar els desastres. Respecte al trànsit, demana com s’ha organitzat, quins
permisos  tenen  i  com s’ha  gestionat,  per  part  de  l’Ajuntament,  aquesta
posada de cables.

El batle manifesta a la Sra. Ramon que mirarà aquest tema i li contestarà a la
pròxima sessió plenària. Diu que han sabut i han intentat que la seva actuació
no creàs aquestes complicacions de desordre a la circulació que, siguin de
l’empresa que siguin, mai no estan justificades.

16.3 Modificació de les bases de la campanya de vals de compra dels
comerços de Felanitx

El Sr. Miquel Lluís Mestre diu que va veure publicat en el BOIB de 27 d’abril
que varen fer la modificació de les bases de la campanya de concessió dels
vals  de compra dels  comerços.  L’únic  punt de la  modificació  consistia  en
canviar que les empreses tenguessin el domicili social i fiscal a Felanitx per
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que han de tenir llicència d’obertura i  activitat en el municipi de Felanitx.
Demana si, abans de fer aquesta modificació, havien calculat l’abast real o les
complicacions que això podia causar als comerços, a quants de comerços i si
aquesta situació afecta algun regidor de l’equip de govern.

El  Sr.  Rafel  Rubio  explica  que aquest  canvi  es  va fer  perquè,  en el  seu
moment, no es va pensar en la tipologia del comerç de Felanitx i molts són
empreses les escriptures de les quals estan fetes a una altre base logística del
comerç. Aleshores, varen trobar que s’havien de canviar. Si el Sr. Mestre fa
referència a la seva empresa en concret, li diu que és cert que una de les
seves ara mateix no és a Felanitx, però aquí és on va començar i, a més,
abans era una comunitat de béns i quan varen fer la modificació a societat
limitada,  com  que  ja  estava  a  un  altre  indret,  ho  varen  canviar  sense
modificar el domicili social de la societat. Però en cap moment no ho va fer
per a ell, perquè si ho hagués fet per a ell, ja ho hagués fet des de l’inici, ho
varen fer per a altres empreses, que varen demanar per quin motiu no hi
podien participar i, en aquest cas, diferents empreses d’òptica, de moda i
altres, tenen el seu domicili a un altre indret, però estan ubicades a Felanitx i
fan feina aquí, amb empleats d’aquí, des de fa temps. Per això varen trobar
que era necessari fer aquesta modificació.

16.4 Neteja del carrer Major

El Sr. Francisco Duarte es dirigeix a la Sra. Soler, i li manifesta que hi ha
diferents veïns que s’han queixat en relació a una neteja que s’ha fet al carrer
Major i li demana que expliqui què ha succeït amb un corrosiu que ha fet
malbé unes quantes façanes.

La Sra. Catalina Soler diu que, fins avui a les 19:55 h, no ha entrat cap queixa
pel Registre, per tant,  no té constància de cap queixa ni  una i  no li  pot
contestar. Si li han donat queixes, li agrairia que, com a regidor col·laborador,
les hi faci arribar. Diu que sí que li han donat l’enhorabona per haver fet una
neteja a fons amb karcher, justament després va ploure i que ha quedat molt
bé. Això és l’únic de sap, no sap res més. 

El Sr. Duarte vol fer un incís, i és que, si hi ha queixes, són igual de vàlides
tant si entren pel Registre com si no, igual que les enhorabones, que creu que
encara no hi entren pel Registre perquè siguin vàlides.

La Sra. Soler es reafirma que no ha rebut cap missatge, ni cap correu, ni cap
línia verda, ni li  han fet a saber personalment cap queixa. Demana al Sr.
Duarte que li faci arribar o li canalitzi les queixes que li han fet arribar a ell.

16.5 Organització de les festes de s’Horta

La Sra. Maria Vidal explica que, en relació a un tema que es va tractar a la
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Comissió Informativa, a la qual no va poder intervenir perquè no tenia bona
cobertura, el Sr. Acosta va comentar i va respondre una pregunta de la Sra.
Massutí sobre la comissió de festes de s’Horta sobre que s’havia notificat tot el
grup de gent que fins ara s’havia encarregat de gestionar aquestes festes. Li
agradaria saber qui ha avisat i  com, tenint en compte que, a dia d’avui,
encara és la presidenta de l’Associació de veïns de s’Horta i, després d’anys
d’estar a la comissió de festes, ningú no li ha notificat res. No sap si hi ha
algun tipus de discriminació perquè està a un partit polític, però a ella ningú  li
ha dit res. També està al grup de wassap de la comissió de festes i tampoc
ha sabut res. Demana al Sr. Acosta si li pot especificar o explicar amb qui s’ha
posat en contacte.

El Sr. Pedro Acosta explica que el mes de febrer o març varen començar a
plantejar-se la possibilitat de fer festes a s’Horta i quin tipus de festes podrien
fer,  però  aleshores  hi  havia  una  situació  molt  complicada  i  delicada.
Mitjançant el batle de s’Horta i de l’Ajuntament, es varen posar en contacte
amb diferents  associacions,  entre  elles  els  caçadors,  el  club de futbol  de
s’Horta, Tercera Edat i persones que col·laboraven en un  teatre que es feia
en les festes d’anys anteriors. En tot moment varen observar o els varen
indicar reticències per col·laborar, com s’havia fet tots els anys anteriors, i
aquest Ajuntament no va traslladar la responsabilitat de participar en unes
festes marcades per la Covid, en una època que, fins i tot, es parlava d’una 4ª
ona. I en aquells moments varen decidir, amb el batle de s’Horta, avançar en
el tema de festes. Al final, aquestes festes no seran com les d’altres anys,
suposa que això la Sra. Vidal ho entén. S’Horta du un any i mig sense tenir
pràcticament actes culturals i el que pretenen a aquestes festes és establir
una  sèrie  d’actes  culturals  per  tal  que  aquesta  població  pugui  disfrutar,
sempre amb les corresponents mesures de seguretat, i  això és el que es
procurarà fer. Per altra part, manifesta que aquest Ajuntament està a favor de
les comissions de festes, però no es posa a cap, perquè aquestes comissions
han de ser de gent que participa en pro del poble i no vol i troba que no hi ha
d’haver polítics, ni fer les festes de forma partidista ni política. Creu que a la
comissió de festes que anomena la Sra. Vidal, hi ha més polítics que gent que
participa a les festes. Diu que en un futur es faran comissions de festes i
espera que la Sra. Vidal hi sigui com a participant, com hi deu haver estat en
anys anteriors. Demana a la Sra. Vidal quantes reunions ha fet l’associació de
veïns de la qual és presidenta, perquè, a dia d’avui, no es poden reunir. No li
fa cap crítica, simplement és que estam a una situació difícil per celebrar unes
festes com les d’anys anteriors, i això està claríssim.

La Sra. Vidal replica que el Sr. Acosta s’ha marcat un «solo» intentant excusar
una discriminació política. Fins ara només ha argumentat que, per motius de
la Covid ha despreciat l’associació de veïns de la qual ella és portaveu. Si el
Sr. Acosta vol tenir informació sobre les reunions que han fet o les seves
actes, com a regidor està convidadíssim. El que no permetrà és que posi en
dubte  la  funció  d’una associació  que és la  portaveu de tots  els  veïns de
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s’Horta. El Sr. Acosta diu i considera, ara que és regidor de l’equip de govern,
que la comissió de festes que fins ara s’ha fet, i que el Sr. Acosta diu que són
polítics, no té importància. El Sr. Acosta ha considerat i valorat que xerrant
amb tres associacions, ha complert amb les expectatives de tots els ciutadans
de s’Horta. Diu que si el Sr. Acosta considera que essent tan especials com
són les festes de s’Horta d’aquest any, que per motius de Covid la gent desitja
un poquet d’esperança per superar i prosperar en aquesta crisi sanitària que
hem viscut, deixa molt que desitjar la resposta que li acaba de donar.

El Sr. Acosta manifesta que la Sra. Vidal predica el que no creu, que és la dels
gestos i els vídeos. Reitera que aquestes festes són difícils, perquè estam en
una situació diferent. Ja li ha dit que no han anat a tres associacions, han anat
a més, a gent que participa, no a una comissió de festes on ni ell hi era, ni en
sabia res. Una comissió de festes on el 75% dels membres són polítics, és
polititzar les festes i aquí a ell no l’hi trobaran. Les festes són del poble de
s’Horta i que la Sra. Vidal no es preocupi, que ho seran, però ha d’entendre
que  estam  en  una  situació  diferent,  on  no  es  pot  responsabilitzar  les
associacions de celebrar actes que poden sortir malament, o poden sortir bé.
Ell  no  vol  responsabilitzar  ningú  i  ells  mateixos  tampoc  no  se’n  volen
responsabilitzar.

16.6 Funcionament del torn de preguntes

La  Sra.  Caterina  Ramon  demana  si  al  torn  de  preguntes  també  hi  ha
repreguntes. Li agradaria saber el procediment.

El batle contesta que creu que el millor és intentar fer pregunta-resposta, tot i
que al final sempre flexibilitzen un poc el tema, però s’haurien de regir en
demanar i contestar.

16.7  Postura  de  l’Ajuntament  davant  la  sentència  del  solar  de
s’Arenal

El Sr. Miquel Lluís Mestre diu que a la Comissió Informativa de la setmana
passada els varen plantejar el tema de la sentència del solar de s’Arenal.
Demana si, amb aquesta setmana que hi ha hagut de marge, els serveis
jurídics de la Casa han pogut avançar en com enfilar la situació, quina seria en
aquests moments  la postura de l’Ajuntament, si seria acatar la sentència i,
per tant, abonar els 5,2 milions d’euros més els interessos, o si l’Ajuntament
estaria més per tornar recórrer aquesta decisió judicial. També demana si
l’Ajuntament té aquesta disponibilitat econòmica, a dia d’avui.

El batle informa que avui matí hi ha hagut una reunió amb els missers que
duen  aquest  tema  i  l’acord  que  s’ha  pres,  compartit  amb  els  tècnics
municipals responsables d’Urbanisme i serveis jurídics, ha estat convocar amb
urgència una reunió de portaveus d’aquest Consistori,  que ja avança que
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demà rebran la convocatòria,  per tal  que els tècnics els assabentin de la
situació judicial probablement més complicada que ha viscut l’Ajuntament en
molts d’anys i sàpiguen quines decisions i reflexions hi ha a fer.

16.8 Servei de l’ORA

La Sra. Gràcia González demana com està el control de l’ORA. El darrer que té
constància  era  que  ja  havia  acabat  el  contracte  i  que  es  prorrogava
mensualment. Demana si l’ORA segueix endavant, o si està paralitzada, com
a altres municipis.

El batle contesta que al pròxim Ple durà l’estat de l’expedient de contractació.

16.9 Repintat dels passos de vianants de s’Horta

La Sra. Maria Vidal demana al  Sr.  Adrover si  s’ha tornat a saber res del
repintat dels passos de vianants de s’Horta, perquè sap que s’havia demanat
a la Conselleria, però no sap com està el tràmit.

El Sr. Sebastià Adrover diu que no han contestat. La setmana passada varen
tractar aquests temes amb el cap de la Policia i també estudiar el tema del
creuament  de  Can Tanca a  la  carretera  de  Cala  Ferrera.  Li  preparen  un
informe per demà poder-ho dur a Junta de Govern per solucionar el problema
del creuament i poder repintar els passos de vianants i algunes coses més,
tant a s’Horta com a Cala Ferrera.

16.10 Validesa de la pista d’atletisme per a competicions esportives

La Sra. Caterina Ramon es dirigeix al Sr. Aznar i recorda que a la passada
sessió  plenària  li  va  dir  que  la  pista  d’atletisme  seria  vàlida  per  fer
competicions esportives. Afirma que s’han informat i una pista de 200 m no
és apta ni es pot homologar per fer competicions esportives. Li  agradaria
saber si ha revisat la normativa, si ara ja n’està assabentat, o no i com està
aquest tema.

El Sr. Juan Aznar explica que dins aquesta pista de 200 m, hi ha una recta de
100  m  que  sí  està  homologada  per  fer-hi  competicions.  Quan  parla  de
competicions, evidentment no es refereix a competicions de caire nacional,
sinó que les competicions regionals, que són les que necessita fer el Club
d’atletisme  Joan  Capó,  sí  que  es  poden  fer  a  aquesta  pista.  De  fet,  en
conversa amb ells, el dia que es vulgui fer la inauguració, miren de fer un
campionat amb els clubs de la contrada, com Campos, Manacor, etc. Una
pista de 200 m, per ser homologada, també hauria de tenir unes peraltes a
les corbes, però això hauria de ser el prototip de les pistes de 200 m que es
fan  cobertes.  En  aquest  cas,  el  Club  va  renunciar  a  aquestes  peraltes,
precisament  per  poder  utilitzar  aquesta  pista  per  al  que  ells  necessiten.
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L’equip de govern tenia clar que volia donar resposta a les necessitats reals
del municipi, per això amb aquesta pista aconsegueixen precisament satisfer
les reivindicacions dels col·lectius que realment fa 40 anys que necessitaven
aquesta pista.

16.11 Possible compra de terrenys als closos de Can Gaià

El Sr. Pau Massutí recorda que a la sessió plenària de febrer va demanar com
estava  el  tema  de  cercar  propietaris  dels  closos  de  Can  Gaià,  li  varen
contestar que s’havia trobat un propietari. Demana si han seguit parlant amb
aquest propietari i com està el tema de la possible compra d’aquests terrenys.

El batle contesta que té damunt la taula la relació de propietaris. De fet, hi ha
hagut contacte amb un d’ells, però el primer inconvenient va ser la diferència
entre el que ell pensava que era de la seva propietat i el que realment ho era.
Va traslladar el  tema als tècnics del Cadastre per aclarir-ho i advertir els
propietaris que el que tenen a vegades no quadra amb la superfície real. Això
pràcticament impossibilita la venda. Per tant, fan feina amb aquesta línia i
intenten definir i acotar els terrenys de cada un.

16.12 Ampliació de terrasses de bars

La Sra. Damiana Massutí demana al batle si pensa fer un decret d’ampliació
de terrasses per ajudar a un sector tan necessitat com és l’hostaleria, ja que
va acabar dia 9 i voldria saber si fa comptes fer un decret per allargar-lo.

El batle contesta que en aquests moments primer s’ha d’intentar mirar si ja
s’arribarà al 100% d’ocupació. Malgrat que no ho pareixi, aquesta concessió a
la restauració, que pareix que tothom hauria d’entendre, amb la prohibició de
poder entrar a dins, ha estat molt complicat, perquè quan es fan ampliacions,
en moltíssims de casos els locals han d’ocupar espai que no els correspon i
això és un problema. Per això, creu que el més coherent és primer  veure com
avancen les mesures i si es pot ocupar el 100% de les terrasses, abans de
decidir, amb fues, unes altres mesures municipals.

16.13 Vidrieres de l’escola de s’Horta

La Sra. Maria Vidal demana a la Sra. Cano com està el tema de les vidrieres
de l’escola de s’Horta. Sap que ja s’ha fet la tramitació, però no sap si es durà
a terme aviat.

La Sra. Cano explica que ahir es va reunir la Mesa de licitació i s’ha requerit
l’empresa que va quedar  en primer lloc  per  esmenar  documentació  i  ara
disposa d’uns quants dies per fer-ho. S’executarà durant l’estiu perquè, en ser
una escola, és el millor moment per fer el canvi.
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16.14 Plaques solars de l’Hospici

La Sra. Caterina Ramon vol tornar a fer la pregunta que ja ha fet durant 4 o 5
plenàries al batle i que cada vegada li diu que li contestarà i no li contesta.
Diu que a l’hospici hi ha 7 o 8 plaques solars que es fan malbé, que no estan
connectades, estaven destinades a estalviar un 75% del consum. No només
les plaques es perdran, també són doblers que es perden de consum, que es
podrien estalviar. Demana si amb les intervencions que farà l’Ajuntament hi
estan incloses les plaques solars, si són del Consell, qui les va pagar, quin és
el projecte i com està aquest tema que fa un any que demana.

El batle contesta que les plaques solars es varen cedir, amb tota la gestió de
l’edifici, per tant, l’Ajuntament no pot actuar en aquest assumpte. Recull la
consulta i demanarà si fan comptes activar aquestes plaques.

16.15 Horari de la biblioteca

La Sra. Maria Mesquida ha vist que la biblioteca de Felanitx ha reduït el seu
horari els horabaixes i només obrin els dimecres i divendres. Demana a la
Sra. Melania Mesquida quin és el motiu, perquè creu que la reducció d’horari
començava el juliol i per motius de Covid ja fa estona que els equipaments
culturals com són les biblioteques, s’ha restablert l’horari habitual.

La Sra. Melania Mesquida contesta que, segons la tècnica de la biblioteca,
tenia entès que s’havia reduït l’horari pel tema de la Covid. Recull la pregunta,
parlarà amb ella per si es pot ampliar l’horari i l’informarà. És cert que també
venia a causa del personal, que havien d’agafar vacances.

La Sra. Maria Mesquida, aprofitant que la Sra. Melania Mesquida ha parlat de
personal, diu que  creu que comença a ser hora de tenir una borsa de tècnics
de biblioteca, per tal que els serveis puguin funcionar correctament.

16.16 Obertura d’un diàleg per a la millora dels espais escènics

El Sr. Francisco Duarte diu que estan assabentats del manifest que han entrat
pel Registre diverses entitats culturals i educatives del municipi per tal d’obrir
un espai de diàleg amb els representants polítics per tal de millorar els espais
escènics que són tan necessaris, tal com el seu grup va incidir a la darrera
plenària. Demana a la Sra. Melania Mesquida quina resposta pensa donar
l’equip de govern a aquest manifest  i,  sobretot,  com s’organitzarà aquest
diàleg on els distints partits  polítics hi  puguin participar,  tal  com demana
aquest col·lectiu.

La Sra. Melania Mesquida contesta que primer han d’estudiar quins espais té
disponibles  l’Ajuntament  i  quines  alternatives  té  per  al  que demanen.  En
haver redactat la resposta, ja la faran arribar a cada un dels col·lectius que ho
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han sol·licitat.  Quant a  l’organització,  parlarà  amb els  col·lectius  que han
presentat l’escrit i miraran com poden afrontar les peticions.

El Sr. Duarte aclareix que ell demana com s’organitzarà l’espai de diàleg, no
l’espai físic.

La  Sra.  Mesquida  repeteix  que  es  posarà  en  contacte  amb  els  que  han
presentat la sol·licitud i miraran com s’organitzen, no ho decidirà ella tota
sola, sinó entre tots.

16.17 Baden deteriorat a la via de cintura

La Sra. Maria Vidal, diu que a la via de cintura, a l’alçada del carrer Verge de
Sant Salvador en direcció cap a l’institut, hi ha un baden molt deteriorat.
Demana si  seria  possible  comunicar-ho per  tal  que el  reparin,  perquè és
perillós.

El batle recull el prec.

16.18 Convocatòria del Consell del Centre Cultural

La Sra. Caterina Ramon es dirigeix a la Sra. Melania Mesquida i manifesta que
pareix que el Consell del Centre Cultural no existeix, perquè no el tenen en
compte, no el convoquen, tenen uns estatuts en els quals varen fer molta
feina i no en saben res i  hi ha una mica de decepció perquè en aquests
moments no es fan les funcions per les quals està pensat aquest organisme.
Voldria una explicació.

La Sra. Melania Mesquida contesta que, efectivament, no s’han reunit des de
fa dos mesos, normalment es reunien dues o tres vegades a l’any i la darrera
vegada va ser el 2 de març. Diu que els darrers mesos ha tengut molta feina i
tampoc no hi  ha la  directora,  però  en tenir  un horabaixa convocarà una
reunió. Troba que tampoc no fa tant que es varen reunir i que la Sra. Ramon
no es preocupi, que en faran de reunions.

16.19 Obres al carrer Metge Planes

El Sr. Pau Massutí,  en relació a unes obres que s’han fet al carrer Metge
Planes de Portocolom, on s’ha asfaltat mig carrer i s’ha adobat una vorera
d’una part, però l’altra part no s’ha asfaltat, ni s’han tocat les voreres, tret
d’un trocet que es va buidar i en lloc de tornar a enrajolar com la resta del
carrer, només s’hi ha posat ciment, demana perquè només s’ha arreglat el
carrer a mitges i no s’ha aprofitat l’ocasió per donar continuïtat a tot el carrer.

La Sra. Catalina Soler contesta que s’ha donat solució al  que necessitava
l’asfalt d’aquell carrer. S’ha asfaltat la part on hi havia clots, però no ha estat
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una decisió política, si fos per l’equip de govern, asfaltarien tot el carrer i
farien totes  les  voravies.  El  Sr.  Massutí  ha d’entendre que les  obres  van
avalades per un projecte tècnic i l’aparelladora municipal, després de visitar el
carrer,  va presentar  el  seu projecte i  va considerar  que s’havia d’asfaltar
aquesta mitja part de carrer. De fet, els veïnats ja no es queixen de l’asfalt.
Ara s’ha encarregat un pressupost per arreglar la voravia que sí que està
malament. Repeteix que s’ha arreglat la part de l’asfalt on hi havia forats i
clots, no la part on no n’hi havia i que la voravia espenyada es farà nova i així
els veïns no tendran queixes. Torna a dir que no ha estat una decisió política,
sinó tècnica.

16.20 Expedients d’obres dels carrers del terme

La Sra. Gràcia González diu que ha entès la Sra. Soler ha explicat que ara
s’arreglarà l’altra part de la voravia, que no estava inclosa al projecte tècnic al
que s’ha referit. Demana si és així. Diu que és a conseqüència d’una queixa
d’una veïnada en concret que viu a aquest carrer, que públicament ho va dir
al facebook fa uns dies i es queixava que s’havia fet la reparació de part del
carrer  i  de  la  seva  part  no.  Si  la  Sra.  Soler  diu  que  això  respon  a  un
plantejament  tècnic,  li  agradaria  veure  aquest  expedient,  com  també  li
agradaria veure els  expedients de tots els carrers del  municipi  que s’han
arreglat en part o totalment, o que han asfaltat i pertanyen a Carreteres. Li
agradaria que li donin un poc de llum respecte a aquest tema.

La Sra. Catalina Soler diu a la Sra. González que no necessita llum, perquè va
ser regidora d’Urbanisme fins fa sis mesos. En tot cas, la Sra. González li
hauria de donar llum a ella, que mai no ha gestionat Urbanisme.

La Sra. Gracia replica que era regidora d’Urbanisme, no d’Obra Pública.

Continua la Sra. Soler dient que la Sra. González pot veure tots els expedients
que vulgui per fer la seva tasca, perquè, fins a dia d’avui, no s’ha negat
l’accés a cap membre de l’oposició. Afirma que el que posa de manifest la Sra.
González amb la seva pregunta és que durant molts de mesos del seu govern
varen fer molt poca feina i que, durant molts de mesos, aquest Ajuntament va
estar paralitzat i que estava més que justificat fer un canvi de govern.

La  Sra.  González  contesta  que  la  Sra.  Soler  haurà  de  plantejar  aquesta
qüestió al batle, que aleshores era el titular d’Obra Pública.

16.21 Caseta a l’esplanada de l’església de s’Horta

La Sra.  Maria  Vidal,  en referència a la  caseta que fa temps es va posar
damunt l’esplanada de l’església de s’Horta per posar les imatges d’un circuit
rural, però no s’ha posat res, demana si tenen pensat donar-li algun tipus
d’utilitat.
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El  Sr.  Sebastià  Adrover explica que aquestes casetes són del  Consell  per
publicitar les rutes cicloturístiques i les excursions. Es varen posar a l’anterior
govern municipal i l’Ajuntament no hi té res a veure.

El batle diu aclariran per quin motiu no s’hi ha posat la informació.

16.22 Cartells de les rutes saludables

La Sra. Caterina Ramon diu que els cartells de les rutes saludables també
estan en mal estat. Demana si està previst arreglar-los, perquè creu que són
de l’Ajuntament.

El batle contesta que està previst revisar-los i actualitzar-los.

16.23 Acta d’inspecció a la xarxa d’aigües el juliol de 2020

El Sr. Miquel Lluís Mestre demana si ja s’han arreglat totes les deficiències que
hi havia a l’acta d’inspecció de Salut Ambiental d’una inspecció que es va fer a
la xarxa d’aigües el juliol de 2020. Hi havia una relació llarga d’incidències que
s’havien de resoldre i voldria saber si s’ha pogut tractar perquè, almanco pel
que es veu des de fora de les instal·lacions municipals, pareix que no s’hi ha
donat tràmit.

El Sr. Juan Aznar contesta que d’aquesta acta, hi ha en marxa una sèrie de
reparacions.  Una d’elles,  no sap si  amb bon criteri,  era la  reparació  dels
cossos dels dipòsits i, en principi, després de converses amb els que dia a dia
gestionen  aquest  tema,  havien  plantejat  que  el  millor  moment  per  fer
aquestes reparacions era l’estiu, perquè part de la població es trasllada a
Portocolom i  la  demanda  baixa  un  poc.  Però  es  fa  feina  amb  totes  les
deficiències de l’acta d’inspecció.

16.24 Taxa de fems dels negocis perjudicats per la Covid

La Sra. Damiana Massutí demana quina feina ha fet la Sra. Soler, fins a dia
d’avui, amb la taxa de fems dels negocis perjudicats per la Covid, si ha agafat
exemple d’altres Ajuntaments que sí ho han fet, com Inca, Eivissa, sa Pobla,
Marratxí, Andratx, Calvià,  Pollença, entre d’altres. Diu a la Sra. Soler que
només és voluntat política, que torni els doblers, que faci feina. Només és
voluntat política i voler tornar els doblers d’una feina que no s’ha fet. Repeteix
que torni els doblers.

La Sra. Catalina Soler diu a la Sra. Massutí que, quan li dugui el rebut de tots
els Ajuntaments que ha nomenat excepte Pollença, ho farà. Mentre no els
dugui, no l’escoltarà. Quan la Sra. Massutí dugui a la plenària i demostri que
tots els  municipis  que ha relacionat han baixat  la  taxa de fems,  Felanitx
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després ho farà. Afirma que l’únic que ho ha fet ha estat Pollença, perquè a la
seva ordenança està previst que es tributa cada 6 o cada 3 mesos, cosa que
no està prevista a la de Felanitx. El dia que la Sra. Massutí ho dugui, l’equip
de govern ho tirarà endavant. Per altra part, diu que els doblers no els té ella,
els té l’Ajuntament, per molt que el PSOE sigui el PSOE antic, d’un temps, que
volia que tornassin els doblers, la Sra. Soler no en tornarà cap, perquè són a
l’Ajuntament  i  s’inverteixen  en  asfaltar,  fer  voravies,  adequar  l’Hospici,
arreglar l’auditori, ... Aquí se’n van els doblers, per molt que la Sra. Massutí
ho repliqui.

La Sra. Massutí protesta que gasten els doblers d’un servei que no han donat.
Diu a la Sra. Soler que no li farà la feina, perquè sí que té documentació dels
altres ajuntaments, però no li donarà, perquè és ella qui ha de fer la feina, és
ella qui ha de tenir voluntat política de fer-ho i li repeteix que torni els doblers
que no li pertanyen.

El batle crida l’atenció a la Sra. Massutí i li diu que fins ara havia anat més o
menys bé i havien respectat els torns i intentaran seguir amb la dinàmica
d’abans. 

La Sra. Massutí manifesta que quan les coses no agraden, no va bé.

Intervé la Sra. Soler i diu a la Sra. Massutí que no l’ha deixada acabar de
contestar, que li surt la seva mala educació i la seva rama socialista d’aquelles
d’un temps, perquè no havia acabat i la Sra. Massutí l’ha interrompuda, és
una persona maleducada que després, quan no perd el  respecte, s’hi  pot
parlar. Li diu que la seva manera de fer oposició no perjudica na Catalina
Soler, perjudica els ciutadans d’aquest poble, perquè la Sra. Massutí no durà
al Ple cap paper de cap Ajuntament, excepte Pollença, que demostri les seves
afirmacions. Si la Sra. Massutí és del Partit Socialista, el que ha de fer és
demanar a la Sra. Cladera i a la Sra. Armengol que posin els milions d’euros
damunt la taula i paguin, com va dir la Sra. Armengol que pagaria, la taxa de
fems a tots els Ajuntaments. Diu a la Sra. Massutí que ha dit una mentida,
que és mentidera, perquè no sap del que parla, perquè ha dit que no s’havia
donat el servei i el servei de recollida de fems, s’ha donat. Diferent és quan ha
tengut el negoci tancat, però el servei s’ha donat. Li aconsella que ha de saber
del que parla, que no li facin fer aquests papers, que no són els seus. Diu que
poden  parlar  de  números,  de  lletres,  de  contractes,  però,  com  podrà
entendre, per la pantalla no pot llegir els papers que du la Sra. Massutí. Li
demana que els hi faci arribar i els estudiaran.

La Sra. Massutí repeteix que no li farà arribar cap paper, que faci la feina i no
es fiqui amb temes personals, que faci política, que la gent ho passa molt
malament, que es posi a fer feina en aquest tema i  que torni els doblers.

16.25 Bústies de devora els bombers
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La  Sra.  Maria  Vidal  demana  sobre  l’estat  de  les  bústies  de  devora  els
bombers, que va comentar a l’anterior Ple i  el  batle va contestar que ho
miraria, perquè estaven en un estat nefast. Demana si hi han anat, si ho han
gestionat, si els han reparat o substituït, o si es té en compte.

El Sr. Juan Aznar explica que el problema que tenen en aquest cas a l’hora de
fer algun tipus de manteniment, és que s’han de posar en contacte amb
Correus, que ha d’avisar els veïnats que les utilitzen abans de fer la reparació.
Intenten gestionar-ho de la millor manera possible.

16.26 Bassiot davant la residència

La Sra. Caterina Ramon diu que davant la residència, entre el pàrquing i la
carretera, s’hi fa un bassiot molt gros cada vegada que plou. Suposa que deu
ser competència del Consell, però demana si l’Ajuntament té competències a
aquest carrer, si  hi ha alguna solució o han d’instar el Consell  perquè ho
arregli.

El batle contesta que miraran si ho pot arreglar l’Ajuntament, i si és necessari
avisar el Consell, l’avisaran.

16.27 Subvencions d’IBDona

La Sra. Melania Mesquida diu que ha vist que fa poc han sortit les subvencions
d’IBDona, concretament Felanitx es pot adherir  a la  modalitat A per a la
contractació  temporal  de  personal  tècnic.  Demana  a  la  Sra.  Cano  si  la
regidoria fa comptes acollir-se a aquesta subvenció.

La Sra. Marta Cano contesta que sí, que demà anirà a la Junta de Govern i
demanaran la modalitat A. A més, els tècnics de Serveis Socials també miren
si hi ha alguna oportunitat per poder entrar dins la modalitat B.

16.28 Neteja del carrer El Salvador de Portocolom

El Sr. Francisco Duarte diu que es fan unes obres al carrer El Salvador de
Portocolom, que han durat més temps del que tots haurien volgut, però hi ha
una zona on no s’hi han fet obres on encara hi ha restes de quan es varen
tallar les branques, una gran quantitat de grava, a la part de baix encara hi ha
un aparca-bicicletes de color groc d’un negoci que ja no hi és. Demana a la
Sra. Soler si ja té previst netejar la zona, que quasi toca la ronda Miquel
Massutí, i és aquella arraconada on sempre s’hi acumula arena. Ja deu fer 4 o
5 mesos de les darreres plogudes grosses i encara hi ha restes de quan varen
caure les branques i les varen tallar. Per altra part, l’aparca-bicicletes ja no té
cap sentit, ja que anava lligat a un bar. Demana si tenen previst retirar-ho o
no.
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La Sra. Catalina Soler contesta que, quant a neteja en pren nota. Quant a
l’aparca-bicicletes, segons la Policia Local, sempre va bé tenir-ne a qualsevol
lloc  del  municipi.  Per  tant,  és  una  opinió  del  Sr.  Duarte  que  aquest
aparcament no té sentit. Així i tot, recull el suggeriment i el farà arribar a la
Policia, per veure què en pensa.

El Sr. Duarte fa un incís, i és que aquest tipus d’aparca-bicicletes és un reclam
perquè els ciclistes saben que si hi aparquen, potser que tenguin un poc de
descompte en el local. No és un aparcament homologat, una bicicleta de nin
petit no hi va bé, és per a professionals. Per tant, la conclusió de la Sra. Soler
no el  convenç.  Si  han de posar  aparca-bicicletes,  que en  posin  dels  que
serveixen per a tothom, no només per als professionals.

La  Sra.  Soler  diu  que no pretén  convèncer  el  Sr.  Duarte,  no és  la  seva
intenció, simplement li diu la gestió que faran.

16.29 Obres a l’edifici del Club Nàutic de Portocolom

La Sra. Maria Vidal voldria saber si l’edifici del Club Nàutic de Portocolom és
propietat de Ports o és propietat privada.

El batle contesta que és de Ports de les Illes Balears.

La Sra. Vidal comenta que li han fet arribar que s’hi fa una reforma i volia
saber si hi ha autorització per part de Ports o de l’Ajuntament. Ella no l’ha
vista, però li han dit que es va fer i es va pintar molt aviat i no sap si estava
autoritzada o no.

El batle contesta que no n’està assabentat.

16.30 Valoració de la campanya dels comerços

La Sra. Caterina Ramon demana al Sr. Rubio si pot fer una valoració de com
va  la  campanya  dels  comerços,  no  tant  dels  comerços  adscrits,  sinó  de
l’acollida que ha tengut per part dels ciutadans.

El  Sr.  Rafel  Rubio  explica  que  la  campanya  va  començar  fa  10  dies.
L’arrancada dels primers dies va ser fluixa, però tenien la plataforma web
encara de forma experimental, per veure com funcionava. A hores d’ara s’hi
han adherit 54 comerços, més 6 pendents de verificar, 1.786 bonus emesos i
147  que  ja  s’han  utilitzat.  És  una  cosa  nova  diferent,  innovadora  en  el
municipi. La idea és que vagi a més i això sigui el principi de la digitalització
del comerç, que a partir d’aquí aquesta pàgina web es pugui convertir en un
market place on els comerciants es familiaritzin amb la utilització de la web
com a eina. En aquests moments, només té els horaris i les dades bàsiques
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del  comerç,  però  la  intenció  és que en un futur  s’hi  puguin  posar  fotos,
promocions,novetats,  etc  i  pensa  que  l’acollida  haurà  de  ser  una  mica
progressiva.  Altres  municipis  més  grans  que  Felanitx,  com  per  exemple
Manacor,  va  començar  la  primera  campanya  amb  només  16  comerços  i
nosaltres amb més de 50, això vol dir que no anam malament. Manacor, a la
segona campanya és quan ha tengut un màxim d’èxit. Creuen que a Felanitx
la gent a la primera ja es mourà i l’objectiu inicial, que és el de promoure el
consum en els locals de proximitat, en el comerç del poble, més o menys té
bona acollida. Ara també comencen una campanya de divulgació, ahir varen
muntar un estand al mercat de primavera, on donaven aquesta informació
tant als comerciants, com a la gent que s’hi acostava. Els pròxims 15 dies, no
només a Felanitx, sinó als diferents nuclis, es facilitarà l’expedició dels bonus
a  les  persones  que  no  sàpiguen  utilitzar  o  no  tenguin  accés  a  mitjans
electrònics.  Suposa  que  en  els  pròxims  dies  tendran  uns  resultats
interessants, tant dels comerços adherits, com de les persones que han fet ús
dels bonus.

16.31 Distintiu per la Igualtat

La Sra. Maria Mesquida recorda que fa un parell de mesos a un Ple la regidora
d’Igualtat  li  va  comentar  que  estaven  pendents  d’una  reunió  amb  els
responsables del distintiu per la Igualtat per reubicar una mica el procés de
treball. Demana si ja s’ha fet o no.

La Sra. Marta Cano contesta que avui matí s’han reunit telemàticament amb
l’empresa  encarregada  de  fer  l’auditoria  a  finals  de  setembre  –  principis
d’octubre, han redistribuït un poc la feina, juntament amb el tècnic de Serveis
Socials, aniran redistribuint un poc les tasques i fent reunions per dur-ho tot
al dia. Ho combinen amb el Pla Comunitari i també han tengut una reunió per
renovar el Pla Intern.

Segueix la Sra Cano i explica que, en relació amb el Pla Comunitari, aprofita
per comunicar als presents que els enviarà un correu on explicarà com està el
procés i, si hi estan d’acord, passarà els seus correus a l’empresa que fa el Pla
comunitari, per tal que els faci una entrevista, sobretot a cada una de les
dones de cada partit polític, per saber la seva visió sobre el Pla Comunitari.

La Sra. Mesquida, ja que ha sortit el tema, demana quina és l’empresa que fa
el Pla Comunitari.

La Sra. Cano contesta que és la mateixa que fa l’auditoria del distintiu.

16.32 Pla de mobilitat

La  Sra.  Gràcia  González  demana  al  Sr.  Adrover  com es  troba  el  pla  de
mobilitat que va encomanar la Sra. Mesquida quan era regidora de Seguretat.
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Contesta la Sra. Melania Mesquida que, en un principi, es va demanar un
estudi per fer un pla de mobilitat, però va arribar l’estiu i al final no es va dur
a terme. Es va passar el testimoni al nou regidor, però havent parlat amb
l’assessor que havia de fer l’estudi, li va comentar que abans de res, volia
saber un poc com aniria el Pla General, per poder combinar si, mentre es feia
el Pla General també es podia fer un estudi de mobilitat. Per això el tema va
quedar un poc aparcat, pendent del Pla General.

La  Sra.  González  diu  que,  si  ho  ha  entès  bé,  està  aturat,  no  s’ha  fet
absolutament res d’aquest tema.

La Sra. Mesquida contesta que no és que estigui aturat, és que no es va
començar en el seu moment, perquè era l’estiu i ella, personalment, quan va
deixar la Policia, no va continuar amb això. Ara, després d’haver parlat amb la
persona que havia de fer aquest pla, i a conseqüència d’alguns comentaris
fets pels  assessors de de la  Comissió  de seguiment del  Pla General,  que
també era necessari fer plans de mobilitat al mateix temps que el Pla General,
va quedar un poc a l’espera.

El Sr. Sebastià Adrover diu que és cert que està aturat, però n’ha parlat amb
el nou cap de la Policia i és una de les coses que tenen damunt la taula, però
esperen que vengui un bon estiu i s’han desviat un poc a aquests quatre
punts  on  hi  ha  més  trànsit.  Aquest  tema de  mobilitat,  com el  tema de
bicicletes, patinets, taxis, hi fan feina. El cap de Policia Local ha arribat fa poc
i ara mateix fan molta feina i van avançant en els diferents assumptes.

16.33 Informe extern sobre el pagament del clavegueram de sa Punta

La Sra. Caterina Ramon, quan a l’encomana de l’informe extern sobre si els
veïnats de sa Punta pagaran el clavegueram amb contribucions especials, com
tots els demés veïns d’altres urbanitzacions del municipi, demana si en tenen
novetats.

El batle contesta que li agradaria tenir l’informe de conclusions, perquè els
tècnics municipals varen considerar que alguns punts de l’informe inicial no
estaven degudament tractats o desenvolupats i varen demanar aclariments i
encara estan a l’espera.

16.34 Festes de s’Horta i festival del dia de Sant Agustí 

La Sra. Damiana Massutí es dirigeix al Sr. Acosta i li diu que no és que no hagi
comptat amb les associacions per a les festes de s’Horta, és que ni tan sols
ha comptat amb els joves de s’Horta, gent importantíssima. Aquesta gent ha
quedat amb les propostes damunt la taula, propostes que pot explicar al Sr.
Acosta, perquè li han dit que els hi pot fer arribar, com la Lleonada, un tipus
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d’excursió sense festa, sense dinar, sense res, com es fa l’anada en carro; un
torneig de pàdel, com feia l’Ajuntament; un concert d’asseguts de 4 en 4...
Afirma que el Sr. Acosta ni tan sols  ha escoltat ningú, li demana que no digui
mentides, perquè ha fet el que ha volgut, diu tantes mentides que ni tan sols
ha xerrat amb el batle pedani. Segueix afirmant que el Sr. Acosta ha fet el
que ha volgut, ha discriminat tothom, ha discriminat moltes persones que
durant  molts  d’anys  han  fet  molt  per  les  festes  de  s’Horta,  més  que
l’Ajuntament, hi han posat totes les mans que han fet falta i més. Li retreu
que ni tan sols  ha pogut telefonar associació per associació, persona per
persona per demanar què trobaven de les festes, si s’havien de fer o si no
s’havien de fer, si tenien propostes o no en tenien. Demana al Sr. Acosta que
deixi de mentir,  afirma que el Partit Popular només es dedica a mentir, i
exigeix que es posin a fer feina. Diu que la feina es fa amb el poble, que
comptin amb el poble, que per això el tenen, sobretot amb els joves, amb
tothom i que deixin de dir mentides.

Acte seguit, la Sra. Massutí demana al Sr. Acosta quin festival fa comptes fer
el dia de la verbena de dia 28. Diu que, malgrat la pandèmia, el Sr. Acosta ho
està preparant i  li  demana que no ho duguin pus d’amagat.  No sap què
amaguen, que digui la veritat i torna demanar quin festival preparen per al dia
de Sant Agustí.

El  Sr.  Pedro  Acosta  manifesta  que amb el  canvi  de  govern  es  demostra
sobretot una cosa, i és que hi ha educació i que la Sra. Massutí ha passat de
no tenir gens de xerrera a tenir-ne molta. Diu que no li contestarà, perquè no
ha fet una pregunta, ha donat la seva opinió. Realment no sap quina era la
pregunta i demana a la Sra. Massutí quina era.

La Sra.  Massutí  diu  que el  Sr.  Acosta  ha afirmat  que ha parlat  amb les
associacions i li agradaria que li digués si ha parlat amb els joves de s’Horta,
si s’ha posat en contacte amb les associacions, que digui la veritat. Si el Sr.
Acosta no amagàs res, li diria que sabia la proposta que ella ha dit que tenen
els joves, però ni tan sols sap contestar això. Per altra part, la pregunta que
també li ha fet és que deixi de mentir i d’amagar el que té pensat fer el dia de
Sant Agustí.

El Sr. Acosta replica que hi ha dos tipus de persones, les que fan i les que no
fan, que la Sra. Massutí es posi on es vulgui posar.

16.35 Bases del borsí per cobrir la plaça de tècnic de Cultura

El Sr. Francisco Duarte s’adreça a la Sra. Melania Mesquida i diu que varen
veure al BOIB que s’ha tornat a treure el borsí per cobrir la plaça de tècnic de
Cultura.  Està  molt  content  que,  salvant  les  al·legacions  que  es  varen
presentar, s’hagi pogut tirar endavant i tant de bo que no se’n presentin de
noves. Però hi ha una cosa que no acaba d’entendre i demana que li expliqui
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la Sra. Mesquida, i és que hi ha un punt que diu «atenció al públic en general»
i una altra frase que diu «controlar les compres i les vendes de l’àrea». Ho
demana perquè li han fet arribar el dubte diverses persones que es presenten
i ell tampoc no entenen aquestes funcions, per tant, voldria una explicació
sobre en què consisteixen aquests dos punts.

Intervé la Sra. Catalina Soler i diu que, si al Sr. Duarte li va bé, contestarà
ella perquè, tot i que la Sra. Mesquida és la regidora de Cultura, ella és la de
Recursos Humans. Per tant, la Sra. Mesquida ha estat totalment al marge de
les bases.

La Sra. Soler explica que es varen treure les bases, contra les quals hi va
haver un recurs que, quan ha passat a serveis jurídics, han informat que
s’havia d’estimar. Per tant, l’estimació d’aquest recurs suposava ampliar a les
carreres d’Humanitats, que estan dins un bloc que no només és Humanitats,
s’havia d’ampliar a més. Diu que això és segons els nostres informes jurídics, i
Humanitats s’obri a moltes més carreres. Per tant, s’han vist en l’obligació
d’haver  d’obrir aquesta plaça a altres carreres que en principi no eren a les
bases.

El  Sr.  Duarte  diu  que no ha demanat  això,  sinó  que fa  referència  a  les
funcions «d’atenció al públic en general», perquè, fins allà on entén, un tècnic
de Cultura no ha de fer atenció al públic. Per això volia que li expliquin per
què han considerat oportú incloure-ho a les bases.

La Sra.  Soler  contesta  que perquè han comprovat  a  altres bases d’altres
municipis, amb la mateixa categoria i amb la mateixa plaça i es fa atenció al
públic. Per tant, han considerat que es podia fer. 

16.36  Campanya  de  Turisme  i  custòdia  d’una  pel·lícula  al  Centre
Cultural

El Sr. Francisco Duarte explica que la següent pregunta fa temps que la tenen
pendent i és sobre la campanya de Turisme que va dur endavant fa devers 6
mesos la Sra. Melania Mesquida a l’anterior equip de govern, en què varen
presentar un vídeo de devers 59 segons a la Casa de Cultura per moure
Felanitx i està assabentat que se’n varen gravar d’altres, perquè a la notícia i
a la roda de premsa es va dir que en pocs mesos sortirien aquests vídeos a la
llum.  Demana  quan  està  previst  que  surtin,  perquè,  si  tot  va  bé,  a  la
campanya turística li queda poc per començar.

Segueix el Sr. Duarte, i diu que, per altra part, li vol fer una pregunta-prec.
Diu que durant molts d’anys el Centre Cultural va custodiar una pel·lícula de
la  Filmoteca  Nacional,  un  exemplar  únic.  Ara,  aprofitant  que  hi  ha  una
persona que fa feina a l’Ajuntament especialitzada en el tema de la fotografia,
estaria bé considerar que aquesta pel·lícula, que és de tots els felanitxers, no
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de l’Ajuntament, estigués dipositada a la Fundació Mn. Cosme Bauçà.

La Sra. Melania Mesquida contesta que no sabia res de la pel·lícula. Si el Sr.
Duarte li vol dir on és, la cercarà i la cediran al museu.

El Sr. Duarte explica que està dins un maletí i estava dins el seu despatx fins
el darrer dia que va estar a Casa de Cultura i li han confirmat que continua
allà. Per tant, li demana que en tengui cura, perquè és l’únic exemplar sobre
els inicis del Sindicat i estaria millor al museu.

La Sra.  Melania diu  que,  quant  als  vídeos de Turisme,  estaven pendents
d’aprofitar que anaven a aquestes fires per presentar-los. Però no ha estat
així.  Ara  hi  ha  la  cita  de  Fitur  i  hi  volien  presentar  dos  vídeos,  un  de
patrimonial i un altre d’esports, però els han dit que si als vídeos hi surten
persones sense mascareta, millor no presentar-los, perquè volen que la gent
surti amb mascareta, complint amb la normativa. Aquests vídeos es varen fer
amb la idea de mostrar  la seguretat  de les platges, que aquí vivim amb
normalitat, són a la base de dades de Turisme i els mostraran al públic o a
fires tot d’una que puguin.

16.37 Custòdia de la pel·lícula del Sindicat.

La Sra. Caterina Ramon manifesta que la pel·lícula a què es refereix el Sr.
Duarte la va entregar el seu padrí, com a darrer president del Sindicat, a la
Casa  de  Cultura.  Sí  que  existeix  una  còpia  a  l’arxiu  d’imatge  i  so,  però
l’original la va dipositar per al poble. Per tant, fa el prec que es tracti bé
aquesta pel·lícula i que es dipositi al lloc correcte per a la seva conservació.

La Sra. Melania Mesquida contesta que sí, que la cercarà. Diu que, de totes
maneres, el Sr. Duarte va tenir 5 anys per entregar-la i ara li revé.

El Sr. Duarte intervé i la Sra. Ramon diu que no se sent bé, que es talla.

El batle diu que no té la paraula i que l’ha tallat ell. Diu que ha demanat als
presents, unes quantes vegades, que respectin el torn de paraula.

La Sra. Maria Mesquida explica que, amb coneixement de causa del museu i
de les condicions de conservació que té, abans de fer la donació, s’asseguraria
bé  que les condicions són òptimes. El museu està fet de marès de sa Mola, té
molta  humitat,  que  dificulta  molt  la  conservació,  sobretot  del  material
audiovisual.  És cert que els darrers mesos que ella se’n va cuidar,  varen
comprar un material d’emmagatzematge de fotografies a posta i també tenen
deshumidificadors. Es va fer una inversió per intentar pal·liar aquests efectes.
Però, com a prec, demana que s’examini bé si realment convé que la pel·lícula
estigui al museu o si convé més que quedi on està per mor de la humitat.
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La Sra. Melania Mesquida diu que també vol fer un prec, i és que convida la
Sra. Maria Mesquida que l’acompanyi, juntament amb la Sra. +++,  per veure
quin és el millor lloc per guardar aquesta pel·lícula.

16.38 Factura per treballs audiovisuals

El Sr. Francisco Duarte dóna les gràcies al batle per tallar-ho quan no li toca.
Diu que suposa que a vegades, quan obri el torn de tertúlia, costa seguir quan
hi ha dues o tres persones al seu costat que xerren i és molt difícil entendre la
conversa. Segueix el Sr. Duarte i explica que ja fa 4 mesos que al decret de
factures hi ha el pagament a una empresa de comunicació i cultura de devers
600 € per treballs audovisuals i, atès que és de contingut cultural, demana a
la Sra. Mesquida en base a quin contracte tenen aquesta empresa i què fa per
donar difusió al contingut cultural de Felanitx.

La Sra. Melania Mesquida contesta que mirarà aquesta factura, perquè amb
aquest concepte, des de l’àrea de Cultura, no sap a què es refereix. Desconeix
si es fa difusió des d’alguna altra àrea.

El Sr. Duarte explica que el concepte de la factura diu àrea de Comunicació i
Cultura. Li agrairà que li contesti a la pròxima sessió plenària.

16.39 Treball presencial a l’administració pública

El Sr. Francisco Duarte manifesta que ja s’ha anunciat el retorn del treball
presencial a l’administració pública, de manera progressiva i demana quina
actuació  tenen  prevista  per  als  sectors  més  vulnerables,  com  persones
majors, o persones amb problemes de salut, o que no han estat vacunades.

El batle contesta que no ha entès la pregunta, perquè pràcticament el 100%
del personal acudeix presencialment al lloc de feina.

16.40 Parada a la plaça des Corso de Portocolom

La Sra. Damiana Massutí ha vist que ha entrat pel Registre una sol·licitud per
muntar  una  paradeta  aquest  estiu  a  la  plaça  des  Corso  de  Portocolom.
Demana quins criteris se seguiran.

El batle contesta que encara no està aclarit.

16.41 Actuacions per evitar comentaris sexistes

El Sr. Francisco Duarte recorda que la Sra. Soler un dia va fer un comentari
referent a que hi havia certs comentaris sexistes de determinades persones
que treballen a l’Ajuntament, que no li agradaven. Demana si, ara que ella
està al govern, ha fet res per millorar aquesta situació.
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La Sra. Catalina Soler contesta que sí.

16.42 Canvi de nom del polígon industrial

El Sr. Francisco Duarte, en relació al canvi de nom del polígon industrial, que
el  mateix  Partit  Popular  el  va  nomenar  Son  Colom,  veuen  que  a  altres
municipis, com Consell,  han obert un procés de participació ciutadana per
elegir la idoneïtat d’un nom o d’un altre. Enyoren aquest procés a Felanitx,
perquè s’ha obert un expedient per fer un canvi de nom. Demana si no tenen
previst que la participació ciutadana tengui alguna cosa a dir en aquest procés
de canvi de nom.

La Sra. Catalina Soler contesta que, com tots els canvis de nom de polígon, o
nomenament de fills il·lustres, el moment que s’obrirà i la gent s’hi podrà
adherir serà el moment de la participació ciutadana. El suggeriment va sortir
d’aquest equip de govern, es va dur a Ple i no hi va haver problemes. Diferent
serà quan s’hagin de posar noms a altres llocs. En aquest moment es redacta
el Reglament de participació ciutadana.

16.43 Registre municipal d’associacions

La Sra. Damiana Massutí  demana al Sr. Rubio quantes associacions hi ha
registrades a l’Ajuntament de Felanitx i quantes d’hostaleria.

El Sr. Rafel Rubio contesta que té la relació, però no les té quantificades. Fins
fa poc la nova associació no estava registrada, suposa que la Sra. Massutí es
refereix a això, però hores d’ara sí que ha entrat la documentació.

La Sra. Massutí replica que a Felanitx hi ha 77 associacions i no n’hi ha ni una
d’hostaleria, ni tampoc ha presentat la documentació que se li ha demanat.
Això vol dir que es va discriminar la vermutada de Felanitx.

El batle li demana quina és la pregunta.

La Sra. Massutí contesta que no es torni discriminar ningú que tengui negoci
d’hostaleria.

El batle recull el prec.

16.44 Modificació d’usos del Sindicat

El Sr. Francisco Duarte, quant a una qüestió que ja s’ha debatut sobre que
cadascú  ha  de  fer  els  seus  deures,  voldria  saber  de  la  Sra.  Mesquida,
responsable de Patrimoni, com es troba la modificació d’usos del Sindicat.
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El batle contesta que es va fer una reunió amb un tècnic expert i la tècnica
municipal que fa feina en el planejament i tot d’una que estigui resolt el tema
del canvi d’usos, el tècnic el tirarà endavant.

El Sr. Duarte diu que no li ha contestat, i li agradaria saber com es troba el
pla d’usos.

El batle creu que li ha dit ben clar. S’ha encarregat a un tècnic extern i en
tenir la seva tasca feta, la durà endavant.

16.45 Queixes de l’estat del Parc municipal

La Sra. Damiana Massutí diu que li han arribat vàries queixes sobre el Parc
municipal de mares que passen pena perquè hi ha moltes branques mortes
d’arbres que poden caure damunt els infants. També té queixes de l’estat dels
banys. Voldria saber qui és l’encarregat de fer aquestes feines i fa un prec
perquè es tallin aquestes branques.

El Sr. Juan Aznar contesta que, tret que en deixassin alguna, la setmana
passada  es  varen  tallar  les  branques.  Quant  als  banys,  hi  ha  unes
circumstàncies un poc especials, perquè són utilitzats durant tota la setmana
per l’escola i aquest cap de setmana hi ha hagut diversos actes, i pot ser que
hagi fugit un poc de les mans la neteja, ja que tampoc no es pot atribuir al
concessionari del bar, a causa d’aquestes circumstàncies especials. Pot haver
passat que un per l’altre, i circumstancialment, la neteja no s’hagi fet.

La Sra. Massutí demana qui s’ha encarregat de la tala dels arbres.

El batle contesta que la Brigada municipal.

16.46 Proliferació de caravanes

El Sr. Francisco Duarte diu que hi ha un tema que ja fa temps que hi ha
queixes, que hi ha diferents diaris que ho han recollit, que és la proliferació,
de nou,  de  caravanes.  La  Covid  ha generat  que molta  gent  hagi  escollit
l’autocaravana com a lloc on passar les vacances i hi ha zones a Portocolom
especialment sensibles. Durant Pasqua i aquest cap de setmana passat, es
Babo n’estava completament ple, fins al punt que qualsevol família de Felanitx
o de qualsevol altre indret que hi vulgui anar a prendre un bany, no tengui ni
lloc on deixar el cotxe. Demana al Sr. Adrover quines actuacions s’han fet o es
tenen previstes, perquè és una queixa generalitzada i no és només que les
caravanes aparquin en bateria, sinó que algunes ho fan en cordó i no deixen
lloc perquè, per exemple, una persona amb mobilitat reduïda pugui arribar a
la platja. A s’Algar també passa.

El Sr. Sebastià Adrover contesta que és cert que aquest cap de setmana hi ha
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hagut molta caravana. Els agents han anat a visitar-les,  però simplement
estaven aparcades, no feien res mal fet. Cada dia n’hi ha més, però no tenen
una  normativa  que  ho  prohibeixi.  S’ho  hauran  de  mirar  i  veure  què  vol
Felanitx  quant  a  les  caravanes.  Creu  que  és  una  decisió  que  hauran  de
prendre entre tots.

El Sr. Duarte vol fer un incís i diu al Sr. Adrover que hi ha un cartell que
prohibeix l’aparcament de caravanes. A més, s’Algar i es Babo formen part
d’una àrea d’especial interès, un ANEI i potser per aquí es pot fer alguna cosa.

El  Sr.  Adrover  explica  que  va  demanar  si  l’Ajuntament  amb  això  hi  té
competències i han de veure fins a quin punt pot dir que no poden estar allà.

El Sr. Aznar explica que, com que és un món que coneix, vol aclarir que han
de distingir el que és una caravana o autocaravana, que pot estar aparcada al
mateix lloc que qualsevol altre vehicle que paga el seu impost de circulació. El
fet de viatjar d’aquesta manera, és un problema a tractar que no creu que
sigui municipal, que cada vegada prolifera més i agrada a més gent. S’hauria
de tractar de més amunt, per veure si Mallorca el que realment necessita són
més espais per a aquesta demanda creixent. El tema d’aparcar és totalment
diferent i, si paguen l’impost de circulació, poden aparcar a qualsevol lloc on
pot aparcar un altre vehicle.

El Sr. Duarte afirma que regular això sí que és un tema municipal, i hi ha
exemples com l’Ajuntament de Campos, que té una zona a sa Ràpita per a les
caravanes. Està clar que si no paguen l’impost, ni tan sols podrien circular.
Parlen  que  aparquin  dins  una  zona  protegida  i  que  ho  facin  de  manera
correcta. Es pot cercar una alternativa i trobar un lloc a Portocolom on sí que
es pugui estacionar a nivell municipal, no es tracta de cap altra institució.

El Sr. Aznar replica que creu que el que ha dit és que aquí on aparquen, hi
poden aparcar. Al Babo hi poden aparcar un cotxe, i una caravana hi pot estar
aparcada, si és aquesta la problemàtica. Si una caravana arriba primer, un
cotxe no hi podrà aparcar. Simplement ha fet aquest aclariment.

I, en no haver-hi més assumptes que tractar, el batle aixeca la sessió, de la
qual, com a secretari, estenc aquesta acta.
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